
وم ورود بخش خصوصی به پالایشگاه سازی لز
خریدار  ساخت پالایشگاه و ذخیره سازی بنزین 
از اقداماتی است که می تواند کمک شایانی به رفع 

ناترازی بنزین کرده و مانع از واردات آن شود.
ساخت پالایشگاه و ذخیره ســازی بنزین یکی از 
اقداماتی اســت که می تواند کمک شایانی به رفع 
ناترازی بنزین کند و حتی مانــع از واردات بنزین 
برای حل این معضل شــود. اقدامی که دولت قبل 
در آن ناکام مانــد و تنها پروژه نیمه تمام ســتاره 
خلیج فارس را که در دولــت دهم کلید خورده بود 
تکمیل کرد. این اتفاق در حالی رخ داد که مجلس 
شــورای اســامی وزارت نفت را مکلف به ساخت 
پتروپالایشــگاه کرده بود اما دولــت با بی توجهی 
تمام از کنار آن عبــور کرد. در دولــت جدید هم 
ساخت پالایشگاه شهید سلیمانی مطرح شد که از 
آن روز تا کنون همچنان کاری از پیش نرفته است 
و حتی اخیراً رهبر انقاب در ســخنانی از ناترازی 
و واردات بنزیــن گایه داشــتند و تصریح کردند 
»بعضی از مسائل کان کشور هست که ما به کان 
بودنِ آن مســائل توجّه نداریم. مسئله ی سوخت 
همین جور؛ ما الان در مسئله ی سوخت، به معنای 
واقعی کلمه مشکل داریم. ما کشور تولیدکننده ی 
نفت، با این همــه منابع زیرزمینــی نفتی، بنزین 
وارد کنیــم؟ ایــن معنــی دارد؟ معنایش همین 
است که ما در یک مســئله ی کان دچار مشکلیم. 
مسئله ی برق همین طور. مسائل گوناگونی هست 
که مسائل کان کشــور اســت و ناترازی در این 
مسائل، کشور را رنج می دهد و مانع کارهای بزرگ 
متعدّدی می شــود. بخش خصوصــی ما می تواند 
در ایــن زمینه ها بــه معنای واقعــی کلمه کمک 
کند، همین طور کــه الان شــنیدید. اینکه حالا 
بخش خصوصی بیاید مثاً فــرض کنید که با یک 
مجموعه ی برق خورشــیدی ۱۸۰۰ مگاوات برق 
تولید کند، خب چیز خیلی خوبی است. یک بخش 
خصوصی می آید خودش سرمایه گذاری می کند، 
۱۸۰۰ مگاوات برق تولید می کند؛ این برای کشور 
خیلی با ارزش اســت. اگر ما اینها را تشویق کنیم، 
اگر ما به اینها کمک کنیم، اگر برنامه ریزیِ درست 
انجام بگیرد، مطمئنّاً بخش خصوصی می تواند در 
این برنامه های کان، هم فکر ارائه بدهد، هم عمل 
ارائه بدهد. این عرضِ ما به مســئولین محترم و به 
خود شما فعّالان اقتصادی بخش خصوصی است« 
به گزارش رسانه های بین المللی در آسیا ۴۷ پروژه 
جدید پالایشی در مرحله ســاخت یا برنامه ریزی 
است. از این طرح ها ۱۸ پالایشگاه در حال ساخت 
اســت و ۲۹ طرح در مرحله طراحی هستند. نکته 
جالب توجه در این اســت که کشــورهایی مانند 
کره جنوبی، چیــن و ژاپن و حتی هنــد که تولید 
کننده نفت خام نیســتند و واردکننده آن به شمار 
می روند نیز در این سال ها همواره به دنبال ارتقای 
پالایشگاه ی موجود و احداث پالایشگاه های جدید 
بوده اند زیرا قطــع به یقین آنها وزیری نداشــتند 

که پالایشگاه ســازی را کثافت کاری بداند.زنگنه 
همواره تکمیل پالایشــگاه ســتاره خلیج فارس را 
افتخار خــود می داند. در حالی که بــه گفته اصغر 
ابراهیمــی اصل معــاون اســبق وزارت نفت این 
پروژه در زمان دولت احمدی نژاد شــکل گرفت و 
۷۹ درصد پیشرفت داشــت. ۲۱ درصد باقی مانده 
باید در ظرف ۱.۵ سال به پایان می رسید. اما چون 
زنگنه به این کار اعتقادی نداشــت، اعتبار لازم به 
آن را تخصیــص ندادند تا اینکه عدم ســاخت این 
پالایشگاه می توانست برای کشور هزینه زا باشد به 
همین دلیل در دولت دوازدهم بعد از ســال ها این 

پالایشگاه به اتمام رسید.
نکته جالــب توجه در این اســت عدم ســاخت 
پالایشــگاه در کشور در حالی توســط زنگنه رقم 
خورد که مجلــس قانون اجرای پتروپالایشــگاه 
ها را تصویب کرده بــود، برخــی از دولت مردان 
گذشــته معتقد بودند این قانون برای ورود بخش 
خصوصی است و دولت اجازه ســاخت پالایشگاه 
را ندارد اما بر اســاس مجوز مجلس در صورتی که 
بخش خصوصی اقدامی به ساخت پالایشگاه نکند 

وزارت نفت متولی ساخت پالایشگاه است.
وقتی قانون اجرای پتروپالایشــگاه ها را مشاهده 
می کنیم رســماً مجلس به وضوح و بــا صراحت 
اســتفاده از ظرفیت های بــازار ســرمایه را برای 
ساخت پتروپالایشــگاه در اختیار دولت قرار داده 
بود و در کنار آن نقش مهــم وزارت نفت در اجرای 
این قانون نیز بیان شــده اســت اما جالب اســت 
مســئولان وزارت نفت نســبت به آن بی توجهی 
کردند و هیچ پرونــده قضائی بــرای آنها مبنی بر 

ترک فعلی که داشتند تشکیل نشد.
اگر وزیر وقت نفت مروری بر مواد شیوه نامه اباغی 
و همچنین قانون مصوبه مجلس شــورای اسامی 
کند بی شــک به یاد مــی آورد که اصــل و هدف 
طراحی چنین طرحــی هم زمان بــا تاکید مقام 
معظم رهبری بر اجرای هرچه ســریع تر سیاست 

پالایشگاه ســازی، هدایت نقدینگی کان موجود 
به ســوی بخش تولید و بهره مندی مردم از عوائد 
طرح های سودآور پالایشی است که این موضوع از 

سوی زنگنه نادیده گرفته شده بود.
محمد علی قدیری کارشــناس انــرژی در رابطه 
با ایــن موضوع به مهــر می گوید: ایــران با وجود 
برخورداری از منابع غنی نفتی و ســابقه طولانی 
در زمینه اســتخراج نفت، هنوز در حوزه پالایش 
با نقطه ایده آل فاصله دارد، ایــن عقب ماندگی را 
می توان از ســهم پایین ایــران در زمینه پالایش 
نفت نســبت به ظرفیت تولید مشــاهده کرد. در 
حال حاضر ظرفیت پالایشــی دنیا به بیش از ۱۰۰ 
میلیون بشکه در روز رسیده اســت. این در حالی 
است که ظرفیت پالایشی ایران روزانه با احتساب 
نفت خام و میعانات گازی تنها حدود ۲.۲ میلیون 
بشــکه اســت.وی ادامه داد: ایران با وجود اینکه 
یکــی از بزرگتریــن دارندگان ذخایــر نفتی دنیا 
است، ســهمی حدود ۲ درصد از ظرفیت پالایشی 
دنیا را به خود اختصاص داده اســت که نسبت به 
میزان منابع نفتی موجود در کشور، سهمی بسیار 
اندک و محدود اســت.این کارشناس انرژی خاطر 
نشــان کرد: این جبران عقب ماندگــی ظرفیت 
پتروپالایشی در قانون برنامه ششم توسعه در نظر 
گرفته شده بود به طوری که در بند »الف« ماده ۴۴ 
این قانون آمده است: »دولت مکلف است به منظور 
افزایش ارزش افــزوده انرژی و تکمیــل زنجیره 
ارزش در طول اجرای قانــون برنامه اقدام های زیر 
را انجام دهد: تســهیات لازم برای ایجاد ظرفیت 
پالایش مقدار دو میلیون و هفتصد هزار بشــکه در 
روز نفت خام و میعانات گازی با ضریب پیچیدگی 
بالا توسط بخش غیردولتی را به نحوی برنامه ریزی 
و اجرا کند تا ترکیب تولید فرآورده آن ها اساساً به 
محصولات ســبک تر و میان تقطیر اختصاص یابد 
و ســهم نفت کوره در الگوی پالایــش از ده درصد 

)۱۰%( بیشتر نشود«.

 واریز اعتبار در ۱۷ بهمن

یارانه تشویقی ۲۲۰ هزار تومان شد
رئیسی در همایش روز ملی فناوری فضایی:

پرتاب موفق ۱۱ ماهـواره 
امیدآفرین بود
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خارجی در دولت سیزدهم

 پیمان پاک: از آخر امسال منتطر کاهش قیمت گوشت باشید
وعده عجیب و دوباره وزارت جهاد 

درباره قیمت گوشت

صعود سزاوارانه شاگردان قلعه نویی به نیمه نهایی 
شمشیر سامورایی شکست

وزیر نیرو اعلام کرد
وژه های آب و برق در ۵۰ کشور جهان  اجرای پر

توسط متخصصان ایرانی
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چرا ارز چندنرخی فسادزا است؟
برزو حق شناس یکی از مواردی که این روزها قدرت رقابت از تولیدکنندگان 
را گرفته و وارد کننــدگان را بیش از هر زمانی قدرتمند کرده اســت، موضوع 
مابه التفاوت نرخ ارز است، بنابراین ضروری اســت دولت هرچه سریعتر برای 

جلوگیری از فساد و رانت، تکلیف نرخ ارز را روشن کند.
ارز چندنرخی یکی از آســیب های جدی اقتصاد ایران اســت و تا زمانی که در 
کشور با پدیده ارز چند نرخی مواجه باشیم، تکلیف تولیدکننده و پیشران های 

اقتصادی مشخص نخواهد بود.
دولت ها در همه جای دنیا بــه واحدهای تولیدی موفقی که بــه امر صادرات 
مشغول باشــند، امتیازات متعددی اهدا می کنند اما در ایران، تولیدکنندگان 
نه تنها از سوی دولت حمایت نمی شوند بلکه با هزار و یک معضل دست و پنجه 
نرم کرده و باید عوارض پرداخت کنند!حدود ۵ ســال پیش ســامانه ای به نام 
نیما در کشور شکل گرفت تا خریداران و فروشندگان ارزها بتوانند در آن ارز را 

میان خود معامله کنند. 

یادداشت

صفحه 3

مجلس

عضــو کمیســیون اجتماعی مجلس شــورای 
اســامی به بیــان توضیحاتی دربــاره عواقب 
افزایش مالیات بر ارزش افزوده پرداخت و گفت: 
افزایش مالیات بر ارزش افزوده دســت در جیب 

مردم کردن است.
کریم حســینی عضــو کمیســیون اجتماعی 
مجلس شورای اسامی، درباره عواقب افزایش 
مالیات بر ارزش افزوده در بودجه ســال آینده 
گفت: در کمیســیون اجتماعــی مجلس بحث 
افزایش مالیات بر ارزش افزوده در بودجه مطرح 

و مورد بررسی قرار گرفت.
حســینی با بیان اینکه تمام اعضای کمیسیون 

اجتماعی به شدت این موضوع مخالفت کردند 
و این افزایش در کمیســیون اجتماعی رد شد 
ادامه داد: اعضای کمیسیون اجتماعی هنوز هم 

مخالف این موضوع هستند.
این نماینــده مجلس یازدهم بیــان کرد: اقدام 
اشــتباه دیگری که انجام شــده این اســت که 
اجرای همسان ســازی حقوق بازنشستگان به 

این افزایش متصل شده است.
این عضو کمیســیون اجتماعی مجلس گفت: 
به عبارتی در بودجه قید شــده کــه مالیات بر 
ارزش افزوده یــک واحد درصــد افزایش پیدا 
کند و از منابع حاصل از این افزایش برای اجرای 

همسان ســازی حقوق بازنشســتگان استفاده 
شود.حسینی خاطرنشان کرد: مالیات بر ارزش 
افزوده و همســان ســازی حقوق بازنشستگان 
هیچ تناســبی با هم ندارند، منابع دیگری داریم 
که دولت می تواند با شناســایی آنها منابع لازم 
برای اجرای همسان سازی حقوق بازنشستگان 

را تأمین کند.
وی خاطرنشــان کرد: قرار نیســت هــر جا کم 
آوردیم و منابع در اختیار نداشــتیم دســت در 
جیب مردم کنیــم. افزایش مالیــات بر ارزش 
افزوده مصداق بارز دست در جیب مردم کردن 

است.

وده دست در جیب مردم کردن است افزایش مالیات بر ارزش افز

صفحه 3

وند صعودی قیمت ارز  ر
 با اقدامات بانک مرکزی متوقف شد

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای 
شرکت شهرکهای صنعتی آذربایجان غربی

شرکت شهرکهای صنعتی استان آذربایجان غربی در نظر دارد مناقصات عمومی به شرح جدول زیر را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگزار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصات از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها 
از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در 
صورت عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 

تاریخ انتشار مناقصات در سامانه تاریخ 1402/11/09 میباشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : از ساعت 15 مورخ 1402/11/09 تا ساعت 15 مورخ 1402/11/18

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : تا ساعت 15 مورخ 1402/11/28
زمان بازگشایی پاکات : طبق جدول زیر

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها:
آدرس :ارومیه –پل قویون خیابان شهید باقری – جاده سیر - شهرک فناوری الکترونیک و صنایع غذایی ارومیه تلفن : 33489626-

33489616-فاكس :33489609
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس 021-41934

لیست مناقصات شرکت شهرکهای صنعتی آذربایجان غربی

عنوان فهرست پروژهردیف
مبلغ ضمانتنامه)ریال(مبلغ براورد اولیه )ریال(بها

محل 
تامین 
اعتبار

مهلت دریافت 
اسناد مناقصه

آخرین 
مهلت تسلیم 

پیشنهاد

زمان بازگشایی 
پاکات

1

پروژه 
زیرسازی و 
جدولگذاری 
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رییس مجلس نمایندگان آمریکا:
 سیاست بایدن در قبال ایران 

شکست خورده است
مایک جانسون، رئیس مجلس نمایندگان آمریکا در سخنانی سیاست 
بایدن در قبال ایران را شکست خورده دانست. به نقل از نووستی، مایک 
جاســنون رئیس مجلس نمایندگان آمریکا با انتقاد از سیاست های جو 
بایدن در قبال ایران، آن ها را شکســت خورده و فاقد کارایی دانســت.

جانســون در ادامه ادعاهای خود سیاســت بایدن با ایران را کنار آمدن 
با ایران خواند و گفت: »دولت جو بایــدن، رئیس جمهور باید بپذیرد که 
اســتراتژی او برای کنار آمدن با ایران برای کل جهان مخرب اســت«.

وی گفت: »دولت بایدن مدت ها پیش باید متوجه می شــد راهبردش 
برای کنار آمدن با ایران برای جامعــه بین المللی و ثبات منطقه مخرب 

است… زمان بیدار شدن او فرا رسیده است.«
جانسون مدعی شد که از اکتبر ۲۰۲۳، بیش از ۱۵۰ حمله به نیروهای 
آمریکایی در خاورمیانه صورت گرفته است و ایالات متحده باید فوراً به 

حمله به نیروهای آمریکایی »پاسخ شفاف و قاطع« می داد.

با حضور فرمانده کل ارتش انجام شد
ونمایی موشک هواپایه ضدزره »شفق«   ر

و دوربین هواپایه  »یوسف«
با حضور امیر سرلشکر موســوی، موشــک هواپایه ضدزره »شفق« و 

دوربین هواپایه  »یوسف« هوانیروز در ستاد این نیرو رونمایی شد.
 با حضور امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موســوی، فرمانده کل ارتش، 
از سامانه های موشکی بومی هواپایه ضدزره »شفق« و دوربین هواپایه  
»یوسف« هوانیروز که توســط متخصصان جهاد خودکفایی هوانیروز 
طراحی و تولید شده اند، رونمایی شد.بنا بر این گزارش، سامانه موشکی 
هواپایه ی ضدزره جدید بومی»شــفق«که با افزایش بـُـرد عملیاتی و 
ارتقای هدف گیری اهداف دشمن تا شعاع ۲۰ کیلومتر، با امکان دقت و 
نقطه زنی بالا، قابلیت استفاده در انواع راهبردهای تاکتیکی و عملیاتی 
جنگ های آینده را دارد، توسط دانشمندان جهاد خودکفایی هوانیروز، 
شــرکت های دانش بنیان، طراحی و تولید شــده و بــه چرخه ناوگان 

عملیاتی هوانیروز ملحق شده است.
 Fire از دیگر خصوصیات این سامانه موشــکی، برخورداری از قابلیت
Forget & )بزن دررو(، سر جنگی ارتقا یافته و جستجوگر مادون قرمز 
اســت که در تمامی شــرایط بد آب و هوایی و در طول تمامی ساعات 
شبانه روز، این سامانه را قادر می ســازد تا در صورت نصب بر روی انواع 
بالگردهای هوانیروز، به انهدام تأسیســات و اســتحکامات دشمن در 

تمامی عملیات ها مورد استفاده قرار گیرد.

جدیدتریــن دوربین ســامانه  پرواز در شــب هواپایه  هوانیــروز با نام 
»یوســف« نیز دارای قابلیت اجرای عملیات در طول شــب و شرایط 
نامساعد آب و هوایی است که به صورت کاماً بومی توسط متخصصان 
جهاد خودکفایی هوانیروز ارتش، تولید و به مرحله انبوه ســازی رسیده 
اســت. از جمله خصوصیات بازر این دوربین، ارتقای تــوان و مداومتِ 

کاری بالگردها در تمامی ساعات شبانه روز است.

وحیدی:
دشمن در بُن بست کامل قرار دارد

وزیر کشور گفت: مردم پایدار فلســطین امروز پرچمدار مجاهدت در 
جهان هستند، به گونه ای که دشــمن را به لرزه در آورده اند و دشمن در 

یک بن بست کامل قرار دارد که چه کند.
 »احمــد وحیدی« وزیر کشــور در همایــش بین المللــی »بهار ۴۶، 
فلســطین در آســتانه آزادی، خیزش عدالتخواهیِ جهانی« در سالن 
همایش های فردوســی، با تبریک ایام الله دهه مبارک فجر اظهار کرد: 
امروز فجری در فلســطین ایجاد شــده و جهان را تحت تأثیر خود قرار 

داده است، امروز فلسطین کانون توجهات در دنیا است.
وی افزود: مردم پایدار فلســطین امروز پرچمــدار مجاهدت در جهان 
هســتند، به گونه ای که دشــمن را به لرزه در آورده اند و دشمن در یک 

بن بست کامل قرار دارد که چه کند.
وزیر کشــور در ادامه اظهار کرد: امروز ضد و نقیض هایی که از حامیان 
رژیم صهیونیستی گفته می شود، فروپاشی ذهنی، برنامه ای و راهبردی 

رژیم صهیونیستی در این اظهارات کاماً مشاهده می شود.
وحیدی اظهــار کــرد: در موضع گیری های کشــورهای حامی رژیم 
صهیونیستی و جنایت پیشه های آن ها نیز بنُ بست رژیم کاماً مشاهده 

می شود و این را ملت مقاوم فلسطین برای آن ها رقم زده اند.

کنعانی:
حملات آمریکا به سوریه و عراق ناقض منشور 

ملل متحد است
ســخنگوی وزارت خارجه گفت: حمات نظامی آمریکا به مناطقی در 
عراق و ســوریه ناقض حاکمیت و تمامیت ارضی عراق و سوریه، حقوق 

بین الملل و نقض صریح منشور ملل متحد است.
 »ناصر کنعانی« حمات نظامی آمریکا به مناطقی در عراق و ســوریه 
را ناقض حاکمیت و تمامیت ارضی عراق و ســوریه، حقوق بین الملل و 
نقض صریح منشور ملل متحد دانســت و گفت: افزون بر حمایت تمام 
عیار آمریکا از ۴ ماه حمات بی امان و وحشیانه رژیم صهیونیستی علیه 
ساکنان غزه و کرانه غربی و نیز حمات نظامی به یمن و نقض حاکمیت 
و تمامیت ارضی این کشور، حمله شــب گذشته به سوریه و عراق، اقدام 
ماجراجویانه و خطای راهبردی دیگری توســط دولت آمریکاست که 

نتیجه ای جز تشدید تنش و بی ثباتی در منطقه نخواهد داشت.
کنعانی حمات نظامی آمریکا به عراق و ســوریه و یمن را صرفاً تأمین 
کننده اهداف رژیم صهیونیســتی دانســت و گفت: اینگونه حمات، 
دولت آمریکا را بیشــتر از قبل در منطقه درگیر می کند و جنایات رژیم 
صهیونیستی در غزه را تحت الشعاع قرار می دهد.سخنگوی وزارت امور 
خارجه ضمن هشدار مجدد نســبت به خطر گسترش ابعاد و جغرافیای 
جنگ و درگیری در منطقه افزود: تداوم اینگونه ماجراجویی ها تهدیدی 
برای صلح و امنیت منطقه ای و بین المللی اســت و جمهوری اسامی 
ایران مجدداً بر مسؤلیت جامعه جهانی و نیز شورای امنیت سازمان ملل 
متحد در پیشگیری از حمات غیرقانونی و یکجانبه آمریکا در منطقه و 

پیشگیری از توسعه دامنه های بحران تاکید می نماید.
سخنگوی دستگاه دیپلماســی افزود همانگونه که جمهوری اسامی 
ایران بارها اعام کرده اســت، ریشــه تنــش و بحــران در منطقه، به 
اشــغالگری رژیم اســراییل و تداوم عملیات نظامی این رژیم در غزه و 
نسل کُشــی فلســطینیان با حمایت نامحــدود آمریــکا برمی گردد و 
بازگشــت ثبات و امنیت در منطقه جز در ســایه تمرکز بر ریشه بحران 

و عاج آن متصور نیست.

تریبون

فرمانــده کل ارتش گفت: دشــمنان به شــدت علیه 
مردم سالاری کشور به پا خاسته اند و از هر طریقی سعی 
در بازداشــتن مردم از حضور در پای صندوق های رأی 
دارند؛ باید از موضع کشور و انقاب اسامی دفاع کنیم.

 امیر سرلشــکر »ســید عبدالرحیم موسوی« فرمانده 
کل ارتش جمهوری اســامی ایران در حاشیه بازدید 
از نمایشگاه دســتاوردهای هوانیروز ارتش که در ستاد 
هوانیروز برگزار شد، با اشاره به تمجید رییس ستاد کل 
نیروهای مســلح از ارتقای توانمندی ها و قابلیت های 
هوانیروز ارتش در ۵ سال گذشــته اظهار کرد: ارتقای 
همه جانبه توان و آمادگی رزمــی از مهم ترین وظایف 
محوری نیروهای مســلح اســت و طبیعتــاً زیربنای 
این موضوع مهم نیز ســرمایه انســانی اســت، چراکه 
ساماندهی نیروی انسانی و قراردادن این سرمایه ها در 
جای خود و استفاده هم افزا از آنان، توفیقات بی نظیری 

را در پی دارد.
وی افــزود: تجهیــزات یک مؤلفه بســیار 
مهم توان رزمی اســت و نوسازی، بازسازی، 
بازآماد، نگهداری و تعمیــر همراه با نهضت 
قطعه ســازی توســط این ســرمایه انسانی 
با ایمان و انگیــزه و دانــش و تجربه موجب 
ارتقای توان و آمادگی رزمی شــده و برکت 

افزایی در نتیجه تاش و کوشش و فرماندهی جهادی 
سنت الهی است.

امیر سرلشــکر موســوی با اشــاره به دیگــر دلایل 
موفقیت گفت: مطالبات و حمایت هدفمند ســتاد کل 
نیروهای مســلح و قرارگاه مرکزی خاتم الانبیاء )ص( 
مســاعدت های وزارت دفاع و تخصص دانشگاهیان و 

دانشمندان داخلی، راهگشا و حرکت آفرین هستند.
فرمانده کل ارتش با تأکید بر لزوم مدیریت جهادی در 

همه امور اظهار کرد: امیر ســرتیپ حیدری 
حقیقتــاً نمونه بــارز و عینی یــک فرمانده 
جهادی و انقابی در جنبه های مختلف است 
که شــجاعانه به میدان آمد و باور داشت که 
می تواند و بحمدالله امروز به نتایج درخشانی 

که شاهد آن هستیم دست یافته است.
وی با اشــاره بــه اهمیت و جایــگاه صنایع 
یاعلی هوانیــروز افزود: مرکز بازســازی و ســاخت 
قطعات بالگــرد صنایــع یاعلی هوانیــروز ارتش در 
اصفهان، یک گنج، ذخیره ارزشمند و پشتوانه قدرت، 
نه فقط برای هوانیروز بلکه برای بخش های مشابه آن 
در سطح کشور اســت و با ظرفیت های بی نظیر خود 
چنین حماسه ای را در هوانیروز خلق کردند که مورد 
تمجید رییس محترم ســتاد کل نیروهای مسلح واقع 

شدند.

فرمانــده کل ارتــش گفت: نمایشــگاه دســتاوردها 
و آورده هــای هوانیــروز ارتــش، بخــش کوچکی از 
توانمندی هــا و قابلیت های نیــروی زمینی محوری 
ارتش است و بی شــک این نیرو ظرفیت های فراوان و 

بی  نظیری دارد که در قالب این نمایشگاه نمی گنجد.
وی همچنین با اشــاره به هجمه های دشمنان درباره 
انتخابات آتی گفت: دشــمنان به شــدت علیه عزت، 
آقایی و مردم ســالاری کشور به پا خاســته اند و از هر 
طریقی سعی در دلســردکردن مردم و بازداشتن آن ها 
از حضور در پای صندوق های رأی دارند؛ بنابراین باید 
با همراه کردن دیگران با خود در پای صندوق های رأی 
حاضر شویم و از موضع کشــور، نظام و انقاب اسامی 
دفاع کنیم چراکه انتخابات، سرنوشت کشور را تعیین 
می کند و حضور در انتخابات نه تنها مسؤولیتی برعهده 

ما، بلکه حق مردم است.

ارتش

خریدار  جلسه »بررسی عملکرد سازمان 
بیمه ســامت ایران« با حضور دادســتان، 
معاونین و حسابرســان دیوان محاســبات 
کشــور و همچنین مدیرعامــل و جمعی از 
مدیران ســازمان بیمه سامت، در این نهاد 

نظارتی برگزار شد.
 به نقــل از اداره کل روابط عمومــی و امور 
بین الملل دیوان محاســبات کشــور، علی 
کامیار در این جلســه درخصــوص بودجه 
پیشنهادی سازمان بیمه سامت برای سال 
۱۴۰۳ اظهار داشــت: مبنای بودجه ریزی 
باید متناسب با واقعیات و نیازسنجی باشد، 
چراکه در غیر اینصورت، مشکات بسیاری 

بر سر راه تحقق آن حادث خواهد شد.

وی موضوع تخصیص ارز ترجیحی به اقام 
دارویی را از مســائل مهم دانســت و تاکید 
کرد: باید بررســی شــود که چــرا علیرغم 
اختصاص ارز دولتی بــه اقام دارویی، هنوز 
مشکل کمبود دارو در کشور خودنمایی می 

کند.
کامیــار ضمــن تاکید بــر اجــرای کامل 
طــرح نســخه الکترونیکی، بیان داشــت: 
الکترونیکی کردن نســخه های پزشکان از 
مواردی بود که برکات زیــادی را به همراه 
داشت اما لازم است با هدفگذاری زمانی، تا 
تحقق کامل و صددرصدی این طرح، آن را 

پیگیری کرد.
در ادامه این جلسه کیومرث داودی، معاون 

فنی و حسابرســی امور عمومی و اجتماعی 
دیــوان محاســبات طی ســخنانی گفت: 
این نهاد نظارتی طی گزارشــی تخصصی، 

عملکرد سازمان بیمه ســامت در ۶ حوزه 
»بودجه پیشنهادی سال ۱۴۰۳«، »منابع 
و مصارف ســازمان«، »وضعیت مشمولین 
تحت پوشش بیمه سامت«، »طرح دارویار 
و نســخ الکترونیــک«، »بدهی ســازمان 
به مراکــز درمانــی و مطالبــات از دولت« 
و »عملکرد شــرکت هــای زیرمجموعه« 
بررســی نمــوده اســت.همچنین محمد 
مهــدی ناصحــی، مدیرعامــل ســازمان 
بیمه ســامت ایــران نیز در این جلســه با 
قدردانی از رویکرد پیشــگیرانه و حمایتی 
دیوان محاســبات کشــور، گفــت: طبق 
استانداردهای بین المللی، تحقق سه عامل 
»پوشش جمعیتی«، »پوشــش دارویی« 

و »تامین مالی بیمه شــدگان« از شاخصه 
هایی اســت که می توان براساس آن بیمه 
گذار را قضــاوت و امتیازدهی کــرد که بر 
این اساس سازمان بیمه ســامت ایران، از 
کیفیت خدمات دهی مطلوبــی برخوردار 
است.مدیرعامل بیمه ســامت با اشاره به 
اینکه در دوران همه گیــری ویروس کرونا، 
اقدامات مناســبی در راســتای جلوگیری 
از شــیوع آن صورت گرفت، اظهار داشت: 
پوشــش بیمه ای رایگان ۵ دهک نخســت 
درآمدی، خدمت رسانی به بیماران پرهزینه 
و صعــب العــاج و تحقــق پروژه نســخه 
الکترونیــک پزشــکان از جملــه اقدامات 

مهمی است که به سرانجام رسیده است.

فرمانده کل ارتش:دشمنان علیه مردم سالاری کشور به پا خاسته اند

خریدار    رئیس جمهور بــا تاکید بر اینکه 
حضوردر فضا قدرت آفریــن و امید آفرین 
است، اظهار داشــت: تاش کردند با تحریم 
ایران را متوقف کنند و در انــزوا قرار دهند 
ولی این ۱۱ پرتاب موفق هــم تحریم ها را 
شکســت داد و هم طرح انــزوای جمهوری 

اسامی را با شکست مواجه کرد. 
 »آیت الله ســید ابراهیم رئیسی« در آیین 
روز فنــاوری فضایــی ایران با بیــان اینکه 
۱۱ پرتاپی که انجام شــده هم تحریم ها را 
شکســت داد و هم طرح انــزوای جمهوری 
اسامی را باشکســت مواجه کرد، تصریح 
کرد: حرکت ماندگار عزیــزان که در حوزه 
فضا انجام شــده، حقیتا جلوه ما می توانیم 

است.
وی پرتاب ماهواره به فضــا را با وجود همه 
تهدیدها و تحریم ها جلوه ای از عملی شدن 
شــعار ما می توانیم توصیف کــرد و گفت:  
این حرکت ارزشــمند با همکاری جوانان و 
مختصصان، دانشگاهیان، نیروهای مسلح 

انجام شده و افتخار آفرین است.
رئیس جمهور بیان کــرد: ایران در رتبه ۴۵ 
بوده و امروز در رتبه ۱۰ کشور مطرح جهان 
درحوزه هوا و فضا قــرار دارد، این صنعت را 

باید مورد توجه و حمایت قرار داد.
رئیس جمهور بیان کــرد: ایران در رتبه ۴۵ 
بوده و امروز در رتبه ۱۰ کشور مطرح جهان 
درحوزه هوا و فضا قــرار دارد، این صنعت را 

باید مورد توجه و حمایت قرار داد.

حضور در فضا چشم بینایی برای 
تصمیم گیران و تصمیم سازان ایجاد 

می کند
وی در ادامه در مدار ژئو قرار گرفتن را نقشه 
راه صنعــت فضایی تعریف کــرد و گفت: به 
نظر می رسد می توانســتیم پیش تر از این، 
در این عرصه حضور فعال داشــته باشیم و 
در سطح و مدار ژئو قرار بگیریم اما برخی ها 
نمی خواســتند و این مهم نیست، مهم آن 
است که ملت ایران اراده کرده در فضا حضور 
قدرتمندی پیدا کند، ملتــی که اراده کرده 
در ۲۲ بهمن به استقال و آزادی و جمهوری 
اسامی و پیشــرفت برای کشور دست یابد 
اکنون با اراده خــود می خواهد بر اراده های 

دیگر فائق آید. 
آیت الله رئیسی با تاکید بر اینکه “۱۱ پرتاپ 
موفق آمیز در دل مردم امیــد ایجاد کرده” 
خاطر نشــان کرد: آنها تــاش می کنند در 
امپراتوری های رســانه ای خود نا امیدی را 
القا کنند ولی دانشــمندان ما نوآوری ها و 
ابتکارات و خاقیت هایی را عرضه می کنند 
که هر کــدام کارهای بزرگی اســت و جای 

تقدیر دارد.
رئیس جمهور بیان کــرد: از امکانات حضور 
در فضا برای پایش حوزه کشــاورزی، منابع 
آب، منابع طبیعی، اکتشاف معادن، حضور 
مرزها و پایش مرزها اســتفاده کنند و این 
کاربرد بســیاری در حوزه های اقتصادی و 

سایر حوزه ها دارد. 

رئیس جمهور داشــتن برنامــه را در عرصه 
فضا بســیار مهم دانســت و بیان کــرد: از 
سازمان فضایی تشکر می کنم؛ این سازمان 
نشان داده که برنامه دارد و گام به گام نشان 
داده انــد که چگونه قرار اســت پیشــرفت 
کنیم و به مراحلی برســیم که کشورمان از 
فضا در جهت تولید قدرت و ثروت استفاده 
کند؛ از امکانات حضــور در فضا برای پایش 
حوزه کشاورزی، منابع آب، منابع طبیعی، 
اکتشــاف معــادن، حضور مرزهــا و پایش 
مرزها اســتفاده کنند و این کاربرد بسیاری 
در حوزه هــای اقتصادی و ســایر حوزه ها 

دارد. 
وی در ادامه تصریح کرد: مــا کوه ها و دریا و 
و موانع داریم ولی حضــور در فضا می تواند 
ما را بر همه موانع فائق کنــد؛ همچنین در 
کشاورزی، صنعت و الکترونیک و مکانیک 
و ســایر حوزه ها افزایش بهره وری را در پی 
دارد؛ این کارها اتفاق افتاده و بیشــتر از این 
هم اتفاق می افتد.حضور در فضا برای بشــر 
چشــم بینا ایجاد می کند و می تواند کاما 
رصد کــرده و اطاعــات را بــرای تصمیم 
سازان و تصمیم گیران منتقل کند و موجب 
تصمیم گیری دقیق بــرای صاحبان حِرَف 

مختلف شود.
رئیس جمهــور با اشــاره به حضــور بخش 
خصوصی در صنعت فضایی، خاطر نشــان 
کــرد:  یکــی از میدان هایی کــه رهبری 
فرمودند و دولت را مکلف به انجام آن کردند، 
میــدان دادن بــه بخش خصوصی اســت.

ما نیز اعتقــاد و باور داریم کــه کارهایی که 
با مشــارکت مردم و بخش خصوصی انجام 

شود، حتما اثربخش خواهد بود.

در صنعت فضایی میدان دادن بخش 
خصوصی اثربخش خواهد بود

رئیس جمهــور با اشــاره به حضــور بخش 
خصوصی در صنعت فضایی، خاطر نشــان 
کــرد:  یکــی از میدان هایی کــه رهبری 

فرمودنــد و دولــت را مکلف بــه انجام آن 
کردند، میــدان دادن بــه بخش خصوصی 
است.ما نیز اعتقاد و باور داریم که کارهایی 
که با مشــارکت مردم و بخــش خصوصی 
انجام شــود، حتما اثربخش خواهد بود؛ لذا 
پیشرفت در این حوزه نیازمند حضور فعال 
بخش خصوصــی اســت.تعداد پرتاب ها و 
دقت آنها باید افزایــش پیدا کند؛ تصاویری 
که از پایگاه چابهار پخش شــد، حکایت از 
سرعت انجام کار دارد که انشاالله این پایگاه 
بتوانــد به عنــوان مرکزیتی بــرای پرتاب 

تثبیت شود.
آیت الله رئیســی با بیان اینکــه توضیحات 
دســت اندرکاران صنعــت فضایی کشــور 
در حاشــیه بازدیــدی کــه از نمایشــگاه 
دستاوردها و توانمندی های فضایی کشور 
داشتیم، نشان از آن داشــت که برای آینده 
برنامه دقیق و با جزئیــات دارند، گفت: این 
توضیحــات گــواه آن بود که ایــن عزیزان 
مراحل پیشرفت کشــور در عرصه فضایی 
را گام بــه گام ترســیم کرده اند تــا نهایت 
اســتفاده را از فضا برای ارتقای قدرت، خلق 
ثروت، پایش دقیق و کسب اطاعات مفید 
برای حوزه های کشاورزی، منابع آب، منابع 
طبیعی، معادن و پایش امنیــت به ویژه در 

مرزها ببریم.
رئیــس جمهــور با اشــاره به همــکاری و 
هماهنگی بســیار خوب میــان نیروهای 
مسلح، وزارت دفاع، وزارت ارتباطات و سایر 
بخش هــای فعال در عرصــه فضایی گفت: 
شــورای عالی فضایی جمع میان همه این 
نهادهای مربوطه است و ما تأکید داریم که 
همه این شورا و دبیرخانه و دیگر اجزای آن 
کاما فعال باشند، چرا که اگر هر کس برای 
خود کار کنــد فایده ندارد. ایــن کار انجام 
شــده و امروز بخش های مختلف لشکری 
و کشــوری در این زمینه با همکاری کامل 

فعالند.
وی بــا تأکیــد بــر اهمیت نقــش بخش 

خصوصی در حوزه پیشــرفت های فضایی 
کشــور به لزوم میدان دادن به شرکت های 
فناور در این حوزه اشــاره کــرد و با تصریح 
بــر ایــن نکته کــه بــدون حضــور فعال 
بخــش خصوصــی کار این بخــش پیش 
نخواهد رفت، اظهار داشــت: شــرکت های 
دانش بنیان باید در این عرصه وارد شــوند و 

کار را در دست گیرند.
رئیس جمهــور در ادامه ســخنان خود در 
مراســم روز ملی فناوری فضایی از ضرورت 
افزایش تعــداد پرتاب ها ســخن گفت و با 
اشــاره به اینکه این افزایش تعداد یک گام 
به پیش در عرصه فناوری فضایی است، ابراز 
امیدواری کرد که ایجاد زیرساخت ها در این 
زمینه با قوت دنبال شــده و از جمله پایگاه 

پرتاب چابهار در این عرصه تثبیت شود.
آیــت الله رئیســی بــا تأکید بــر اهمیت 
شتاب دادن به پرتاب ماهواره ها و نیز اهمیت 
بحث افزایــش ارتفاع پرتاب هــا، ادامه داد: 
توســعه زیرســاخت های فضایی کشور را 
باید دنبال کرد، چرا که حضور در این عرصه 
عاوه بر بهــره وری در حوزه های صنعت و 
کشاورزی که من بسیار بر آن تأکید دارم در 
توســعه حضور ما در فضا نیز نقش اساسی 

دارد.
رئیس جمهور با تأکید مجــدد بر ضرورت 
تجاری ســازی خدمــات کنونــی فناوری 
فضایی کشــور با هــدف تبدیــل دانش به 
ثروت، ابراز امیدواری کرد: آزمایشــگاه ها و 
فعالیت های پژوهشــی در این حوزه باید با 
سرعت و دقت بیشــتری به کار خود ادامه 
دهند و البته این نکته نیز مدنظر قرار گیرد 

که به هیچ وجه دقت فدای سرعت نشود.
وی با بیان اینکه کشور ما گستره جغرافیایی 
گسترده با کوه ها و موانع طبیعی بسیار دارد، 
اظهار داشــت: هر ماهواره به مثابه چشــم 
بینایی است که از یک جایگاه بلند می تواند 
اطاعاتی دقیق از عرصه هــای مختلف در 
اختیار تصمیم ســازان و تصمیم گیران قرار 

دهد تا تصمیماتی دقیق تر بگیرند.
رئیس جمهور ضمن تشکر صمیمانه از همه 
خدمتگزاران عرصه فنــاوری فضایی که در 
جمع امــروز حاضر نبودند، اظهار داشــت: 
امیدوارم با فکر و انگیــزه بلند نخبگان، این 
تاش شــبانه روزی بتواند دستاورد بزرگی 
برای پیشرفت کشور داشــته باشد چرا که 
هم پیشــران اقتصادی کشــور است و هم 

قدرت و ثروت خواهد آفرید.
آیت الله رئیسی همچنین با اشاره به آخرین 
وضعیت تحولات غزه گفــت: امیدوارم این 
امیدی که امروز در دل ملت فلسطین ایجاد 
شده است، عاوه بر پیروزی واقعی که امروز 
در میدان نصیب آنها شده، منجر به پیروزی 
ظاهری و نهایی ملت فلســطین نیز بشود، و 
چهره دشمنان فلســطین را بیش از پیش 
نشان دهد و نقاب از چهره صهیونیست ها و 
حامیان آنها بیشــتر کنار بزند تا روشن شود 
که آنها با وجود ادعاهایی که نسبت به دفاع 
از حقوق انســان ها دارند، اما صرفاً به دنبال 

اهداف سلطه گرانه خودشان هستند.
 شــورای عالی انقــاب فرهنگی در ســال 
۸۸، روز ۱۴ بهمن را کــه ماهواره ملی امید 
با موفقیت به فضا پرتاب شــد به عنوان روز 

فناوری فضایی نامگذاری کرد.
مراســم روز فناوری فضایــی در حالی آغاز 
می شود که در دولت ســیزدهم تاکنون ۱۱ 
پرتاب ماهواره انجام شده اســت و تا پایان 
ســال این تعداد افزایش خواهــد یافت. در 
یک ماه گذشــت ماهواره »ثریا« توانســت 
با قرار گرفتــن در مــدار ۷۵۰ کیلومتری، 
رکورد ارتفاع پرتاب را شکســت و ماهواره بر 
ســیمرغ نیز توانســت هشــتم بهمن ماه 
ماهواره »مهدا« و ۲ ریــز ماهواره »کیهان« 
و »هاتــف« را در مــدار بیضوی به شــکل 

همزمان تزریق کند.
در ابتــدای دولــت ســیزدهم و زمانی که 
رییس جمهور تصمیــم گرفت پس از قریب 
به ۱۱ سال اولین جلسه شورای عالی فضایی 
را برگزار کنــد، این نوید داده شــد که قرار 

است به صنعت فضایی توجه ویژه شود.
تعــداد ماهواره هــای در حال ســاخت در 
ابتدای دولت ســیزدهم، هشــت عدد بود 
که در پایان ســال ۱۴۰۱ این تعداد به ۱۲ 
ماهواره رســید و تا پایان سال ۱۴۰۲ تعداد 
ماهواره های در دست ســاخت به عدد ۳۰ 

می رسد.
پس از آغاز به کار دولت ســیزدهم طراحی 
و ساخت سه ماهواره به پایان رسید و آماده 
پرتاب بود که در پایان ســال ۱۴۰۱ تعداد 
ماهواره های آماده پرتاب به ۸ عدد رســید 
و این عدد برای ســال ۱۴۰۲ بــه ۱۲ عدد 

می رسد.
بر اســاس اخبــار منتشــر شــده، تعداد 
پرتاب های تحقیقاتی ســری ماهواره های 
ســیمرغ، ذوالجناح، قاصد و قائم در ابتدای 
دولت ســیزدهم ۶ پرتاب بود کــه در پایان 
ســال ۱۴۰۱ این تعداد به ۱۱ عدد رسیده 

است.



 واریز اعتبار در ۱۷ بهمن

یارانه تشویقی ۲۲۰ هزار تومان شد

اقتصاد
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چرا ارز چندنرخی فسادزا است؟
برزو حق شــناس یکی از مواردی که ایــن روزها قــدرت رقابت از 
تولیدکنندگان را گرفته و وارد کننــدگان را بیش از هر زمانی قدرتمند 
کرده اســت، موضوع مابه التفاوت نرخ ارز است، بنابراین ضروری است 
دولت هرچه سریعتر برای جلوگیری از فســاد و رانت، تکلیف نرخ ارز را 

روشن کند.
ارز چندنرخی یکی از آسیب های جدی اقتصاد ایران است و تا زمانی که 
در کشور با پدیده ارز چند نرخی مواجه باشــیم، تکلیف تولیدکننده و 

پیشران های اقتصادی مشخص نخواهد بود.
دولت ها در همه جــای دنیا به واحدهــای تولیدی موفقــی که به امر 
صادرات مشغول باشــند، امتیازات متعددی اهدا می کنند اما در ایران، 
تولیدکنندگان نه تنها از ســوی دولت حمایت نمی شوند بلکه با هزار و 

یک معضل دست و پنجه نرم کرده و باید عوارض پرداخت کنند!
حدود ۵ ســال پیش ســامانه ای به نام نیما در کشور شــکل گرفت تا 
خریداران و فروشــندگان ارزها بتواننــد در آن ارز را میان خود معامله 
کنند. در واقع صادرکنندگان، ارز حاصل از صادرات را به ســامانه نیما 
تحویل می دهند تا واردکنندگان بتواننــد ارز مورد نیاز برای واردات را 
از این محل تامین کنند اما رفته رفته مشــخص شد که این سامانه تنها 

سبب متضرر شدن صادرکنندگان شده است.
صادرکننده باید ارز حاصل از فروش خود را ۱۵ الی ۲۰ درصد زیر قیمت 
بازار به این سامانه تزریق کند. در پی این سیاست غلط، میزان صادرات 
رفته رفته در کشــور کاهش یافت و در عوض انگیزه واردات با توجه به 

فاصله چشمگیر نرخ ارز رسمی با بازار آزاد افزایش یافت.
ما با اعمال سیاســت های این چنینی عما افراد را تشویق می کنیم تا 
بــا واردات کالا، ارز را از کشــور خارج کنند. در حقیقــت دولت و بانک 
مرکزی با به وجود آوردن بستری که ســبب ایجاد فاصله قیمتی میان 
نرخ رســمی ارز با نرخ در بازار آزاد می شــود، زمینه بروز فساد را فراهم 

می کند.
براســاس علم اقتصاد، ایجاد نظام چندنرخی ارز فسادزا و تورم زا بوده و 

زمینه بروز تخلفات بسیاری را فراهم می کند.
طبیعتا یکی از مواردی که این روزهــا قدرت رقابت از تولیدکنندگان را 
گرفته و وارد کنندگان را بیش از هر زمانی قدرتمند کرده است، موضوع 
مابه التفاوت نرخ ارز است، بنابراین ضروری است دولت هرچه سریعتر 

برای جلوگیری از فساد و رانت، تکلیف نرخ ارز را روشن کند.

در صورت تسویه بدهی تا پایان بهمن انجام می شود
 بخشودگی ۱۰۰ درصدی جرائم مودیان

 بدهکار مالیاتی
 رئیس کل ســازمان امور مالیاتی از بخشــش ۱۰۰ درصــدی جرائم 

مودیانی که تا پایان بهمن بدهی شان را بپردازند، خبر داد.
»محمدهادی ســبحانیان« در یکی از شــبکه های اجتماعی نوشت: 
»اقدام سی و دوم ســازمان مالیاتی برای تکریم مودیان و بهبود محیط 
کسب و کار؛ تفویض اختیار بخشــودگی ۱۰۰درصدی جرائم مالیاتی 
قابل بخشش برای مودیانی که تا پایان بهمن ماه بدهی شان را بپردازند؛ 
اشخاص حقیقی تا سقف ۵ میلیارد ریال و اشخاص حقوقی تا سقف ۲۰ 

میلیارد ریال«

 پیمان پاک: از آخر امسال منتطر کاهش قیمت گوشت باشید
 وعده عجیب و دوباره وزارت جهاد درباره

 قیمت گوشت
قائم مقام وزیر کشاورزی برای چندمین بار در سال جاری، وعده کاهش 

قیمت گوشت را داد.
 این برای چندمین بار است که قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی، وعده ای 
درباره قیمت گوشت می دهد؛ پیش از این در شــهریور بارها از زبان او 
شنیده می شــد که از نیمه آبان ماه قیمت گوشت پایین می آید، اما حالا 
آخرین گزارش ها از رســیدن قیمت گوشت به نزدیک ۷۰۰ هزار تومان 
حکایت دارد.این در شرایطی اســت که گزارش ها از قیمت گوشت در 
مهرماه، نشان می داد که به طور متوســط قیمت گوشت گوسفندی در 

قصابی ها ۴۵۰ هزار تومان به فروش می رفت.
با این حال، قائم مقام وزیر کشــاورزی در امور تجارت و تنظیم بازار در 
تازه ترین اظهارنظر اعام کرده است: با ورود دام تولید داخل به زنجیره 
مصرف امیدواریم از پایان ســال جاری و به ویژه بهار سال آینده شاهد 

کاهش چشمگیر قیمت گوشت باشیم.
علیرضا پیمان پاک افزوده اســت: واردات گوشت گوسفندی با جدیت 
دنبال می شــود و تا پایان ماه رمضان نیز ادامه خواهد داشت.وی گفته 
است: واردات کنترل کننده و تنظیم کننده شــکاف بین عرضه و تقاضا 
است، شکافی که در ســال های گذشته به دلیل آســیب های وارده به 
زنجیره دام به وجود آمده اســت.پیمان پاک ادامه داده اســت: ترمیم 
زنجیره گوشــت قرمز و افزایش تولید در معاونت امور دام وزارت جهاد 

کشاورزی پیگیری می شود.
قائم مقام وزیر در امور تجارت و تنظیم بازار از به صرفه بودن تولید برای 
دامدار در ســال جاری خبر داده و گفته است: امسال قیمت دام افزایش 
یافته است، همچنین با برنامه ریزی معاونت بازرگانی وزارت جهاد جو و 
نهاده های دامی به وفور تامین شده و با نرخی تقریبا ۳۰ درصد پایین تر 
از قیمت مصوب عرضه شــده اســت. در نتیجه این موارد، تولید برای 

دامدار صرفه اقتصادی پیدا کرده است.
وی تصریح کرده اســت: بنا بر داده های مرکز آمار در چند ماه گذشــته 
زایش و پرواربندی حدود ۲۵ درصد بیشتر از سال ۱۴۰۱ بوده و این به 
معنی عرضه بیشتر دام در پایان سال جاری است و این افزایش عرضه از 
محل تولید در حالی اتفاق افتاده کــه واردات نیز همچنان به قوت خود 
باقیست، این دستاوردها سبب می شود شکاف عرضه و تقاضا پر شود و 

قیمت دام و گوشت قرمز کاهش یابد.
پیمان پاک همچنین گفته است: پس از پایان تعطیات ژانویه و شروع 
مجدد واردات گوشــت گرم و افزایش واردات گوشــت منجمد در دو تا 
سه هفته گذشته شــاهد تثبیت قیمت گوشت و در برخی موارد کاهش 
نسبی قیمت بودیم. همچنین با ورود دام تولید داخل به زنجیره مصرف 
امیدواریم از پایان سال جاری و به ویژه بهار ســال آینده شاهد کاهش 

چشمگیر قیمت گوشت باشیم.

یک پیش بینی جدید درباره قیمت سکه در روزهای آینده
 طلا و سکه بخریم یا نخریم؟

رییس اتحادیه طا گفت: بــه دلیل این که یک ماه گذشــته قیمت ها 
تثبیت شده و افزایش قیمت ها بیشــتر بوده، احتمال نوسانات کاهشی 

وجود دارد.
نادر بذرافشــان تصریح کرد: در حال حاضر التهابی در بــازار از لحاظ 
این که افزایش قیمتی وجود داشــته باشــد و تقاضا هم تحت تاثیر قرار 

گرفته باشد، وجود ندارد و بازار روال عادی را طی می کند.
وی با بیان این که برخی از ما سوال می کند که قیمت ها کاهشی می شود 
یا خیر؟ عنوان کــرد: به اعتقاد من بــه دلیل این که یک ماه گذشــته 
قیمت ها تثبیت شده و افزایش قیمت ها بیشتر بوده، احتمال نوسانات 
کاهشی وجود دارد.رییس اتحادیه طا و جواهر متذکر شد: به نظر من 
اگر بانک مرکزی در بازار ورود کرده و بتوانــد قیمت ارز را کنترل کند و 
حتی اعامی که در رابطه با ســکه های طرح جدید داشته و هنوز هیچ 
خبری از آن ها نشــده، اتفاقی بیفتد، به طور قطع این موضوع می تواند 

روی ثبات و حتی کاهش قیمت تاثیر داشته باشد.

یادداشت

بازار

نائب رئیس اتاق بازرگانی تهــران گفت: از مزیت های 
انتشار اوراق گواهی سپرده خاص این است که می تواند 
سرمایه های مردم را از بازارهای سفته بازی مانند بازار 
ارز، طا، مسکن و خودرو، حفظ و خارج کند تا سودی 

تضمین شده به افراد ریسک گریز پرداخت شود.
 شــهاب جوانمردی اظهار کرد: بانــک مرکزی اوراق 
گواهی ســپرده خاص که با نرخ ســود علی الحساب 
بانکی ۳۰ درصد ســالانه منتشر می شــود را  با هدف 
تامین ســرمایه در گردش واحد های تولید ایجاد کرده 

است.

وی بــا تأکید بــر اینکــه  ایــن اوراق برای 
پروژه های خاص که سود آور هستند، تدارک 
دیده شده است، بیان داشت: با توجه به اینکه 
سیاست انقباضی برای کاهش تورم در کشور 
حاکم است، گواهی ســپرده خاص به تامین 
مالی بنگاه هایی کــه پروژه های خود را برای 
جذب منابع معرفــی کرده انــد اختصاص 
می یابد، تا راحت تر بتوانند تامین مالی کنند.

این فعال اقتصادی با پیش بینی خروج   ســرمایه های 
خرد از بــازار طا و ارز با اوراق گواهی ســپرده خاص با 

ســود ۳۰ درصد ، عنوان کرد: این اوراق دید 
واقع بینانه تــری به نرخ بهــره دارد و عامت 

خوبی در اقتصاد به شمار می رود.
نائب رئیس اتــاق بازرگانی تهــران تصریح 
کرد:  خریدار اوراق متعهد می شــود آن را تا 
یک ســال نگهداری کند و اگر زودتر از یک 
سال پول خود را خواســت، می تواند به بانک 
مراجعــه و اصل پول به همــراه ســود ۱۲ درصدی را 

دریافت کند.
 جوانمــردی  تاکید کرد: یکــی از مزیت های انتشــار 

اوراق گواهی ســپرده خاص این اســت کــه می تواند 
ســرمایه های مردم را از بازارهای ســفته بازی مانند 
بازار ارز، طا، مســکن و خودرو خارج و به ســمت این 
اوراق جــذب کند؛ البتــه افرادی که ریســک پذیری 
زیادی دارند ممکن است که در همین بازارهای سفته 
بازی حضور داشته باشــند، اما افرادی که ریسک گریز 
هســتند، مطمئنا ســرمایه های خــود را از بازارهای 
ســفته بازی خارج و بــه ایــن اوراق ورود می کنند، به 
عبارت دیگر برای مردم عادی و افراد ریسک گریز، این 

اوراق بهترین ابزار برای کسب سود است.

اتاق

سمیرا ربیع   معاون رفــاه و امور اقتصادی 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعام کرد: 
مبلــغ یارانه تشــویقی در طــرح کالابرگ 
الکترونیکی که ۱۲۰ هزار تومان بود، اکنون 
به ۲۲۰ هزار تومان رســیده و ۱۷ بهمن در 
قالب اعتبار در حســاب یارانه افراد شــارژ 

می شود.
»علیرضا عســگریان« معاون رفــاه و امور 
اقتصادی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با 
حضور در یک برنامه تلویزیونی گفت: دولت 
ســیزدهم توجه ویژه ای به ســفره غذایی 
مــردم دارد که اکنــون در طرح ســه گانه 
کالابرگ الکترونیکی، ارتقا غذای کودکان 

و مادران دارای کودک شیرخوار دارد.
وی افزود: از ابتدای امســال طرح کالابرگ 
الکترونیکی را به صــورت پایلوت در برخی 
اســتان های کشــور آغاز کردیــم و اکنون 
به تمام کشــور رسیده اســت. مردم دهک 
یک تا ســه به ازای هر نفر ۴۰۰ هزار تومان 
و تا دهــک ۹ مبلغ ۳۰۰ هــزار تومان یارانه 

دریافت می کنند.
عسگریان گفت: قرار بود این مبلغ در سفره 
غذایی مردم صرف شود اما چون زیرساخت 
وجود نداشــت یارانه نقدی بــه مردم تعلق 
گرفت. اما چند ماه قبل زیرســاختی مهیا 
شــد تا مردم اگر ۲۰۰ هزار تومــان از یارانه 
خود را خرید می کردنــد ۱۲۰ هزار تومان 
اعتبار تشویقی شارژ می شد تا بتواند خرید 

بیشتری انجام دهند.
وی گفت: در طرح فجرانه کــه مدت ۳ ماه 
است و تا ۱۷ اردیبهشــت ادامه دارد، اعتبار 
تشــویقی از ۱۲۰ هزار تومان به ۲۲۰ هزار 
تومان افزایش یافته اســت. بــرای این کار 
کافیســت مردم به ۲۱۰ هزار فروشــگاهی 
که به شبکه ما متصل هســتند مراجعه و از 
آن ها خرید کنند. یک برنامــه کاربردی به 
نام »شما« توسعه داده شده است که مردم 
می توانند بــا مراجعه به آن از فروشــگاه ها 

باخبر شده و از آن ها خرید کنند.
معاون وزیر تعاون تصریح کــرد: از هفدهم 

بهمن ماه یارانه اعتبــاری ۲۲۰ هزار تومان 
در حساب تمامی افراد شارژ می شود و آن ها 
می توانند با خرید از فروشــگاه های معرفی 
شــده از آن اســتفاده کنند. این مبلغ ۲۲۰ 
هزار تومان باید از ۱۱ قلــم کالایی معرفی 

شده خریداری شود.
عســگریان با بیان اینکــه مبلــغ یارانه را 
می توان نقدی برداشت کرد اما اعتبار شارژ 
شده صرفا باید از فروشــگاه ها خرید شود، 
خاطرنشــان کرد: در ادامه تمــام کودکان 
کشــور که نیازمند تغذیه مضاعف هستند 
توسط وزارت بهداشــت به ما معرفی شدند. 
این کودکان معاینه شــده و کارت سامت 
دارند و تشخیص داده شده که نیاز به تغذیه 
مضاعف دارند و مشمول این طرح می شوند.

وی افزود: در این طرح ۱۵۳ کودک معرفی 
شــدند که پس از بررســی های ما مشخص 
شــد ۱۲۳ هزار نفر آن ها اگر در دهک یک تا 
پنج باشند مشمول دریافت یارانه ۱ میلیون 
تومان و اگــر در دهک پنج تا هفت باشــند 

مبلغ ۶۰۰ هزار تومان شدند. این طرح جدا 
از کالابرگ هستند. این یارانه هر ۶ ماه یکبار 
با معاینه کودک بررسی می شود که اگر این 
پول مشــکل کودک را حل نکرده باشد ان 
را قطع می کنیم تا بررســی بیشتر صورت 
بگیــرد. اگر ایــن مبلغ ظرف مــدت ۲ ماه 

استفاده نشود دیگر قابل استفاده نیست.
 مرحله جدید و بزرگ طــرح ملیّ کالابرگ 
الکترونیکــی با عنوان »طــرح فجرانه« در 
راســتای حمایت مضاعف از ســبد غذایی 
خانوار یارانه بگیر با اولویت خانوار دهک های 
پایین جامعه)اول تــا هفتم( در دهه مبارک 
فجر و همزمان با چهل وپنجمین ســالروز 
پیروزی شــکوهمند انقاب اسامی از ۱۷ 
بهمن ماه آغاز و تا ۱۷ اردیبهشــت ماه سال 
آینده ادامــه خواهد داشــت و در این طرح 
اعتبار خرید ۱۱ قلم کالابرگی از ۱۲۰ هزار 
تومان به ۲۲۰ هزار تومــان افزایش خواهد 

یافت.
در »طــرح فجرانــه« یک ســبد ۱۱ قلمی 

بــرای تأمین حداقــل کالــری، پروتئین، 
ریزمغــذی و ویتامین هــای لازم برای هر 
فرد)منطبق با نظر انســتیتو تغذیه ایران و 
وزارت بهداشت( با قیمت های مبنای سال 
۱۴۰۱ انتخاب شــده اســت و مابه التفاوت 
آن قیمت ها با قیمــت روز)۱۴۰۲( از محل 
یارانه جدید دولت تأمین خواهد شد، بدین 
صورت که قیمت روز ســبد مشتمل بر ۱۱ 
قلم، ۷۴۳ هزار و ۷۵۰ تومان بوده که خانوار 
دهک های اول تا هفتم درآمدی در صورت 
خرید بسته می بایســت قیمت سال ۱۴۰۱ 
را به مبلغ ۵۲۳ هــزار و ۳۰۰ تومان از جیب 
خود پرداخت نماینــد و مابه التفاوت آن تا 
قیمت روز به مبلــغ ۲۲۰ هزار و ۴۵۰ تومان 

از محل اعتبار جدید دولت تأمین می شود.
در طرح جدید شرط ۲۰۰ هزار تومان خرید 
از یارانه حذف شده و اعتبار تشویقی )۲۲۰ 
هــزار تومانی( عاوه بر یارانــه ۳۰۰ و ۴۰۰ 
هزارتومانی فعلی بــوده و خانوار یارانه بگیر 
به صورت مجزا یارانه نقــدی خود را ماهانه 

دریافت خواهند کرد. مبلغ حمایتی دولت 
به صــورت اعتبار در حســاب سرپرســت 
خانــوار تخصیص یافتــه و در زمان خرید و 
متناســب با میزان خرید مصرف می شود. 
خانــوار می تواند اقــام طرح را در ســقف 
وزنی و کالایی تعریف شــده خرید نمایند 
و امــکان جابه جایی اعتبــار بین گروه های 
کالایی مقدور نبوده به عنوان مثال با اعتبار 
برنج امکان خریــد روغن وجود ندارد و فقط 
برای گروه لبنیات)شــیر، پنیر و ماســت( 
امکان پذیر می باشــد. ضمنــاً یارانه هر قلم 

غذایی به صورت مجزا پرداخت خواهد شد.
یازده قلم کالای اساســی شــامل گوشت 
مرغ، گوشــت قرمز، برنج، روغن، ماکارونی، 
شیر، پنیر، ماست، قند و شــکر، تخم مرغ و 

حبوبات است.
در این طرح، میــزان حمایت دولت از ۱۲۰ 
هــزار تومان)اعتبار تشــویقی کالابرگی( 
به ۲۲۰ هــزار تومــان افزایــش می یابد. 
یارانه بگیــران متقاضی باید توجه داشــته 
باشــند قیمت روز اقــام فوق براســاس 
کالاهای مرجع بوده و در خصوص کالاهایی 
با قیمــت بالاتــر مابه التفــاوت را از محل 

حساب خود پرداخت خواهند کرد.
همچنیــن شــرط خریــد ۲۰۰ هــزار 
تومان جهــت دریافت ۲۲۰ هــزار تومان 
اعتبار تشــویقی در این طرح حذف شــده 
اســت. دهک های یک تا هفــت درآمدی، 
مشــمول اعتبار جدید بوده و یارانه بگیران 
ایــن دهک هــا می تواننــد بــا مراجعه به 
فروشــگاه های عضو طرح ملـّـی کالابرگ 
الکترونیک نســبت به خرید اقام اساسی و 
بهره مندی از این حمایت تشــویقی اقدام 

کنند.
متقاضیان استفاده از کالابرگ الکترونیکی 
می توانند با مراجعه به فروشگاه های طرف 
قرارداد شــبکه ملـّـی اعتبــار)۲۱۰ هزار 
فروشگاه خُرد و فروشــگاه های زنجیره ای 
و فروشــگاه های اینترنتی( نسبت به خرید 

اقام اساسی اقدام کنند.

نائب رئیس اتاق بازرگانی تهران:  سپرده های خُرد از  بازار طلا و ارز  جمع می  شود

۳ عامل مؤثر بر رشد نرخ ارز

وند صعودی قیمت ارز با اقدامات بانک مرکزی متوقف شد ر
محمدحسین ســیف اللهی مقدم   یک 
کارشــناس اقتصادی با اشــاره به رشد ۱۰ 
-۱۵ درصدی نرخ ارز در روزهای گذشــته 
گفت:با اجرایی شــدن سیاست های بانک 
مرکزی همانند انتشار گواهی سپرده خاص 

این افزایش قیمت ها تعدیل می شود.
میثــم مهرپــور، کارشــناس اقتصــادی، 
مهم ترین علت افزایــش نرخ ارز در روزهای 
گذشــته را انتظارات تورمــی خواند گفت: 
باتوجه به اتفاقاتی که در هفته های اخیر در 
سطح کشور، منطقه و مســائل بین المللی 
رخ داده طبیعی است که شاهد افزایش نرخ 

ارز در کشور باشیم.
وی ادامــه داد: روند نرخ ارز در یک ســال 
گذشته نشان می دهد دولت و بانک مرکزی 
به عنوان سیاست گذار پولی کشور عملکرد 
مطلوب و خوبی داشته است. عموماً افزایش 
نرخ ارز بــا تقویــت نظــارت و ورود بانک 
مرکزی به بازار یا به عبارتی با دخالت مثبت 

در بازار مهار شده است.

3 عامل مؤثر بر رشد نرخ ارز
مهرپور در رابطه با عوامل مؤثر در رشد نرخ 
ارز تصریح کرد: چند عامل تشدید انتظارات 
تورمی به خاطر مســائل موجود در کشور، 
شــرایط منطقه ای و شروع ســال نو چینی 
تأثیر به ســزایی در افزایش نــرخ ارز اخیر 
داشته است البته اثر ســال نو چینی تا چند 
روز آینده یعنی بیستم بهمن ماه نقش خود 

را از دست خواهد داد.
این کارشــناس اقتصادی افــزود: از طرف 
دیگر، همــواره در ماه های پایانی ســال با 
افزایش تقاضا برای درخواســت ارز مواجه 
می شــویم. البته هیچ کــدام از این عوامل 
به تنهایی نقش اصلــی را در رابطه با افزایش 
نرخ ارز بــازی نکرده؛ بلکه هرکــدام از این 
موارد در این افزایش قیمت های اخیر سهم 

دارد و نقش عمده ایــن افزایش قیمت ها به 
انتظارات تورمی و مسائل منطقه ای مربوط 

می شود.
مهرپور با اشــاره به عملکــرد مثبت بانک 
مرکزی بیان کــرد: باتوجه به حجم اتفاقات 
رخ داده می تــوان گفت افزایش نــرخ ارز از 
حدود ۵۲- ۵۱ هزار تومان به حدود ۵۷-۵۶ 
هزار تومان یعنی رشد ۱۰-۱۵ درصدی آن 
نشــان دهنده عملکرد مثبت بانک مرکزی 
اســت. قیمت ارز و قیمت طا به عنوان دو 
بازار مالی که بسیاری از ســفته بازان در آن 
ورود کــرده و منابع ریالی خــود را وارد این 
بازارها می کنند به نسبت مدت مشابه سال 

قبل حتی کاهش قیمت هم داشته است.

افزایش قیمت ارز موقتی است
وی افزود: چنانچه قیمت روز نــرخ ارز را با 
قیمت آن در اسفندماه سال گذشته مقایسه 
شــود کاهش قیمت نرخ ارز و سکه مشهود 
اســت قیمت ارز در اســفند ســال قبل در 
مقطع کوتاهی به مــرز ۵۹ – ۶۰ هزار تومان 
و قیمت سکه نیز به ســمت مرز ۴۰ میلیون 
تومان حرکت کــرد. این تجربــه کاهش و 
ثبات قیمت ها توســط بانــک مرکزی در 
سال گذشته نشــان می دهد سیاست گذار 
می تواند با دخالت مثبت بــازار را مدیریت 
کــرده و قیمت هــا را مهار کنــد؛ بنابراین 
می توان چنیــن گفت کــه افزایش قیمت 

موقتی بوده و مانا نیست.
مهرپور تصریح کرد: باتوجه به دلایل افزایش 
نرخ ارز که عمدتاً اقتصادی نیست و ریشه آن 
در اتفاقات سیاسی - منطقه ای بوده و صرفاً 
به خاطر انتظارات تورمی رخ داده اســت و از 
سوی دیگر تجربه تاریخی یک سال گذشته 
بانک مرکــزی این افزایش قیمــت نرخ ارز 

نمی تواند ماندگار باشد.
این کارشناس اقتصادی با اشــاره به اتفاق 

مثبت انتشــار گواهی ســپرده خاص بانک 
مرکزی بیان کرد: در شرایط فعلی این اقدام 
بانک مرکزی به نظر می رســد با اســتقبال 
قابل توجهــی از ســوی بخــش حقیقی و 
حقوقــی و به طورکلی از ســوی افرادی که 
منابع ریالی مازاد دارند روبرو می شــود؛ اما 
بهتر بود این تصمیم زودتر گرفته می شــد؛ 
یعنــی اگر این مســئله یک مــاه پیش رخ 
می داد شــاید می توانســت این افزایش و 

نوسانات نرخ ارز در بازار را مدیریت کند.
مهرپور با بیان اینکه در تمام دنیا انتشــار و 
عرضه ســپرده گذاری ها به عنــوان یکی از 
ابزارهای مالی که در اختیــار دولت یا بانک 
مرکزی است مورداســتفاده قرار می گیرد، 
گفت: در ایــن تصمیم میزان ســود در نظر 
گرفته برای سپرده گذاری قابل تأمل است؛ 
یعنی می تواند به نوعــی منابع ریالی خرد و 
درشت ســرگردان در جامعه را جمع آوری 
کــرده و جلــوی ورود و حضور آنهــا را در 
بازارهای ســفته بازانه بگیرد؛ بنابراین این 
تصمیم در کنار سایر عملکرد روزمره بانک 
مرکزی اقدام مفید و مثبتی بوده به عبارتی 

به مثابه آب روی آتش است.
وی با اشاره به مدیریت صحیح بانک مرکزی 
توضیح داد: نوع عملکرد بانک مرکزی که در 
راستای کاهش انتظارات تورمی انجام داده 
نشــان می دهد بانک مرکــزی برنامه دارد. 
به طور مثال با برنامه ریــزی روند تصاعدی 
افزایش نرخ ارز در سال گذشته را برگرداند 
و به نوعــی نرخ ارز در مــدت قابل توجهی با 

یک ثبات و آرامش نسبی همراه بود.
مهرپور ادامه داد: به طــور مثال در چندین 
هفته گذشــته با آغاز سال نو میادی شاهد 
ثبات کامل در نــرخ ارز بودیم درصورتی که 
هرســاله به واســطه افزایش تقاضــا برای 
دریافــت ارز در ایــن دوره نوســان حتی 

کوچکی در نرخ ارز به وجود می آمد.

 نقش مؤثر پویایی بانک مرکزی
 در تعدیل قیمت ارز در آینده

به عقیده این کارشناس اقتصادی باتوجه به 
اتفاقــات داخلــی، منطقــه ای سیاســی و 
بین المللــی افزایــش ۱۰ -۱۵ درصــدی 
نرخ ارز نشــان دهنده مدیریت خوب بانک 
مرکزی است و تاکنون نرخ ارز حتی از سقف 
قیمتی آن در ســال گذشــته نیــز پایین تر 
اســت و طی روزهــای آینده ایــن افزایش 
قیمت ها تعدیل شده و شــاهد ثبات نسبی 
در نرخ ارز خواهیم بود.وی با اشــاره به فعال 
و پویا بودن و تحرک داشــتن بانک مرکزی 
یا سیاســت گذار پولی عنوان کرد: باتوجه به 
شــرایط و اتفاقاتی که در عرصه های مختلف 
رخ می دهد بانک مرکزی یــک برنامه یا ایده 
جدید را پیاده می کنــد و جلوی اتفاقاتی که 
باعث شــوک و افزایش قیمت می شــود را با 
سیاســت ها، تصمیم ها و فعالیت های جدید 
خود می گیرد به عبارتی منفعل نیســت. در 
حال حاضر انتشــار گواهی ســپرده خاص 
یکی از این اقدامات مؤثر خواهد بود.مهرپور 
تشــریح کرد: به صورت کلی اقتصــاد ایران 
یک اقتصاد تورمی اســت بــه عبارتی تورم 
مسئله جدید و تازهای نیست؛ اما مسئله ای 

که اقتصاد کشــور را در افزایش نرخ ارز آزار 
می دهد این اســت که همواره ارز به صورت 
شوک و جهشــی افزایش پیدا می کند و این 
موضوع بدین معناســت که رشــد ارز صرفاً 
از پارامترهای اقتصــادی تبعیت نمی کند. 
انتظــارات تورمــی و برخی از سیاســت ها 
منجر بــه جهش نرخ ارز شــده اســت.این 
کارشــناس اقتصادی با اشــاره به سیاست 
تثبیت اقتصادی در یک ســال گذشته بیان 
کرد: در شرایط امروز اقتصادی کشور، برای 
تداوم تولید، ثبات در نــرخ ارز و جلوگیری از 
افزایش قیمت ها و به طورکلــی ایجاد ثبات 
در اقتصاد کشــور این سیاست گذاری کاماً 
درست است البته این به معنای دائمی بودن 
فایده این سیاست نیســت.مهرپور گفت: به 
عقیده برخی چون تورم در ایران بالاست پس 
حتماً باید نرخ ارز نیز افزایش یابد اگرچه این 
مسئله بی تأثیر نیست؛ اما نمی توان به صورت 
قاطع مطرح شــود؛ چون اقتصاد ایران تورم 
دارد ما باید شــاهد افزایش نرخ ارز باشــیم؛ 
چراکه تورم مهمان چند دهه ای اقتصاد این 
کشور است؛ اما درگذشته به واسطه استفاده 
از سایر ابزارها یا در شــرایط مختلف کشور 

شاهد حداقل جهش نرخ ارز نبودهایم.
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توکلی اعلام کرد
وضعیت مأموریت های اورژانس تهران

رییس مرکز اورژانس اســتان تهران، به تشریح مأموریت های اورژانس 
در هفته گذشته پرداخت.

 محمداسماعیل توکلی، با اعام اینکه در هفته گذشته )۶ الی ۱۳ بهمن 
۱۴۰۲(، در مجموع ۲۴۳۴۴ مأموریت انجام شــده اســت، گفت: این 

میزان مأموریت نسبت به هفته قبل از آن، ۶ درصد کاهش داشته است.
وی افزود: در این مأموریت ها ۵۸۷۵ نفر به مراکز درمانی انتقال یافتند 
که ۴ درصد کاهش نســبت به هفته قبل از آن نشان می دهد و ۱۸۴۶۹ 

مورد نیز در محل از خدمات اورژانس استفاده کردند.
توکلی ادامه داد: در این مدت ۷۲۱۴۹ تماس با مرکز اورژانس اســتان 
تهران برقرار شد که یک درصد افزایش نسبت به هفته قبل از آن داشته 
و از این تعداد، ۳۹۸۶ تماس مزاحم بوده که ۷ درصد کاهش نســبت به 

هفته قبل از آن نشان می دهد.
رئیس مرکز اورژانس اســتان تهران گفت: از مجمــوع مأموریت های 
ثبت شده طی هفته گذشته، ۳۰۷۵ مورد حوادث ترافیکی )۱۳ درصد 
کاهش نسبت به هفته گذشته( و ۲۱۲۶۹ مورد حوادث غیر ترافیکی )۶ 

درصد افزایش نسبت به هفته گذشته( بوده است.
وی افزود: اورژانس هوایی ۳ ســورتی پرواز داشته که در پی آن ۳ نفر به 

مراکز درمانی انتقال یافتند.
توکلی گفت: ۸۱ نفر نیز در هفته ای که گذشــت با گاز CO مســموم 

شدند که ۷ درصد کاهش نسبت به هفته قبل از آن نشان می دهد.

شیرخشک های رژیمی یارانه ای شد
سخنگوی ســازمان غذا و دارو گفت: از امروز داروخانه ها با ثبت شناسه 
رهگیری شیرخشک در سامانه تی تک می توانند شیر خشک رژیمی را 

بدون تغییر قیمت به مصرف کننده در سقف معین عرضه کنند.
 ســجاد اســماعیلی، ســخنگوی ســازمان غذا و دارو گفت: از شنبه 
داروخانه ها با ثبت شناســه رهگیری شیرخشــک در ســامانه تی تک 
می توانند شــیر خشــک رژیمی را بدون تغییر قیمت به مصرف کننده 
در ســقف معین عرضه کنند. از اواخر آبان ارز ترجیحی یا همان یارانه 
شیرخشک به بیمه ها منتقل شد و به شیرخشک یارانه تعلق گرفت، اما 

شیرخشک  رژیمی مشمول یارانه نشده بود.
هم اکنون به صورت میانگین ماهانه بین ۶ تا ۷.۵ میلیون قوطی شــیر 
خشک در کشــور تولید می شــود و در صورت کمبود احتمالی و نیاز به 
تولید بیشتر، کارخانه ها برای تولید بیشــتر شیر خشک شیفت بندی 

می شوند.

میزان مصرف شیرخشک هر کودک ماهانه ۴ الی ۷ قوطی برآورد شده 
اســت، اما برای تامین رفاه خانواده ها ۱۰ قوطی شیرخشــک به قیمت 
یارانه ای تعیین شد که طی ماه خانواده ها می توانند آن را با نرخ یارانه ای 
دریافت کننــد؛ در عین حال تعرفه شیرخشــک بیــش از ۱۰ قوطی 
با قیمت غیر یارانه ای محاســبه می شــود و آن هم تا سقف ۲۰ قوطی 

امکان پذیر است.

ظرفیت ۲۴هزار نفری برای پذیرش معتادین 
متجاهر درتهران

مدیرعامل سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران 
گفت: بر اســاس آخرین آمار ۲۴هزار ظرفیت بــرای پذیرش معتادین 

متجاهر در کانشهر تهران وجود دارد.
 محمد امین توکلی زاده امــروز ۱۴ بهمن ۱۴۰۲ در مراســم افتتاح 
فاز دوم مرکز تربیتی، آموزشــی و درمانی یاورشــهر ۹ و آغاز عملیات 
اجرایی فاز۳)پویش شهر( شهرداری تهران، گفت: وقتی اولین جلسه 
شــورای اجتماعی به همت ریاست جمهور تشکیل شــد؛ در آغاز راه 
باتوجه به کمبودها متوجه شــدیم که چقدر با چیزی که باید باشــد، 

فاصله داشتیم.
وی ادامه داد: در آن زمان حدود ۱۲ تا ۱۳ هزار تخت برای اســکان ماده 
۱۶ وجود داشت و بسیار نگران بودیم که کسی در ســرما نماند و برای 

تهیه یک تخت به چندین جا زنگ می زدیم.
به گفته توکلی زاده، شب هایی که همکاران ، غربالگری انجام می دادند 
و نیروهای سازمان بهزیســتی طرح را اجرا می کردند، اعام می شد که 

چون افراد منع پذیرشی هستند، جایی برای آنها وجود ندارد.
توکلی زاده در خصوص منع پذیرشی ها، گفت: منع پذیرشی ها شامل 
آلزایمر، بیماری خاص، صغر سن و کبر ســن هستند، مشکل داشتیم. 
امروز با اقدامات صورت گرفته همه  همدل شــدند  و چیزی به اسم منع 
پذیرشی نداریم و ظرفیت ۲۴هزار نفری برای پذیرش تمامی این افراد 

تامین شده است.
وی تاکید کرد: قــوه قضائیه و ۱۴دســتگاه به صورت مســتقیم و ۲۰ 
دستگاه به شکل غیر مســتقیم کمک کردند تا ۲۴ هزار ظرفیت ایجاد 

شود.
به گفته معاون شــهردار،  این مــکان که امروز افتتاح شــد ما را به یک 
وضعیت استاندار می رســاند. جریان امید آفرینی در تهران مرز و وقفه 
ندارد، همه برای خدمت به مردم و با اعتماد رئیس جمهور و حکمی که 

به شهردار داده شده است، صف کشیده اند.
به اعتقاد توکلی زاده، تفویض اختیار به شــهردار تهران در ساماندهی 
آســیب های اجتماعی یک امید بزرگ در دل نیروهای حوزه آســیب 

شناسی انداخت.

وجود معتادین متجاهر در تهران چند چالش اساسی داشت
در ادامه این مراســم، احمد احمدی صدر مدیرعامل سازمان خدمات 
و مشــارکت های اجتماعی شــهرداری تهران گفت: وجــود معتادین 
متجاهر در تهران چند چالش اساســی داشــت و  یکی از چالش ها این 
بود که دســتگاه ها اعام کردند ۲۱ هزار معتاد متجاهر در تهران داریم 
و ظرفیت کافی برای آنها وجود نــدارد و  چالش دوم عدم وجود ظرفیت 
برای معتادان منع پذیرشــی بود و  چالش ســوم بر مدار نگاه مترقی و 
انسان مدارانه بود، شــاید برنامه ترکیبی تربیتی، آموزشی و درمانی به 
معنای واقعی کلمه وجود نداشــت و کمتر مرکزی بــه این نکته توجه 

می کرد.
وی ادامه داد: طبق آخرین آمار ۲۴هزار ظرفیت برای پذیرش معتادین 
متجاهر در کانشــهر تهران وجود دارد و هزار ظرفیت نیز به دســتور 
فرمانده فراجا در ســروش ایجاد خواهد شد.امروز ۱۶ هزار نفر در مراکز 
حضور دارند و ۸ هزار ظرفیت خالــی در تهران وجود دارد و  این ظرفیت 
برای جمع آوری و ســاماندهی معتادان متجاهر در شهر تهران کفایت 

می کند.
احمدی صدر تاکید کرد: امروز آمادگی پذیــرش ۱۰۰درصدی معتاد 
متجاهر در تهران وجود دارد که این مهم به همت شــهردار تهران و ۱۴ 

دستگاه محقق شد.

دیوار

رئیس اداره تصادفات پلیس راهــور پایتخت، آخرین 
آمار اعمال قانــون رانندگان متخلــف تهرانی را اعام 

کرد.
روز شــنبه ۱۴ بهمن ماه ۱۴۰۲ رئیس اداره تصادفات 
پلیس راهور تهران بزرگ سرهنگ رابعه جوانبخت در 
برنامه تلویزیونی شــهر امن به اعمال قانون رانندگان 
حادثه ساز اشاره و اظهار داشــت: پلیس برای آنکه از 
وقوع تصادفات پیشــگیری کند بحــث اعمال قانون 
تخلفات حادثه ســاز را برنامه ریزی کــرده و اعمال 
قانــون را انجام می دهــد؛ چراکه با اعمــال قانون به 
رانندگان گوشــزد می کنیم تا مرتکــب این تخلفات 

نشوند. 
ســرهنگ جوانبخت تصریح کرد: در ده ماهه ســال 

۱۴۰۲ درشــهر تهــران و در بحــث تخلف 
حرکات نمایشــی بیش از ۱۶۰۰ راننده ای 
که مرتکب ایــن تخلف شــده بودند اعمال 
قانــون شــدند؛ همچنیــن در خصــوص 
رانندگانی که بیــش از ۵۰ کیلومتر بیش از 
حد مجاز سرعت داشــتند نیز ۳۰ هزار فقره 
اعمال قانــون صورت گرفته اســت که این 

نشان دهنده آن اســت که رانندگان خیلی به سرعت 
مجاز توجهی ندارند.

وی گفت: تخلف رانندگی با بیش از ۵۰ کیلومتر بیشتر 
از حد مجاز نیز از تخلفاتی است که بسیار حائز اهمیت 
و خطرساز است و در کارنامه راننده آن ۱۰ نمره منفی 

در صورت بروز این تخلف ثبت خواهد کرد.  

رئیس اداره تصادفــات پلیس راهور پایتخت 
تصریح کرد: سرعت و سبقت دقیقا دو مولفه 
ای هســتند که کنتــرل را از دســت راننده 
خودرو خارج کرده و وقتی با هم همراه شوند 
تصادفات جرحی و فوتی حتما اتفاق خواهد 

افتاد.
وی افزود: در بحث سرعت و سبقت همکاران 
بنده ۱۴۰۰ مورد اعمال قانون در این مدت داشته و در 
بحث تخلف عبور از چراغ قرمز نیز در این مدت ۵۰ هزار 

فقره اعمال قانون صورت گرفته است. 
رئیس اداره تصادفات پلیس راهور تهران بزرگ افزود: 
اعمال قانون تخلــف حرکت بطور مارپیــچ نیز در این 
مدت ۷۰ هزار فقره بوده است؛ همچنین حرکت با دنده 

عقب در بزرگراه هــا نیز یکی از تخلفات حادثه ســاز و 
خطرناک اســت که در این مدت ۲۳ هزار فقره اعمال 

قانون صورت گرفته است.
وی گفت: اعمــال قانون رانندگی در حالت مســتی و 
اســتفاده از مواد روان گردان در حین رانندگی نیز در 
مدت ۱۰ ماهه سال جاری ۱۲ هزار فقره و اعمال قانون 
عبور از محل ممنوع نیز ۴۰۰ هزار مــورد و همچنین 
اعمال قانــون تجاوز به چپ در این مــدت نیز ۱۳ هزار 

مورد بوده است.
سرهنگ جوانبخت بیان داشــت: این اعداد واقعا آمار 
بالایی را نشان می دهد و می طلبد که رانندگان گرامی 
قوانین و مقررات راهنمایی و رانندگی را بیشتر رعایت 

کنند.

پلیس

خریــدار  تعــداد مؤسســات و مراکــز 
تشــخیصی و درمانی طرف قرارداد سازمان 
تأمین اجتماعی در ســال جاری رشــد ۱۲ 

درصدی نسبت به سال ۱۴۰۰ داشته است.
 تعداد مؤسسات و مراکز تشخیصی و درمانی 
طرف قــرارداد ســازمان تأمین اجتماعی 
در سراســر کشــور که خدمات درمانی به 
بیمه شــدگان این ســازمان ارائه می کنند، 
در ســال جاری با ۱۲ درصد رشد نسبت به 
ســال ۱۴۰۰ به ۵۷ هزار و ۱۱۴ مؤسسه و 
مرکز شــامل ۱۱۰۶ بیمارســتان و مرکز 
جراحی محــدود، ۲۱ هــزار و ۷۷۳ مطب 
پزشکان و دندانپزشــکان مستقل، ۱۴ هزار 
و ۶۳۱ داروخانــه، ۱۵ هــزار و ۹۸۸ مرکز 
پاراکلینیکی و ۳۶۱۶ درمانگاه رسیده است 
که این افزایش عمدتاً ناشــی از فراهم شدن 
امکان درخواست عقد قرارداد غیرحضوری 
به صــورت مکانیــزه و نیــز الــزام قانونی 
همــکاری تمــام ارائه کننــدگان خدمات 
تشخیصی و درمانی با سازمان های بیمه گر 
پایه است. افزایش تعداد مراکز طرف قرارداد 
ســازمان تأمین اجتماعی موجب تسهیل 
دسترسی بیمه شدگان به مراکز ارائه کننده 
خدمات ســامت و افزایــش رضایتمندی 
بیماران و نیز ارائه کنندگان خدمات شــده 

است.
شهرام غفاری مدیرکل درمان غیرمستقیم 
سازمان تأمین اجتماعی به مناسبت ایام الله 
دهه مبارک فجر و چهل وپنجمین ســالروز 
پیروزی انقاب اســامی، با اشاره به این که 
خدمات درمانی سازمان تأمین اجتماعی در 
دو بخش درمان مســتقیم در مراکز درمانی 
ملکی این سازمان و درمان غیرمستقیم در 
قالب خرید خدمات از مراکــز ارائه دهنده 
خدمات ســامت، تأمین و ارائه می شــود، 
از توســعه امکانات و ظرفیت هــا و تعهدات 
حوزه درمان غیرمســتقیم در ســال های 
اخیر خبر داد و گفت: در ســال ۱۴۰۱ بیش 
از ۳ میلیون و ۹۰۰ هزار بیمار بیمه شده در 
مراکز طرف قرارداد این ســازمان، خدمات 
بســتری دریافت کرده اند که در مقایسه با 
ســال قبل از آن در حدود ۴.۸ درصد رشد 

داشته است. 
همچنین در ســال ۱۴۰۱ بیــش از ۳۶۳ 
میلیــون مراجعه به مراکز ســرپایی طرف 
قرارداد صورت گرفته اســت که در مقایسه 
با ســال ۱۴۰۰  در حدود ۱۵ درصد رشد را 
تجربه کرده است. آمار و ارقام مؤید آن است 
که در سال جاری نیز به طور متوسط ماهانه  
۳۸۰ هزار بیمار بستری و  ۳۲ میلیون  بیمار 
ســرپایی به مراکز طرف قرارداد ســازمان 
تأمین اجتماعــی مراجعــه و از خدمــات 

تشخیصی و درمانی بهره مند شده اند.
وی اجرای طرح ملی نســخه الکترونیک را 
از مهم ترین طرح های توســعه ای در بخش 
سامت در سالیان اخیر معرفی کرد و گفت: 
از جمله اقدامات ماندگار نظام ســامت در 
چند سال اخیر اجرای نســخه الکترونیک 
اســت که خوشــبختانه با حمایــت دولت 
ســیزدهم، برخی نواقص اولیــه آن رفع و 
در حال حاضــر تقریباً به طور کشــوری در 
حال اجرا اســت و قریب به اتفاق پزشــکان 
طرف قرارداد به نسخه نویســی الکترونیک 
روی آورده انــد و حتی برخی از پزشــکان 
غیرطرف قرارداد بیمه ها هم تجویز نســخ 
بیمــاران را به صــورت  الکترونیکی انجام 

می دهند. 
ســامانه های نســخه الکترونیک اکنون 
به یک ثبات و پایداری مناســب رسیده و 
زمینه را برای تشــکیل پرونده الکترونیک 
ســامت ایرانیــان فراهم کرده و بســتر 
مناســبی برای نظارت و کنترل هزینه ها 

ایجاد شده است.
مدیــرکل درمان غیرمســتقیم ســازمان 
تأمین اجتماعی افزود: از جمله اقدامات مهم 
پیگیری شده در حوزه درمان سازمان انجام 
می توان بــه مکانیزه کــردن فرآیند تبادل 
پرونده های بستری اشــاره کرد. با مکانیزه 
و الکترونیکی شــدن تبادل اسناد بستری 
بیماران  بین بیمارســتان های دانشگاهی 
و غیردانشــگاهی طرف قرارداد و ســازمان 
تأمین اجتماعی، یک گام دیگر به تشکیل و 
تکمیل پرونده الکترونیک سامت ایرانیان 

نزدیک تر خواهیم شد.

وی با اشــاره به حمایت دولت ســیزدهم از 
بیماران مزمن و صعب العاج و تقبل بخش 
عمــده ای از هزینه های بیمــاران مذکور از 
محل صنــدوق بیمــاران صعب العاج که 
نقش مهمــی در پیشــگیری از  هزینه های 
کمرشــکن برای بیمــاران و خانواده های 
آنان دارد، گفت: حمایــت از زوجین نابارور 
نیز یکی از اقدامات مهم حوزه ســامت در 
دولت مردمی سیزدهم اســت که سازمان 
تأمین اجتماعــی نیــز  همــگام با ســایر 
ســازمان های بیمه گر و وزارت بهداشــت، 
درمان و آموزش پزشــکی به این مهم توجه 
کرده و از ابتدای اجرای طرح در سال۱۴۰۰ 
تاکنون ۹۵ هزار پرونده برای زوجین نابارور 
تشکیل شــده و بیش از ۶۵۶ میلیارد تومان 
برای درمان این گروه از بیمه شدگان هزینه 

شده است.
غفاری افزود: اقدام مهم دیگری که در کشور 
و حوزه سامت انجام شــده است، پوشش 
بیمه ای خدمات توانبخشی )گفتار درمانی، 
کاردرمانــی و روان درمانی( ویــژه بیماران 

اوتیسم است. 
ســازمان تأمین اجتماعــی در تعامــل با 
انجمن اوتیسم کشور اقدام به عقد قرارداد 
با مراکز ارائه خدمات درمانی و توانبخشی 
کــرده و در حــال حاضــر تمامــی مراکز 
ارائه کننده خدمات توانبخشی به بیماران 
اوتیسم که درخواست همکاری با سازمان 
داشــته اند، موفق به عقد قرارداد همکاری 

شده اند.
وی با اشــاره به خدمات ویژه درنظرگرفته 
شــده برای بیماران خاص شامل تالاسمی، 

 MS هموفیلــی، پیونــد کلیه، بیمــاران
و بیمــاران مبتا به ســرطان در ســازمان 
تأمین اجتماعی با هدف کاهش هزینه و بار 
مالی پرداخت از جیب ایــن بیماران، گفت: 
در سال ۱۴۰۲ بسته خدمتی ویژه این گروه 
از بیماران بازنگری و توسعه پیدا کرد. بسته 
خدمات درمانی پیوند کلیه و کبد )از ابتدای 
سال ۱۴۰۳(، دیابت، اسکیزوفرنی، سرطان 
سینه و MS مورد بازبینی مجدد قرار گرفته 
و سازمان تأمین اجتماعی منطبق با آخرین 
دستورالعمل های پزشکی، خدمات دارویی 
و درمانی ویژه بــرای بیماران فــوق الذکر 

درنظر گرفته است.
 همچنین بــا نشــان دار کــردن بیماران 
خــاص و صعب العاج، امــکان بهره مندی 
بیمــاران خاص تحت پوشــش ســازمان 
تأمین اجتماعی از اعتبارات و حمایت های 
صندوق بیمــاران خاص فراهم شــده که 
موجب کاهــش هزینه های بیــش از ۹۰۰ 
هزار بیمار نشان دارشده از طریق مشارکت 
در اجرای صنــدوق حمایتی بیماران خاص 
و صعب العاج بر اساس حمایتهای موجود 

شده است.
غفاری کاهش پرداخت از جیــب بیماران 
را از جملــه دغدغه هــا و برنامه های جدی 
ســازمان تأمین اجتماعــی توصیف کرد و 
در مــورد اقداماتی که در ایــن زمینه نجام 
شده اســت، گفت: از جمله طرح هایی که با 
هدف کاهش پرداخت از جیب بیمه شدگان 
اجرا شــده، می توان به طرح حفاظت مالی 
سازمان تأمین اجتماعی اشــاره نمود که با 
اجرای این طرح فرانشــیز خدمــات برای 

کلیه بیمه شدگان با ســن بیش از ۶۵ سال 
به هنگام دریافت خدمات بستری در تمامی 
بیمارستان های دولتی و دانشگاهی کشور 
و تمامی بیمه شدگان ســاکن در شهرهای 
فاقد مراکزدرمانی ملکی صفر شــده است و 
کل هزینه درمان آنان در این بیمارستان ها 
از سوی سازمان تأمین اجتماعی تقبل شده 

است. 
همچنین بیش از ۱۳۰ قلــم داروی جدید 
طی ســال های اخیر مورد تعهد ســازمان 
تأمیــن اجتماعی قــرار گرفته اســت و با  
مشــارکت مؤثر در اجرای طرح دارویار نیز 
۳۸۸ داروی خارج از تعهد از طریق بیمه  به 
بیماران عرضه می شــود که کمک بزرگی 
به کاهش پرداخت از جیب بیماران اســت. 
عــاوه بر اینهــا ۱۰۰ درصد هزینــه لوازم 
مصرفی پزشــکی و آندوپروتزها تا ســقف 
قیمت مندرج در ســایت IMED  نیز تحت 

پوشش سازمان قرار دارد.
مدیــرکل درمان غیر مســتقیم ســازمان 
تأمین اجتماعــی افزود: در ســال  ۱۴۰۲ 
تاکنون ۳۹ شناســنامه و استاندارد خدمت 
ســامت، ۱۲ راهنمای طبابــت بالینی و 
۳۳ راهنمای تجویز دارو بــه مدیریت های 
درمان تأمین اجتماعی استان ها اباغ شده 
که قریب به اتفاق راهنماها و استانداردهای 
اباغــی، قابلیــت اجرا داشــته و توســط 
کارشناســان در بررســی اســناد پزشکی 
ســرپایی یا بســتری مورد اســتفاده قرار 

می گیرند. 
همچنیــن در جهت اجرای نقــش نظارتی 
در حــوزه درمــان اقداماتی چــون اجرای 
طــرح نسخه نویســی الکترونیــک با ثبت 
کد رهگیری، انجام خدمــات پاراکلینیک 
منوط بــه ارائه کد رهگیری توســط بیمار، 
پیاده ســازی کد انحصاری جهــت ثبت و 
تأیید داروهــای گران قیمــت، راه اندازی 
ســامانه کشــف تخلف و تقلب در راستای 
نظارت و بازرســی مکانیزه، پیاده ســازی 
بســتر عقد قرارداد به صــورت مکانیزه در 
پرتال معاونت درمــان، فراهم آمدن امکان 
ثبت نامــه و عقد قــرارداد با کارشناســان 
مامایــی و تجویــز و ثبت خدمات توســط 
ایشان، امکان ثبت نام کارشناسان پروانه دار 
بینایی ســنجی و شنوایی سنجی در سامانه 
نسخه الکترونیک، ارسال برخط اطاعات به 
ســامانه بیمه تکمیلی، به روزرسانی لیست 
قیمتی تجهیزات پزشــکی فاقد قیمت در 
سامانه IMED و یکسان ســازی کدینگ 
دارو و خدمــات پاراکلینیــک بر اســاس 
مصوبات اباغی وزارت بهداشــت و درمان 

اشاره کرد.

خریدار   رئیس کانون وکای مرکز گفت: 
طی چند روز آینــده CMS بیش از ۲ هزار 

کارآموز این کانون فعال خواهد شد.
 بهنام حبیــب زاده مومن، رئیــس کانون 
وکای مرکز صبح امــروز ۱۴ بهمن ۱۴۰۲ 
در نشســت خبری خود با اصحاب رســانه 
ضمن تبریک فرارســیدن دهه فجر گفت: 
کانــون وکا با بیش از صد ســال قدمت، به 
دنبال دادرسی عادلانه است و مردم هستند 
که به نهــاد وکالت اعتبــار می دهند؛ ما هم 

باید این جایگاه را به درستی تبیین کنیم. 
وی با اشــاره به وکالت معاضدتی بیان کرد: 
حدود ۸ هــزار پرونده معاضدتــی و ۱۳۰ 
هزار مشــاوره حقوقی از سوی این کانون به 

صورت رایگان به مردم ارائه شده است. 
رئیس کانون وکای دادگستری مرکز بیان 
کرد: همچنین طی یکســال گذشته ۲ هزار 
پرونده وکالت تســخیری توسط همکاران 
ما انجام شده است، پرونده هایی که مطابق 

قانون حضور وکیل در آنها الزامی است. 
وی خاطرنشــان کــرد: دادســرای کانون 
به شــکایات و تخلفــات وکای این کانون 
رســیدگی میکند ، بــر وکای کانون هم 
نظارت داخلی از سوی کانون و هم از بیرون 

از سوی قوه قضاییه وجود دارد. 

حبیب زاده مومن تصریح کرد: در پاســخ به 
ادعاهای مبنی بر اینکه کانون وکا انحصار 
طلب است و بر اساس قانون عمل نمی کند، 
اظهار کرد: هم مردم و هم نهادهای بیرونی 
مــی توانند بر عملکرد شــفاف مــا نظارت 
کنند. در سال ۱۴۰۰ و ۱۴۰۲ مطابق قانون 
تســهیل علیرغم اینکه بر این باوریم که این 
قانون ایراداتی دارد، قانــون باید از حکمت 
قانونگذاری برخوردار باشــد، برخی معتقد 
بودند که در پذیرش کارآموزان وکا شــاید 
بسته عمل کردند، ۳ هزار و ۳۰۰ نفر کانون 
وکای مرکز در سال ۱۴۰۰ و در سال جاری 
)۱۴۰۲( کانون وکای دادگســتری مرکز 
۴هزار کارآمــوز پذیرش کــرده، مجموعا 
بیش از ۷ هزار کارآموز دیگــر نیز از طریق 
۲۷ کانون وکای )اســتانی( دیگر کارآموز 

پذیرفته است. 
وی با بیان اینکه با قانون تســهیل پذیرش 
کارآمــوز وکالت با معــدل ۳ هــم داریم، 
تصریح کرد: مــا می خواهیــم از حق دفاع 
مردم محافظت شــود. وکیل بایــد دارای 
شــاخصه های علمــی و اخاقــی باشــد. 
بنابراین اگر مــا به دنبال عرضــه وکیل به 
جامعه هستیم باید شایستگان را به جامعه 

معرفی کنیم.

حبیب زاده مومن بیان کرد: چه در کشور ما 
و چه در کشورهای دیگر باید شاخص ها در 
نظر گرفته شــود، میانگین وکا در ایران از 
حد نصاب جهانی بالا تر اســت. شاید بیان 
شــود که در کشــور ما پرونده زیاد است اما 
سوالی که مطرح می شــود این است که آیا 

در تمامی پرونده ها وکیل گرفته می شود؟ 
وی افزود: خواهش ما این است که رسانه ها 
واقعیت ها را به مردم ارائه دهند و تنها چهره 
چند وکیل دادگســتری را به عنوان غالب 
نهاد وکالت ارائه ندهند و بــا رعایت انصاف 

نهاد وکالت را قضاوت کنند.

احتمال برگزاری آزمون وکالت
 در تابستان 1403

حبیــب زاده در مــورد آزمــون وکالت در 
سال آینده گفت: اســکودا باید این موضوع 
را نهایی کند و به نظر می رســد در تابستان 

۱۴۰۳ آزمون برگزار شود.
رئیس کانــون وکای دادگســتری مرکز 
افزود: قبل از قانون تســهیل نیــز مطابق با 
قانون کیفیت اخذ پروانــه وکالت، ظرفیت 
پذیــرش آزمون وکالت تعیین می شــد که 
مطابق آن هم در هیئت ســه نفره براساس 
ظرفیت اعامــی حدود ۲ هزار تــا ۲ هزار و 

۵۰۰ کارآمــوز با شایســته گزینی و درنظر 
گرفتن حدنصاب ها، پذیرش می شدند.

حبیــب زاده در مورد الــزام قانونی وکا به 
نصب ســامانه فروش گفــت: وکا یکی از 
شــفافترین مشــاغل را دارند و آنها در بدو 
قــرارداد تمبــر مالیاتی باطــل می کنند، 
همچنیــن قرارداد های وکالت در ســامانه 
قوه قضاییــه بارگذاری می شــود. بیش از 
۸۰ درصد از وکای دادگســتری به سامانه 
ســازمان امور مالیاتی کشور متصل هستند 

و کارتخوان های بانکی در دفاتر وکا نصب 
شده است.حبیب زاده گفت: قانون تسهیل 
در مجلس شورای اســامی تصویب شده 
است و ما انتقاد های زیادی به آن داشته ایم 
یکی از اثــرات آن در همــان صندلی های 
دانشــگاه نیز دیده می شود.با قانون تسهیل 
در حوزه وکالت دانشــجویان تاشی برای 
علم آموزی نمی کنند چرا کــه معتقدند به 
راحتی پذیرش می شــویم که این آســیب 

علمی و تخصصی است.

و از چراغ قرمز رد شدند!  نقره داغ شدن رانندگان متخلف تهرانی؛۵۰ هزار خودر
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»تابستان همان سال«؛ لذت فیلم دیدن را به دل 
مخاطب نمی گذارد

حمیدرضا کاظمی پور  تابستان همان ســال در جشنواره فجر امسال 
اکران شــد؛ محمود کاری فیلمبردار توانمند ســینمای ایران با این 
فیلم نشــان داد که در کارگردانی نیز حرف هایی بــرای گفتن دارد و با 
قصه ای از جنس ســینما به روایت اثر خود می پردازد؛ مهمترین نکته 
که با تماشای اثر کاری مواجهیم این است که با فیلمی از جنس سینما 
روبه رو هستیم، سینمایی که شــاید این روزها هم قدری دلمان برایش 
تنگ شده است، ســینمایی که قصه گفتن را خوب بلد است؛ قاب بندی 
دوربین، مخاطب را به وجد می آورد و هیچ عجله ای برای میزانسن های 

آشفته و درهم ریخته و شلوغ ندارد.
 تابستان همان سال به شدت اثری آرام بخش است و ریتم و ضرباهنگ 
فیلم می تواند فضایی برای تامل در مخاطب خود ایجاد کند، فضایی که 

سینمای امروز ایران به شدت از آن دور شده است .
کاری در دکوپاژ خــود در مقام کارگردان نیز نشــان داده اســت که 
سینمای قصه گو را به خوبی می شناســد و طعم لذت دیدن پان های 
خود را به دل مخاطب نمی گذارد، دوربین کاری به شــدت مستحکم 
است و چیدمان عناصر صحنه به گونه ای است که همه چیز در خدمت 
ساختار و محتوای اثر اســت. فیلم پر اســت از قاب تصویرهایی که به 
لحاظ بصری در عین چشــم نوازی از اثر بیــرون نمی زند و همانند یک 

پکیج درست در خدمت مضمون و محتوای اثر است .
مهمترین نکته در تابستان همان سال قطعا اتمسفر سینمایی اثر است، 
فیلم می داند که چه می خواهد بگوید و بهتر اســت این جمله را دوباره 
تکرار کنم، تابستان همان سال فیلمی است که می داند چه می خواهد 
بگوید، فراموش نکنیم یکی از مشــکات اصلی و بزرگ سینمای ایران 
این است که نه فیلم و نه فیلم ســاز خود نمی دانند که چه می خواهند 
بگویند اما کاری نشــان داده اســت که برای زدن حرف هایش بارها 

پیش نویس و تمرین کرده است.
تابستان همان سال شــاید با این واکنش مواجه باشد که از ریتم کندی 
برخوردار است و شاید کاری می توانست ســرعت بیشتری به روایت 
خود بدهد اما فراموش نکنیــم جنس محتوا و زاویه دید فیلمســاز به 
درستی در یک ایستگاه مشترک به هم رســیده اند و آن چیزی نیست 
جز همین اطمینــان در ریتم و تمپو درونی اثر که بدرســتی یکدیگر را 
همپوشانی می کنند.صداگذاری و قصه گویی در ساخته کاری به یک 
کارکرد اســتاندارد و متناسب با مضمون فیلم رســیده است و بی آنکه 

متوجه باشیم در بستر فیلم جاری و ساریست.

 برد پیت بازیگر آخرین فیلم 
کوئنتین تارانتینو شد

همکاری دوباره برد پیــت با کوئنتیــن تارانتینو در فیلــم نهایی این 
کارگردان با عنوان »منتقد فیلم« رقم می خورد.

کوئنتین تارانتینو برای ســومین بــار با برد پیت همــکاری می کند. 
این همکاری در آخریــن فیلم این کارگــردان، »منتقد فیلم« صورت 
می گیرد. هنوز روشــن نیســت که پیــت در نقش شــخصیت اصلی 
جلوی دوربین می رود یــا خیر، اما به نظر می رســد او باید ایفاگر نقش 
شخصیت اصلی باشــد.برد پیت آخرین بار برای فیلم »روزی روزگاری 
در هالیوود« در ســال ۲۰۱۹ با تارانتینو همکاری کرد و اسکار بهترین 
بازیگر نقش مکمل مرد را دریافت کرد. وی پیشتر در فیلم »لعنتی های 
بی آبرو« تارانتینو هم بازی کرده بود. به نظر می رســد ســونی پیکچرز 

استودیوی پخش کننده فیلم قبلی، آن را سال ۲۰۲۵ اکران کند.
تارانتینو در مورد آخرین فیلــم محتاطانه عمل کرده و توضیح چندانی 
درباره آن نداده اســت، اما وی ماه مه امسال در جشــنواره فیلم کن که 
معرفی فیلم »رعد نــورد« )Rolling Thunder ( جان فیلن محصول 
۱۹۷۷ را بر عهده داشــت، در گفت وگو با منتقد ددلاین صحبت کرد و 
گفت فیلم بعدی اش در سال ۱۹۷۷ یعنی ســال اکران همین فیلم در 
کالیفرنیا می گذرد و درباره مردی است که واقعاً وجود داشته، اما هرگز 
واقعاً مشهور نبوده است.این شــخصیت به نوعی یادآور شغلی است که 

خود تارانتینو در نوجوانی داشته است.
او در گفت وگویش با منتقد ددلاین گفــت: چیزهای به دردبخور برای 
خواندن کم بود و در میان این مجله ها یک منتقد خاص وجود داشــت. 

این منتقدی بود که تارانتینو نوشته هایش را دوست داشت.
گفته شــده تارانتینو از آن زمان تا حــد زیادی فیلمنامه را نوشــته و 
بازنویسی کرده است. شاید هم شــخصیت بوث فیلم »روزی روزگاری 
در هالیوود« که برد پیت نقش او را بازی کرد، پس از بدلکاری به منتقد 
فیلم بدل شود. مانند بســیاری از ســاخته های تارانتینو، او شخصیت 

خوبی است که نمی توان به راحتی رهایش کرد.
پس از کار بزرگی کــه ســونی در »روزی روزگاری در هالیوود« انجام 
داد، از جمله توزیع نشــدن فیلم در چین برای حمایــت از تارانتینو که 
نپذیرفت مســابقه بروس لی با کلیــف بوث را نادیــده بگیرد، احتمال 

همکاری دوباره با تارانتینو چندان قوی به نظر می رسید.
کوئنتین تارانتینــو کارگردانی فیلم هایی چون »ســگ های انباری«، 
»داستان عامه پســند«، »بیل را بکش« و »جنگوی از بند رها شده« را 
در کارنامه دارد و فیلم »منتقد فیلم« دهمین و آخرین فیلم سینمایی 

است که او کارگردانی می کند.

کاظم دانشی:
 برای»بی بدن« می جنگیم

کاظم دانشی نویســنده فیلم»بی بدن« در اعتراض به راه نیافتن فیلم 
شأن به بخش سودای سیمرغ فیلم فجر ، انتقاداتی را مطرح کرد.

کاظم دانشــی گفت: مــا بنهور نســاخته ایم ولــی بــرای فیلم خود 
می جنگیم.شــامگاه ۱۳ بهمن مــاه تعــدادی از عوامــل فیلــم »بی 
بدن« بدون حضور بازیگران در ســالن نمایش فیلــم برج میاد مقابل 

خبرنگاران آمدند و پاسخگوی سوالات آنها شدند.
کاظم دانشی نویسنده فیلم »بی بدن« گفت: »بی  بدن« از چند پرونده 
مشابه این چنینی نوشته شده و شایعه هایی وجود دارد که از یک پرونده 
خاص بوده اما این طور نیست و همچون فیلمنامه »علفزار« از روی چند 
پرونده نوشته شده اســت.او درباره نادیده گرفته شدن فیلم در بخش 
سودای سیمرغ گفت: سینمای اجتماعی به مرحله ای رسیده که هرچه 
بخواهید بگویید به یک جا ربط پیدا می کند و اگر دنبال حقیقت باشی، 
تبدیل به جنجال گر و یاغی می شــوی. من بچه این مملکت هســتم و 

برای فیلم هایم می جنگم و میخواهم به اندازه خودش به آن بها بدهند.
او افزود: ما دربــاره حضور فیلم در جشــنواره با شــخص آقای امینی 
صحبت کردیم و بعــد، ۲۳ آذر فیلم را کلید زدیــم و در تاریخ مقرر هم 

شسته و رفته آن را تحویل دادیم.

دیدگاه

قاب

نمایــش »بیهــوده«، اثر برگزیــده چهــل و دومین 
جشــنواره بین المللی تئاتر فجر از ۲۳ تا ۳۰ بهمن در 
شــهر گرگان روی صحنه می رود؛ اثــری که رایزنی ها 
برای اجرای آن در مجموعه تئاتر شــهر در دست انجام 
است.یاســین رضوانی نویســنده و کارگردان نمایش 
»بیهوده« از گرگان که به عنوان اثــر برگزیده چهل و 
دومین جشــنواره بین المللی تئاتر فجر شناخته شد، 
درباره وضعیــت اجرایی این اثر نمایشــی به خبرنگار 
مهر گفت: تازه از جشــنواره تئاتر فجر به شهر گرگان 
برگشتیم. قرار است از ۲۳ تا ۳۰ بهمن »بیهوده« را در 

سالن نگاه مجموعه فخرالدین اسعد گرگانی 
روی صحنه ببریــم.وی درباره حمایت مالی 
برای اجرای عمومی این اثر در گرگان، اظهار 
کرد: تــازه رایزنی ها را بــرای حمایت مالی 
شروع کرده ایم اما بخش اصلی به تبلیغات ما 
و میزان استقبال مخاطبان مربوط است که 

به تماشای نمایش بیایند.
رضوانی درباره رایزنی برای اجــرای عمومی این اثر در 
شهر تهران، یادآور شد: بعد از برگزاری مراسم اختتامیه 
جشــنواره تئاتر فجر فرصتی برای رایزنی نداشــتیم 

و ســریعا به گــرگان آمدیم. قصــد دارم در 
فرصتی مناســب رایزنی ها را بــرای اجرای 
نمایش »بیهوده« در مجموعه تئاتر شهر آغاز 
کنم.وی درباره موضوع نمایــش »بیهوده« 
توضیح داد: موضوع این اثر اجتماعی است و 
درباره اتفاق کوچکی اســت که تبدیل به یک 
بحران می شود.کارگردان نمایش »بیهوده« 
درباره شــیوه اجرایی و طراحی صحنه این اثر نمایشی، 
افزود: کار رئالیستی اســت و طراحی صحنه آن هم به 
صورت رئالیستی انجام شده است.رضوانی تصریح کرد: 

هر مخاطبی که به تماشــای »بیهوده« بنشیند بعد از 
پایان اجرا همچنان در نمایش و بطن اجرا حضور دارد و 
ذهنش درگیر اثر می شود. اینگونه نیست که مخاطبان 
با بیرون رفتن از سالن، اثر و موضوع آن را فراموش کنند 
و شاید ساعت ها و ماه ها به آن فکر کنند.این کارگردان 
تئاتر که اولیــن حضور خود در جشــنواره تئاتر فجر را 
تجربه کرده اســت، درباره کیفیت برگــزاری این دوره 
از جشــنواره گفت: به طــور حتم با نگاه کلــی به آثار و 
جزییات، جشنواره رو به رشد بوده است و کارهای فوق 

العاده ای در این دوره حضور داشتند.

بیهوده

خریدار  خانه چهل و دومین جشــنواره 
بین المللی فیلم فجر در دومین روز شــاهد 
اکران ۴ اثری بود که هرکدام با نقش آفرینی 
چهره های پرفروش گیشــه به این رویداد 
رســیده اند، یکی از روزهای بسیار داغی که 

شاید تا پایان تکرار نشود.
 دومین روز جشنواره فیلم فجر در میاد که 
مصادف با دومین روز برفی پایتخت هم بود 
با ردیف مردمان ذوق زده از برف بازی و آدم 
برفی های بزرگراه ورودی میاد روی فرش 

سفید ورودی همراه شده بود.
تا نیم ســاعتی قبل از آغاز اکران ها راهروها 
خلوت و تقریبا جشنواره در خواب و سکوت 
بود اما این ســکون به ســاعتی نکشید که 
جایش را به همهمه و جســت و خیز اهالی 
رسانه و منتقدان و مهمانان داد تا جایی که 
به ترافیک مخاطبان در اکران و نشســت ها 

منجر شد.
اولین نشســت به توضیحات عوامل دست 
اندرکار بخش بین الملل و البته عذرخواهی 
روابط عمومــی جشــنواره بابــت برخی 
کاستی های روز نخست و تاخیرها گذشت 
کــه در روز دوم تقریبا جایــش را به نظم و 

برنامه ریزی مدون داده بود.
اما اکران های دومین روز با نقش تمســاح 
خونی بر پرده و خنده و دســت و هورا برای 
اولین ســاخته جواد عزتی بــه عنوان یک 

شخصیت محبوب سینمایی آغاز شد.
عزتی که تجربه موفق بــازی در آثار کمدی 
همچون هزارپا، آینه بغل و چهاربندانگشت 
از او تضمینی برای گیشــه ســاخته این بار 
در مقام کارگردان و بازیگر تمســاح خونی 
را تقدیم ســینما کرده که از عهــده هر دو 

جایگاه هم به خوبی برآمده است.

حضــور او به همــراه عوامل فیلم تمســاح 
خونی در خانه جشنواره و پاســخ به اهالی 
رسانه در نشست خبری از جمله گرمی های

روز دوم این رویداد بود.
کاخ جشــنواره که دومین روزش با شلوغی 
و گرمای پرشــور میان ســرمای استخوان 
ســوز زمســتانی مواجه بود امروز مهمانان 
ســلبریتی دیگری هم داشت، از علی اوجی 
تا فریبا نادری و النــاز حبیبی و دیگرانی که 
حضورشان بازار رســانه ای ها را گرم و آنها 
را برای دعوت به نشســت و مصاحبه به خط 
کرده بــود.در هر گوشــه ســالن دوربینی 
کاشته و در کمین شــکار لحظه ها منتظر 
نشســته اند، عکاســان در تکاپو و مهمانان 

در تقاضــای ثبت خاطــره در تاقی برف و 
جشنواره.

اما دومین اکران روز دوم به تابســتان همان 
ســال ســاخته محمود کاری اختصاص 
یافت، اثری که گرچــه از حضور چهره های 
شــناخته شــده ای چون مهران مدیری، 
فریبا نادری و علی شادمان و غیره بهره برده 
بود اما توفیق چندانــی در قصه و روایت آن 
نداشــت، تا جاییکه بســیاری از مخاطبان 

سالن در نیمه فیلم ترجیح را به ترک دادند.
ســومین اثر روز دوم جشــنواره به یکی از 
جنجالی ترین آثــار ایــن دوره اختصاص 
داشــت، بی بدن فیلمی که از مدت ها قبل 
با برچسب برگرفته گی از یک پرونده واقعی 

مشهور شهرت یافته بود و بعد از تماشا خط 
بطانی تقریبی به تکذیب کارگردان مبنی 

بر صحت نداشتن این ادعا می کشید.
بی بدن کاما مشابه با پرونده مشهور آرمان 
و غزاله ســاخته و گریزی تمام بــه یکی از 
پرهیاهوترین مباحــث یعنی قتل و قصاص 

زده بود.
از آنجاییکه گونه واقع گرا در سینما همیشه 
مخاطبان خاص و عمده خــود را دارد صف 
طولانی مخاطبــان بی بــدن در مقابل دو 
ورودی ســالن اکران در خانه جشــنواره از 
تماشــایی ترین صحنه هــای دومین روز 
جشنواره بود، تا جاییکه تمام ظرفیت سالن 
دوهزار و ۱۰۰ نفره مرکز همایش پر و حتی 

با مخاطبان مازاد مواجه شد.
حضور عوامل بی بدن و صحبت های کاظم 
دانشی نویسنده اثر که بیشتر هم با علفزار پا 
در کفش حوزه قضایی کــرده بود و صحبت 
هایش پیرامون روند تولیــد و گایه از عدم 
حضور در بخش ســودای سیمرغ جشنواره 
نیز بر حاشیه های این اثر اجتماعی ملتهب 

افزوده بود.
بی بدن دومین فیلمی بود که با بازی پژمان 
جمشــیدی بر پرده دومین روز جشــنواره 
نشســته بود، اولین حضور در تمساح خونی 
عزتی نقشی کوتاه و دومین حضورش در اثر 
مرتضی علیزاده در نقش بهمنش پدر قاتل 

بود.
اثری که بــازار تحلیل و تفســیرش بعد از 

نمایش داغ تر از دیگر آثار روز دوم بود.
اما آخریــن فیلم روی پرده اکــران روز دوم 
جشــنواره به اثری ســوزناک تعلق گرفت 
که قصه آن به یکــی از تلــخ و غمبارترین 
ماجراهای چند ســال اخیر یعنی شهدای 

غواص گره خورده بود.
مخاطبانی که روز کاریشــان را با یک فیلم 
کمدی آغاز کرده بودند در پایان شــب دوم 
با چشــمانی قرمز ســالن اکران را ترک می 

کردند.
پرواز ۱۷۵ که قصــه ای از صبــر یک مادر 
شهید را به تصویر کشــیده بود یک اثر دفاع 
مقدسی روایت شــده در بستری ساده و بی 
آلایش بود، اثری که علیرغــم اکران پایانی 

مخاطبان کمی نداشت.
جشــنواره در روز دوم لحظات بسیار پرشور 
و پرحرارتی پشت ســر گذاشت و در نهایت 
به خواب چندساعته رفت تا مهیای میزبانی 

روز سوم شود.

مخاطب »بیهوده« را فراموش نمی کند

وز دیرتر«؛ گونه ای متفاوت در حوزه سینمای اجتماعی »دو ر
سیدمحمد حســینی   دو روز دیرتر یک 
چالش اساسی است؛ هم برای سازندگانش 
کــه می خواهند موضوع فرزنــدآوری را در 
ســینمای ایران بــا یک پوشــش عفیفانه 
و قالــب عمومی بیــان کنند و هــم برای 
ســرمایه گذاران که چالــش ورود به حوزه 
مســائل واقعی و مهــم اجتماعــی را آغاز 

کرده اند.
ســینمای اجتماعی واژه ای که سالهاست 
شــنیدن آن پدیده هایی چون ســینمای 
نکبت و فاکت ســینمای جنوب شهر بی 
قانون ســینمای فقر و درماندگی سینمای 
قتــل و جنایت ســینمای هرت آبــادی با 
آدمهایی چهارچوب گریز و معتاد و بی رحم 
و بی قاعــده و خارج از دایره انســانیت را به 

ذهن متبادر می کند.
کافی اســت در خصوص یک فیلم بشنویم 
که گونه ســینمای اجتماعی دارد تا ته مایه 
تلخ اندیشیدن به درماندگی یک شخصیت 
را در پس ذهن همه ما زنده کند گویی یکی 
از رسالت های اصلی ســینمای ایران دادن 
تصویر تلخ و کثیف از ایران اســت به نحوی 
که تمام قاعده های موجود و مطلق ســینما 
هم پای این مســیر کج مستمر قربانی تلقی 

غالب جاری شده است.

فیلم هایی با پایان مایوس کننده !
به طور مثــال در حوزه ســینمای کودک و 
نوجوان اصل جاری در ســینمای سراســر 
جهان شاید این باشــد که سینمای کودک 
و نوجوان می تواند با درد و رنج و درماندگی 
و حادثه و در یک کام تراژدی آغاز شود اما 
به هیچ وجه نمی تواند به تراژدی ختم شود 
چرا که نوجوان یعنی آینــده یعنی تصویر 
زندگی و یعنی تــاش و از همه مهتر یعنی 

امید.
در حوزه اجتماعی قدر مســلم ساخت فیلم 
منوط به چند پیش شــرط بدیهی و اساسی 
است که نخستین و شاید مهمترین آن هم 

شناخت نظام مسائل اصلی اجتماع است
این قاعده در فیلم های سال های دور مجید 
مجیدی و برخی فیلم سازان این عرصه نظیر 
حســین قناعت و فریدون نجفی به خوبی 
رعایت می شــد، اما در سال های اخیر تحت 
تاثیر جریان غالب سینمای اجتماعی شاهد 
رسوخ قواعد مســتمر نکبت و فاکت در دژ 

سینمای نوجوان نیز هستیم و فیلم هایی با 
پایان مایوس کننده و نا امید در حال تولید 
اســت.حال این که در حوزه اجتماعی قدر 
مســلم ســاخت فیلم منوط به چند پیش 
شرط بدیهی و اساســی است که نخستین و 
شاید مهمترین آن هم شناخت نظام مسائل 
اصلی اجتماع اســت، نظام مسائلی که غالبا 
در ســینمای اجتماعی ایران نه تنها مبتنی 
بر مطالعات جامعه شــناختی نیست بلکه 
منحصر به تجربیات فردی فیلمساز و شاید 

اطرافیان آنها است.
بسیار تا بسیار شــنیده ایم که فیلم ساز ژانر 
نکبت در مقابــل پرســش از چرایی تولید 
اثرش یا با یک پرســش دیگر آن را پاســخ 
می دهد مبنی بر این کــه مگر این ماجرا رخ 
نداده و یا با یک خبر نیــم بند از اطرافیانش 
که من آشــنایی دارم که این ماجرا برای او 
رخ داده. ســوال مهم و اصلی را پاســخ می 
دهد، بر ایــن پایه می توان گفــت آنچه که 
ســینمای اجتماعی واقعــی از آن محروم 
اســت چیزی نیســت جز نبــود مطالعه و 

شناخت.
اینکــه ســازوکار تحلیل و شــناخت نظام 
مســائل اصلی اجتماعی ایران چیســت در 
حوصله این خاصه نمی گنجــد، اما به هر 
تقدیر معیارهای کاما مشــخص مطالعاتی 
دانشــگاهی وجود دارد که امــور مبتا به 
اجتماعــی را احصا و نظام منــد می کند تا 
بتوان بــرای برنامه ریزی هــای کان از آن 

استفاده کرد.

خانواده ایرانی را چگونه تصویر 
کردند؟

اما متاســفانه ســینمای ایران به خصوص 
در ســال های اخیر چنان غرق در مغزهای 
کوچک زنــگ زده و ابد و یــک و عصبانی 
نیســتم و مالاریــا و لاتــاری و لاک قرمز و 
تابستان داغ و... شده که هیچ احساس نیازی 
در قبال ارتباط با دانشــگاه یا مراکز متولی 
این موضوع نظیر مرکز پژوهش های مجلس 
در ســاخت آثار ناظر به اجتماع نمی بیند. 
تا آنجا که شــخصیت های چندِش آورش از 
اریکه انسانیت چنان سقوط می کنند که در 
سینک ظرفشویی قضای حاجت می کنند 

و سیلی به گوش پدر خود می کوبند.
سینمایی که دیگر شخصیت های آن تبدیل 

به کلیشه های قابل حدث شده اند. پدرهای 
معتاد و بد خلق و واپس گــرا و در یک کام 
ســربار، مادرهای مفلوک و بازنده و داغون، 
برادرهای ســرکش و زیاده خواه و بی رحم 
و دســت آخر دخترهای بازنده و درمانده و 
تحت ستم. این همه دارایی اجتماعی ایران 
در فیلم های موصوف به آثار اجتماعی است 
که چنان پرتکرار در ســال های اخیر تکرار 
شــده که همه ما باورمان شده چیزی غیر از 
این نمی توان در حوزه اجتماع ایرانی تصور 

کرد.
    پدر ایرانی مگر مــی تواند نمایانگر قدرت و 
صابتی باشــد که فرزندان به او پشت گرم 
باشــند و به او تکیه کنند؛ مادر ایرانی کجا 
و دامن پــرورش دهنده صبــوری که صد 
مســتحکم تمام مشــکات موجود است و 
همیشــه در مواجهه با او می توان آرامش را 
تجربه کرد؛ پسر ایرانی هرگز از نظر سینمای 
ایران نمی توان عزم ســاختن ســرزمین را 
داشته باشــد و همواره داســتان او موضوع 
رفتــن اســت و گریختن از این ســرزمین 
دوست نداشــتنی؛ و خواهر سرزمین ایران 
هرگز نماد عاطفه و مهر در ســینمای ایران 

نمی تواند باشد.
شــاید به همین دلیل باشــد که اگر از پس 
ســالها اثری پیدا شــود که ناظر به مساله 
درست اجتماعی و پشــت گرم به مطالعات 
دانشــگاهی اســت. و تاش کند مســاله 
اول اجتماعی کشــور را خطــاب به جامعه 
مخاطب اصلی خود و به زبــان او بیان کند 
برای مخاطب عــادت کرده به ســینمای 

فاکت قدری دیر هضم به نظر می رسد.

و اما دو روز دیرتر
فیلم ســینمایی دو روز دیرتر گذشــته از 
ساختار و تکنیک و مســائل فنی به حسب 
مضمون و لحن بیان فیلم امروز اســت و می 
تواند ممتاز محسوب شــود. چرا که هم در 
انتخاب موضوع یعنی مســاله بســیار مهم 
فرزندآوری و هم در لحن یعنی بیان شیرین 
برای مخاطب جوان درســت عمل کرده و 

حرف خود را می زند.
این یــک واقعیت جاری اســت کــه ایران 
در حال فرو رفتن در ســیاه چاله جمعیتی 
عظیمی اســت که مــی توانــد بزرگترین 

چالش قرنهای این سرزمین کهن باشد

این یــک واقعیت جاری اســت کــه ایران 
در حال فرو رفتن در ســیاه چاله جمعیتی 
عظیمی اســت که مــی توانــد بزرگترین 
چالش قرنهای این سرزمین کهن باشد. این 
واقعیت روزگار ماســت که چالش جمعیت 
در همه ارکان اجتماعی از خدمات عمومی 
پزشــکی گرفته تــا پیشــرفت اقتصادی و 
قدرت نظامی را می تواند تحــت تاثیر قرار 

دهد.
و ایــن واقعیت تلخ فرهنگی اســت که آرام 
آرام صابت پدرانه در حــال افول و عاطفه 
مادرانــه در حال ولخرجــی در عرصه های 
بی ربطی همچون حیوانات خانگی و امثال 
آن اســت و اگر مدیران فرهنگی دست روی 
دست گذاشته و نظاره گر این فاجعه عظیم 
باشــند دیر نخواهد بود که تعداد داروخانه 
ها از تعداد خواربار فروشی ها و تعداد مراکز 
فروش غذای حیوانــات از نانوایی ها و تعداد 
مراکز درمانی ســالمندان از مهد کودک ها 
بیشتر شده و کهن مرز و بوم ایران در کهولت 
ناشــی از بی عملی فرهنگی مسئولان خود 
گرفتار خواهد شد.دو روز دیرتر یک چالش 
اساسی اســت؛ هم برای ســازندگانش که 
می خواهنــد موضــوع فرزنــدآوری را در 
ســینمای ایران با یک پوشــش عفیفانه و 
قالب عمومی بیان کند و هم برای ســرمایه 
گذاران کــه چالش ورود به حوزه مســائل 

واقعی و مهم اجتماعی را آغاز کرده اند.

چرا به فارابی انتقاد می کنند؟
شاید اگر به جای دو روز دیرتر ، فارابی روی 

یک فیلم اجتماعی سیاه ســرمایه گذاری 
می کــرد و روایــت فتــح روی درماندگی 
نئورئالیســتی بعد از جنگ یک اثر خســته 
کننده خلــق می کرد و یا اگــر حوزه هنری 
یک کار ناظر بــه حوزه ســلوک و بی ربط 
به وضعیت روانــی امروز اجتماعــی را در 
سرلوحه کار خود قرار می داد، احتمالا هیچ 
یک از نقدهــای منفی موجود در اتمســفر 
امروز ســینمای ایران متوجه ایــن نهادها 
نبود. جای تعجب اســت که برخی دوستان 
نویسنده و منتقد بدون توجه به کارکرد این 
اثر آن را بی پروا و بی پــرده تلقی می کنند 
در حالی که ســینما همان جایی است که 
اتقاقا می توان درجه بندی ســنی داشــته 
باشد. سینما همان جایی است که می تواند 
مخاطب خاص را برای بیان حرف های خود 
در نظر بگیرد. ســینما همان جایی است که 
اغلب مخاطبانش در طبقه سنی بین بیست 
تا سی ســال هســتند یعنی درست سنین 
باروری فرزنــد آوری و گروه هدف مخاطب 

همین فیلم.
و ســینما همان جایی اســت که بــا تاثیر 
گذاری حســی عاطفی می توانــد زمینه را 
برای پذیرش موضوعاتــش فراهم کند تنها 
شرط این موضوع همان اســت که به زبان 
مخاطبش با او وارد مخاطبه شود. در غیر این 
صورت مخاطب بی رحم سینما عقد اخوت 
با هیچ اثری نبسته و در قبال بهایی که برای 
بلیت پرداخت می کند انتظار تماشای اثری 
دارد که اســتاندادهای لازم معنایی و زبان 

بیان روان و بی پروایی داشته باشد.



حسین توکلی:
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میدان

دارنده مدال های طا و نقره المپیــک و نقره جهان، با 
بیان اینکه حســن یزدانــی از برنامــه درمانی جلوتر 
اســت، گفت: فکر می کنم او اواخر فروردیــن یا اوایل 

اردیبهشت به تشک کشتی بازگردد.
کمیل قاسمی، درباره دیدار با حسن یزدانی که دوران 
نقاهت خود را پس از انجام عمل جراحی پشــت ســر 
می گــذارد، اظهار کرد: به اتفاق رییــس و نایب رییس 
هیات کشــتی مازندران به حسن آقا ســر زدیم تا در 
جریان وضعیت او قرار بگیریم و اعام کنیم آماده انجام 
هر کمکی هستیم. او تمرینات بدنسازی و کار با وزنه را 
انجام مــی داد و هدف این بود که به او ســر بزنیم. البته 
به صورت تلفنی بــا او در ارتباط هســتم و در جریان 

وضعیت او قرار دارم.
دارنده مدال های طــا و نقره المپیــک و نقره جهان، 

افزود: آن چیزی که من دیــدم این بود که او 
نسبت به برنامه زمانبندی شده جلوتر است 
و شرایط برای یزدانی به خوبی پیش می رود. 
با دکتــر او هم که صحبت کــردم اعام کرد 
از آن چیزی که آن ها فکر می کردند شــرایط 
بهبودی کتفش جلوتر اســت. البته او هنوز 
شرایط آمدن روی تشــک را ندارد و این کار 

باید به مرور و با دقت انجام شود.
وی درباره زمان بازگشت یزدانی به میادین، گفت: واقعا 
زمان دقیق آن مشخص نیست اما فکر می کنم از اواخر 
فروردین یا اوایل اردیبهشت به تشک کشتی بازگردد. 
به هر حــال او عمل ســنگینی انجام داده و پروســه 
بهبودی کامل او زمان بر اســت و این موضوع هم دست 
هیچ کس نیســت. او همزمان با کارهای فیزیوتراپی، 

تمرین بــا وزنــه و تمرینات هــوازی را نیز 
پیگیری می کند.

قاســمی درباره اظهار نظری مبنی بر اینکه 
۸۵ درصد دامنه حرکتی کتف حسن یزدانی 
بازگشته است، گفت: آن چیزی که من دیدم 
و صحبتی که با فیزیوتراپ او انجام دادم این 
بود که گفتند از آن چیزی که فکر می کردند 
جلوتر اســت. به هر حال همین موضوع نیز خبر خوبی 
است. امیدوارم به همین شکل جلو برود و هر چه زودتر 

به میادین بازگردد.
مدرس دوره های مربیگری اتحادیه جهانی کشــتی، 
درباره شرایط روحی و روانی حسن یزدانی، خاطرنشان 
کرد: یزدانی خودش می داند که شــرایط سختی دارد. 
عمل کتف قبل از المپیک و با ایــن تایم محدود مانده 

به المپیک باعث ایجاد فشــار روانی می شــود. انتظار 
مردم در کنار انتظاری که خود او از خودش دارد که در 
المپیک بهترین نمایش را داشته باشد، می تواند باعث 
ایجاد فشار روانی شود. کار درمانی هم کار واقعا سختی 
است. او روزی ۴ یا ۵ ساعت فقط فیزیوتراپی می کند و 
بعد از ظهرها هم مشغول تمرین است. بنابراین عما ۸ 

تا ۹ ساعت در روز درگیر درمان و تمرین است.
وی در پاسخ به این سوال که آیا گایه ای بابت رسیدگی 
یا مسائل دیگر داشــت یا خیر، خاطرنشان کرد: حسن 
کشــتی گیر با تجربه ای اســت و اگر هم چیزی باشد 
صحبتی نکرد. به او گفتیم هر درخواستی داری هیات 
کشــتی مازندران آماده اســت انجام بدهد. او خودش 
کشــتی گیر با تجربه ای اســت و فعا نیازی به کمک 

کسی ندارد.

پیشکسوت کشتی آزاد ایران باخت مقابل کشتی گیران 
ایران برابر روس ها را زنگ خطر عنوان کرد و گفت: کادر 
فنی تا به حال چنگی به دل نزده و بهتر است فدراسیون 

تصمیم جدی بگیرد.
ابراهیم جوادی، درباره شکســت کشــتی گیران ایران 
مقابل روس ها در جام یاریگین گفت: شکســت مداوم 
کشتی گیران ایران به روس ها یک زنگ خطر جدی برای 
کشتی ایران اســت، زمانی که ما حاجی اف را به عنوان 
مربی به تیم ملی کشتی آزاد آوردند من همان زمان هم 
انتقاد کردم که حضور یک مربی روس برای کشتی ایران 

افت دارد چون صاحب سبک در دنیا هستیم. من ۶ سال 
با روس ها کشــتی گرفتم اما یک بار هم نتیجه را واگذار 
نکردم.وی گفت: اما متأســفانه الان همه کشتی گیران 
ایران به کشــتی گیران روس نتیجه را واگذار می کنند. 
در مســابقات لیگ امســال روس ها برتری خــود را به 
کشتی ایران نشــان دادند، الان هم در جامی یاریگین 
از ۸ نماینده ایران در این مسابقات، تنها یک کشتی گیر 
توانســت به مدال نقره برســد و مابقی برابــر روس ها 
شکست خوردند. این نشان می دهد کشتی ایران نسبت 
به روس افت زیادی داشته و آن ها در این مدت زمانی که 

به دور از مسابقات بودند خودشان را آماده نگه داشتند.
پیشکسوت سابق کشــتی آزاد تأکید کرد: شکست های 
پی در پی کشتی گیران ایران به روس ها زنگ خطر برای 
کشــتی ایران اســت و اگر کادر فنی کاری از پیش نبرد 
قطعاً به مشــکل می خوریم. کمتر از ۸ ماه دیگر المپیک 
برگزار می شــود و روس ها بعد از مدت ها محرومیت در 
این مســابقات حضور پیدا خواهند کــرد، قطعاً با همه 
توان به میــدان خواهند آمد و اگر کشــتی گیران ایران 
با این شرایط کشتی بگیرند به مشــکل خواهند خورد.

جوادی عنوان کــرد: حضور در المپیــک و رویارویی با 

کشتی گیران روس شوخی بردار نیست. فدراسیون باید 
از کسانی که در کشتی افتخارآفرینی کردند دعوت کند 
و در چندین جلسه نظرات آن ها را جویا شود. به نظرم تا 
الان هم ســرمربی تیم ملی کاری از پیش نبرده چه آن 
زمانی که درستکار هدایت تیم ملی را برعهده داشت چه 
الان که کاوه قبول مســئولیت کرده تغییری در کشتی 

آزاد به وجود نیامده و نتایج هم چنگی به دل نزده است.
وی گفت: با توجه به این شــرایط به نظرم فدراســیون 
باید از بزرگان کشــتی کمک بگیرد تا کمی شرایط را 

بهبود ببخشد. 

کشتی

کشتی

سیده فرزانه شــریفی  عضو کمیته فنی 
فدراســیون وزنه بــرداری گفت:اعضــای 
کمیته فنــی رودرروی ســرمربی تیم ملی 
وزنه برداری نیســتند و نظرات خودشان را 
اعام کردند، برای قهرمانی آســیا در نهایت 

کادرفنی نفرات اعزامی را انتخاب کرد.
حســین توکلی، در واکنش به صحبت های 
نصیرشــال مبنی بر اینکه نفــرات اعزامی 
به مسابقات قهرمانی آســیا از سوی کمیته 
فنی انتخاب شــدند، گفت: کمیته فنی به 
دنبال یک راهبرد بود که شرایط فدراسیون 
هم در نظر بگیرد و براســاس آن تصمیمی 
گرفته شود که به سود همه باشد. در آخرین 
جلسه هم اندیشــی اعضای کمیته فنی در 
اردوی چالوس قرار بر شــد کــه برای اعزام 
به مسابقات قهرمانی آســیا دو سیاست در 
نظر گرفته شــود؛ یکی افرادی که قرار است 
سهمیه کســب کنند و نیاز به حضور در این 
مســابقه دارند و دیگری افرادی که سهمیه 
ندارند در مســابقات قهرمانی آسیا شانس 

کسب مدال داشته باشند.

نظر شخصی من تمرکز روی نفرات 
المپیکی است

وی گفت: با توجه به این سیاســت دســت 
مربی را بــرای اعزام به مســابقات قهرمانی 
آســیا باز گذاشــتیم تا افرادی کــه این دو 
ویژگی را دارند اعــزام و با توجه به هزینه ای 
هم کــه برای ایــن نفرات می شــود، آن ها 
خروجی هم داشــته باشــند. البته من نظر 
شخصی خودم این بود که در سال المپیک 
یک مقــدار هزینه ها را کم کنیم و بیشــتر 
روی وزنه برداران المپیکــی تمرکز کنیم. 
جمع بندی ما در جلسات کمیته فنی همین 
مسائل بود و اصاً قرار نیست کمیته فنی در 

انتخاب نفرات اعزامی دخالت کند.
عضو کمیته فنی فدراســیون وزنه برداری 
تأکید کــرد: در واقع دســت مربــی را باز 

گذاشــتیم که هــر وزنه برداری بــه لحاظ 
رکوردی شرایط مناســبی داشت سرمربی 
بتواند او را انتخاب کنــد. حالا اگر کادرفنی 
تصمیم گرفته که ســه نفــر از جوانان را به 
مسابقات قهرمانی آسیا اعزام کند، تصمیم 
شــخصی او بوده و خودش هم باید پاسخگو 
باشد. قبل از جلســه کمیته فنی اصاً قرار 
نبود مصطفی جــوادی و علــی داوودی به 

مسابقات قهرمانی آسیا اعزام شوند.

کمیته فنی به دنبال اذیت کردن کسی 
نیست

توکلی با بیان اینکه هدف کمیته فنی کمک 
به کادرفنی و فدراسیون است، عنوان کرد: 
هدف اصلی اعضای کمیته فنی کمک است 
و ما به دنبال این هســتیم که فدراسیون در 
هیچ زمینه ای دچار باخت و زیان نشود. چند 
نفر از اهالی وزنه برداری دور هم جمع شدند 

تا تصمیمات بهتری بگیرند وگرنه کسی به 
دنبال اذیت کردن کس دیگری نیســت. به 
هیچ عنوان هم قصد نداریم دست کادرفنی 
را ببندیــم و تصمیمــی در کمیتــه فنی 
گرفتیم کــه به کار فدراســیون و کادرفنی 
بیاید، حالا چرا این تصمیم گرفته شد و این 
نفرات به قهرمانی آسیا اعزام می شوند، باید 

خود کادرفنی پاسخگو باشد.

نمی دانم وقت ندادن به رسول درست 
بود یا نه

مربی اســبق تیم ملی وزنه برداری در مورد 
عدم اعزام رســول معتمدی به مســابقات 
قهرمانی آســیا و از دســت دادن شــانس 
المپیک گفت: وضعیت دســت رسول زیاد 
خوب نیســت، ضمن اینکه واقعاً فدراسیون 
او را حمایت کرد و به چندین مســابقه اعزام 
شد. رسول همیشه در اردوها هم بود و مورد 

حمایت قرار گرفت، اما فدراسیون الان از او 
ناامید شــده که آیا رکوردهایش بهبود پیدا 
می کند یا خیر. نمی دانم وقت دادن یا ندادن 
به او درســت باشد یا خیر. شــاید هر مربی 
دیگری بود با توجه به شــرایطی که داشت 
از همان اول روی او حساب نمی کرد. ضمن 
اینکه ترس زیادی برای او بعد از مصدومیت 
به وجود آمده و به زمان نیــاز دارد تا بتواند 

دوباره خودش را پیدا کند.

اعضای کمیته فنی به حذف رسول از 
قهرمانی آسیا رأی ندادند

وی گفت: به نظرم باید او وضعیت دســتش 
را درســت می کرد، فدراســیون از او بسیار 
حمایت کــرد و خودش هم بســیار تاش 
کرد ولی دســتش هنوز نیاز بــه زمان دارد. 
من خودم بســیار امیدوار بودم که رســول 
برمی گردد. البته کســی هم بــه حذف او از 

مسابقات قهرمانی آســیا رأی نداد. اعضای 
کمیتــه فنی هیچکــدام به حــذف او رأی 
ندادند و حتی معتقد بودند که یک سهمیه 
را نســوزانیم و باز هم به او فرصت بدهیم تا 
در یک مسابقه دیگر شــرکت کند و اگر در 
بین ۱۰ نفر قــرار نگرفت خود به خود حذف 

خواهد شد.

به دنبال این نیستیم که رودرروی 
سرمربی قرار بگیریم

عضو کمیته فنی فدراســیون وزنه برداری 
در واکنش به این ســوال که شــما تصمیم 
گرفتند در کمیته فنی افرادی را به مسابقات 
قهرمانی آســیا اعــزام کنید که شــانس 
مدال آوری داشته باشــند با توجه به اینکه 
نفرات اعزامی همگی جوان هستند شانس 
کسب مدال هم ندارند، گفت: اعضای کمیته 
فنی نظر خود را در مورد نفــرات اعزامی به 
مسابقات قهرمانی آسیا اعام کردند و کنار 
کشــیدند. همانطور که گفتــم تصمیم ما 
بر این بود که اولاً کســانی که شانس کسب 
ســهمیه المپیک و مدال آوری داشتند به 

این مسابقات اعزام شود.
توکلــی عنــوان کــرد: ولــی در نهایــت 
تصمیم گیری با خود کادرفنــی بود، ما این 
نفرات را انتخاب نکردیم هر کســی چنین 
تصمیماتی داشته خودش هم باید پاسخگو 
باشد. ما به دنبال این نیستیم که رودرروی 
سرمربی تیم ملی قرار بگیریم همه اعضای 
کمیته فنی نواب را دوست دارند او قهرمان 
المپیک اســت و مــا نباید ســرمایه های 
خودمان را بســوزانیم. هدف اصلی کمیته 
فنی کمک به فدراســیون اســت، هر زمان 
کمک ما را نخواســتند کمیته فنی را جمع 
کنند، ما مشــکلی با این موضــوع نداریم. 
لزومی ندارد دوســتی ها و رفاقت ها خراب 
شــود. هر کســی نظر خودش را دارد و اگر 

کمیته فنی سد راه است آن را جمع کنند.

کمیل قاسمی: حسن یزدانی از برنامه جلوتر است

وس ها هشدار داده بودم نسبت به ر

مقایسه فوتبال ایران و ژاپن؛ 100 منهای سه گل!
خریدار  مقایســه فوتبال ایران و ژاپن در 
ســال های اخیر نکات جالــب توجهی را به 
همراه دارد. بــازی ایران و ژاپــن، می تواند 
تا حــد زیــادی سرنوشــت قهرمانی جام 
ملت های آســیا ۲۰۲۳ را مشــخص کند. 
برنده این مســابقه، شــانس زیــادی برای 
قهرمانی در این تورنمنت خواهد داشــت. 
در حال حاضــر، ایران بــا ۳ قهرمانی، یک 
قهرمانی کمتــر از پرافتخارتریــن تیم این 
جام یعنی ژاپن دارد. تیمی کــه با وجود ۴ 
بازی بــا ایران، تا به حــال در جام ملت های 
آســیا از تیم ملی گل نخورده اســت. آمار 
کلی دو تیم اما خیلی شبیه به هم است؛ ۱۸ 

تقابل و ۶ برد برای هر کدام از دو تیم.

100 گل بیشتر، لژیونر کمتر!
ایران بالاترین متوســط قــد را بین تمامی 
تیم هــای حاضــر در جام ملت های آســیا 
۲۰۲۳ دارد. مــوردی که شــاید در بازی با 
ژاپــن هم قلعه نویــی روی آن حســاب باز 
کرده باشــد و برای ضربــات آزاد برنامه ای 
ویژه تدارک دیده باشد. تیم ملی، با متوسط 
۲۹.۵ سال، مسن ترین تیم جام هم هست. 

در ســمت مقابل، ژاپن نزدیک به ۳ ســال 
تیمش جوان تر از ایران اســت و بازیکنانش 
هم نصف بازیکنان ایران بــازی ملی دارند. 
این تجربه هم شــاید برای آینده مناســب 
نباشــد و نیاز به جوانگرایی حس شود، اما 
برای این تــک بازی می تواند بــه کار ایران 
بیاید. اسکواد ۲۶ نفره بازیکنان ایران بیش 
از ۱۰۰ گل ملی بیشتر از ژاپن دارند که البته 
آمار مهدی طارمی محروم، باید از این عدد 
کم شود. برتری چشمگیر ژاپن به ایران هم 
تعدد لژیونرهایش به خصوص در سطح اول 

فوتبال اروپاست.

مقایسه سنی دو تیم در 10 سال گذشته
حالا که در مورد متوســط میانگین سنی دو 
تیم نوشته شــد، بد نیســت که به روند سنی 
ترکیب های ایران و ژاپن در ۱۰ ســال گذشته 
هم نگاهــی بیاندازیــم. جایی کــه کارلوس 
کــی روش در اولیــن تورنمنــت مهمش در 
فوتبــال ایران، تیــم را با متوســط نزدیک به 
۲۸ سال راهی این مســابقات کرده بود. پس 
از آن امــا، تیم ملی ســراغ پوســت اندازی و 
جوان گرایی رفت. تا جایی کــه ایران در جام 

جهانی بعدی، نزدیک به ۱.۵ ســال متوسط 
ســن پایین تری از ژاپن داشــت. بعد از آن اما 
ایران روند صعودی سن بازیکنانش را با همین 
شیب ادامه داد، ژاپن اما دوباره بازیکنان جوان 
به تیمش تزریق کرد تا حالا ژاپن نزدیک به ۳ 

سال جوان تر از ایران شده باشد. 

مقایسه آمار دو تیم در این تورنمنت
در ایــن تورنمنت، ایران شــوت و شــوت 
در چارچــوب بیشــتری از ژاپــن زده اما 
شــوت های ژاپنی هــا دقیق تر بــوده تا ۳ 
گل بیشــتر از ایــران زده باشــد. بازیکنان 
ژاپن در این تورنمنت بــه اندازه زدن ۷.۰۷ 
گل، موقعیت ســاختند امــا ۱۱ گل زدند 
که کیفیت بازیکنــان این تیــم را در زدن 
ضربات نهایی نشــان می دهــد. امیدگل و 
گل زده ایران اما خیلــی نزدیک به هم بوده 
که نشــان می دهد تیم ملی خوشــبختانه 
موقعیت های گل زیادی را از دســت نداده و 
به اندازه موقعیت هایی که ســاخته، گل هم 
زده اســت. هر دو تیم در کلین شیت اقتدار 
کافی را نداشتند، ژاپن در تمامی مسابقات 
گل خــورده و ایران هم فقــط در یک بازی 

کلین شیت کرده است.

نگاهی به تقابل دو تیم در جام 
ملت های قبلی

ایــران در تورنمنت قبلــی در حالی مقابل 
ژاپن قرار گرفته بود که با ۱۲ گل زده )رتبه 
یک(، ۸۰ شــوت)رتبه دوم( و ۲۶ شوت در 
چارچوب )رتبه ســوم(، بهترین تیم جام در 

عملکردهای هجومی بود. ایران متوســط 
مالکیت تــوپ بالاتری هم نســبت به ژاپن 
داشــت. ژاپن در آن مســابقه تــا پیش از 
زدن گل اول، نتوانســته بود حتی شوت به 
چارچوب دروازه ایران بزنــد. در نهایت هم 
تعداد شوت ایران در آن مســابقه بالاتر بود 
اما ژاپن بهره بهتری از موقعیت هایش برد و 

با ۳ گل، ایران را شکست داد.

صعود سزاوارانه شاگردان قلعه نویی به نیمه نهایی
شمشیر سامورایی شکست

 تیم ملی فوتبال ایران در دیدار حســاس مقابل ژاپن به برتری دو بر یک 
دست یافت و سزاوارانه راهی مرحله نیمه نهایی جام ملت های آسیا شد.

تیم  ملــی فوتبــال ایــران از ســاعت ۱۵ دیــروز شــنبه در مرحله 
یک چهارم نهایی جام ملت های آســیا، در ورزشــگاه اجوکیشن سیتی 
شــهر دوحه به مصاف ژاپن رفت تــا فینال زودهنگام این مســابقات، 
در یک چهارم برگزار شــود. قضاوت این دیدار حســاس را، »ما نینگ« 
از چین برعهده داشت و در نهایت شــاگردان امیر قلعه نویی با نمایشی 

خیره کننده در نیمه دوم به برتری دو بر یک رسیدند.
بازی در حالی آغاز شد که مهدی طارمی به دلیل اخراج در بازی مقابل 
ســوریه، امکان حضور در میدان را نداشــت و همین امر موجب شد تا 
امیر قلعه نویی، تغییراتی را در ترکیب و سیســتم بازی تیم کشورمان 
ایجاد کند.این دیــدار با حمات ژاپن آغاز شــد و تیم ایــران با اتخاذ 
روش تدافعی، درپی دفاع از دروازه و اســتفاده از ضد حمات بود. پس 
از گذشت دقایقی، بازیکنان تیم کشورمان با حرکات از جناحین، ژاپن 
را تحت فشار قرار دادند.دقیقه سیزدهم حرکت بازیکنان ایران با شوت 
سنگین علیرضا جهانبخش همراه شد که ضربه کاپیتان ایران، راهی به 
دروازه حریف نداشت.تیم ایران با پرِس از زمین حریف و دوندگی بالای 
هافبک ها خود، کار را برای حریف ســخت کرده و اجازه بازی سازی به 
آنها را برای دقایقی نداد.در دقیقه ۲۸، هیدماســا موریتا با حرکت پابه 
توپ از میان مدافعان ایران به راحتی وارد محوطه جریمه شــد و ضربه 
او پس از برخورد بــه علیرضا بیرانوند تبدیل به گل شــد.در دقیقه ۳۹، 
سامان قدوس با حرکتی مناسب به محوطه جریمه ژاپن رسید که ضربه 
او از کنار دروازه به بیرون رفت.در ادامه، ارســال های متعدد بازیکنان 
ایران روی دروازه حریف، سودی نداشــت تا نیمه نخست با یک گل به 

سود سامورایی ها همراه شود.
نیمه دوم با حمات ایران آغاز شد و در دقیقه ۵۰ سردار آزمون نتوانست 
در مصاف تک به تک با دروازه بان حریــف گلزنی کند، هرچند لحظاتی 
بعد این صحنه آفســاید اعام شــد.در دقیقه ۵۵ پاس عالی آزمون به 
محمد محبی رســید و این بازیکن با ضربه ای تماشایی گل تساوی را به 
ارمغان آورد.در دقیقه ۶۳ سردار آزمون به زیبایی دروازه ژاپن را باز کرد 

که این گل با استفاده از سیستم کمک داور ویدئویی، مردود اعام شد.
در دقیقه ۶۷، ارسال عالی رضائیان به محمد محبی رسید و این بازیکن 

قدر این موقعیت را نداست و ضربه سر او به بیرون رفت.
در دقیقه ۷۲، حرکت عالی بازیکنان ایران و ضربه ســر تماشایی آزمون 
با بدشانسی تبدیل به گل نشــد.حمات همه جانبه ایران ادامه یافت و 
در دقیقه ۹۴، کنعانی زادگان که تا محوطــه جریمه حریف پیش آمده 
بود با خطای بازیکن ژاپن ســرنگون شــد تا داور نقطه پنالتی را نشان 
دهد. علیرضا جهانبخش پشــت توپ ایســتاد و گل دوم و برتری ایران 
را به ارمغان آورد.با این اوصاف تیم ایران با این پیروزی ارزشــمند راهی 

مرحله نیمه نهایی شد و به مصاف برنده قطر و ازبکستان خواهد رفت.

ترکیب ایران
علیرضا بیرانوند، شجاع خلیل زاده، میاد محمدی، سعید عزت اللهی، 
علیرضا جهانبخش، امید ابراهیمی، حســین کنعانی زادگان، ســامان 

قدوس، سردار آزمون، محمد محبی و رامین رضاییان

ترکیب ژاپن
زیون سوزوکی، کو ایتاکورا، هیدماســا موریتا، واتارو اندو، آیاسه اوئدا، 
ریتســو دوآن، ســیا مایکوما، تاکفوســو کوبو، هیروکی ایتو، تاکهیرو 

تومیاسو و دایزن مائدا

 اعلام برنامه هفته شانزدهم تا هجدهم
 لیگ برتر فوتبال

 برنامه مســابقات هفته های شــانزدهم تا هجدهم لیــگ برتر فوتبال 
باشگاه های کشور )جام خلیج فارس( فصل ۱۴۰۳-۱۴۰۲ اعام شد.

 برنامه هفته شانزدهم تا هجدهم رقابت های لیگ برتر از سوی سازمان 
لیگ اعام شد.برنامه مسابقات به شرح زیر است:

هفته شانزدهم؛ گرامیداشت ولادت حضرت امام حسین)ع( و 
حضرت ابوالفضل)ع( و روز پاسدار و روز جانباز

چهارشنبه 25 بهمن:
فولاد خوزســتان - گل گهرسیرجان / ســاعت ۱۵- ورزشگاه شهدای 

فولاد اهواز

پنجشنبه 2۶ بهمن:
مس رفسنجان - هوادار / ساعت ۱۵ - ورزشگاه شهدای مس رفسنجان

پیکان- نساجی مازندران / ساعت ۱۵ - ورزشگاه پاس قوامین تهران
ذوب آهن - ملوان بندرانزلی / ساعت ۱۵ - ورزشگاه فولاد شهر اصفهان
شمس آذر - استقال خوزستان / ساعت ۱۵ - ورزشگاه آزادگان قزوین
آلومینیوم - پرسپولیس / ساعت ۱۵ - ورزشگاه امام خمینی )ره( اراک

جمعه 27 بهمن:
استقال - صنعت نفت ابادان / ساعت ۱۵- ورزشگاه آزادی تهران

زمان مســابقه ۲ تیم تراکتور تبریز و ســپاهان اصفهان به دلیل حضور 
سپاهان در لیگ قهرمانان آسیا متعاقبا اعام خواهد شد.

هفته هفدهم؛ گرامیداشت ولادت حضرت علی اکبر)ع( و روز 
جوان

چهارشنبه 2 اسفند:
گل گهر ســیرجان - پیکان تهران / ســاعت ۱۴:۳۰ - ورزشگاه شهید 

سلیمانی سیرجان
پرسپولیس - تراکتور تبریز / ساعت ۱۵ - ورزشگاه آزادی تهران

استقال خوزستان - آلومینیوم اراک / ساعت ۱۶ - ورزشگاه غدیر اهواز
نساجی مازندران - مس رفسنجان / ســاعت ۱۶:۳۰ - ورزشگاه شهید 

وطنی قائمشهر

پنجشنبه 3 اسفند:
هوادار- شمس آذر قزوین / ساعت ۱۵ - ورزشگاه پاس قوامین تهران

ملوان بندرانزلی - استقال / ساعت ۱۵ - ورزشگاه تختی انزلی
صنعت نفت -فولاد خوزستان / ساعت ۱۶ - ورزشگاه تختی آبادان

فولاد مبارکه ســپاهان اصفهان- ذوب آهن اصفهان / زمان این مسابقه 
نیز به دلیل حضور سپاهان در لیگ قهرمانان متعاقبا اعام می شود.

هفته هجدهم؛ حمایت از بیماران نادر
سه شنبه 8 اسفند:

گل گهر سیرجان - نساجی مازندران / ساعت ۱۴:۳۰ - ورزشگاه شهید 
سلیمانی سیرجان

استقال - فولاد مبارکه سپاهان / ساعت ۱۵ - ورزشگاه آزادی تهران
فولاد خوزستان - ملوان / ساعت ۱۶ - ورزشگاه شهدای فولاد اهواز

چهارشنبه ۹ اسفند:
تراکتور - استقال / ساعت ۱۴:۳۰ - ورزشگاه یادگار امام )ره( تبریز

شــمس آذر قزوین - مس رفســنجان / ساعت ۱۵- ورزشــگاه سردار 
آزادگان قزوین

آلومیینوم اراک - هوادار تهران / ســاعت ۱۵- ورزشــگاه امام خمینی 
)ره( اراک

ذوب آهن اصفهان - پرســپولیس / ساعت ۱۵ - ورزشــگاه فولاد شهر 
اصفهان

پیکان تهران - صنعت نفت آبادان / ساعت ۱۵- ورزشگاه پاس قوامین



استان

اصفهان-مریــم مومنــی    مدیــر HSE هلدینــگ 
گفــت: ۲۳ پــروژه مدیریــت  پتروپالایــش اصفهــان 
هلدینــگ  در  همــت   ۳۳ اعتبــار  بــا  آب  مصــرف 

پتروپالایش اصفهان در دستور کار است.
 یاســین محمــدی در اولیــن کنگــره ملــی پایــداری 
محیط زیســت بر پایــه مدیریت هوشــمند منابع آب 
اظهار کرد: براســاس فرمایشــات رهبر معظم انقلاب 
جامعه جــدای از نگرانی هــا و چالش ها نیــاز به امید 
دارد و ما امــروز در هلدینگ پتروپالایــش اصفهان به 
ســهم خــود در حــوزه امیدآفرینــی حرف هایــی برای 

گفتن داریم.
وی افــزود: مــا امــروز بــرای مدیریــت هوشــمند آب 
و مصــرف آب برنامــه و نقشــه راه داریــم تــا بتوانیــم از 

عملکرد خود دفاع کنیم.
مدیــر HSE هلدینــگ پتروپالایش اصفهان با اشــاره 
بــه اینکــه امــروز هلدینــگ پتروپالایــش اصفهــان به 
عنــوان یکــی از هاب های اصلــی تولیــد فرآورده های 
نفتــی در صنعــت پالایش بــه شــمار می آیــد، تصریح 
کرد: ایــن هلدینــگ بــا تولیــد ۱۳ میلیون لیتــر بنزین 
یــورو ۵ و ۲۳ میلیــون لیتــر گازوئیــل یــورو ۵ ســهم 
قابل توجهی و حــدود ۲۲ درصــدی در زمینه تامین 

سوخت دارد.
وی گفــت: این ســوخت به ۱۷ اســتان کشــور ارســال 
می شــود و از ایــن رو می تــوان هلدینــگ پتروپالایش 

اصفهان را صنعتی جدایی ناپذیر توصیف کرد.
محمــدی بــا اشــاره بــه اینکــه هلدینــگ پتروپالایش 
اصفهــان در حــوزه محیــط زیســت، مدیریــت منابع 
انــرژی و منابــع انــرژی تجدیدناپذیــر دارای رتبــه ۵ 
ســتاره از وزارت نفــت اســت، افــزود: بــر ایــن اســاس 
می تــوان گفــت برنامه ریــزی برای بــه صفر رســاندن 

استفاده از آب شــهری در حال اجرایی شدن است و 
تا ســال ۱۴۰۵ دیگر نیازی به تامین آب از حوضه آبریز 

رودخانه زاینده رود نداریم.
وی گفــت: در حــال حاضــر هلدینــگ پتروپالایــش 
اصفهان ۶۰۰ مترمکعب در ســاعت آب شــهری و ۴۰۰ 
متــر مکعــب بــر ســاعت آب از محــل تصفیــه پســاب 

شاهین شهر دریافت می کند.
مدیــر HSE هلدینــگ پتروپالایــش اصفهــان اضافه 
کرد: از ایــن میــزان آب ۳۶۳ متر مکعــب در صنعت و 
برای تولید بنزین و دیگر فرآورده ها مصرف می شــود 
و ۵۲۹ متر مکعب آب نیز در کولینــگ ها هدر می رود 
کــه بــا ایجــاد ســه کلینــگ هیبریــدی در پالایشــگاه 
اصفهــان تــا ۵۰ درصــد میــزان هدررفــت آب در ایــن 

زمینه جلوگیری می شود.

کیــد بــر اجــرای ۲۳ پــروژه در هلدینــگ  وی بــا تا
پتروپالایــش اصفهــان در حــوزه مدیریــت مصــرف 
آب گفــت: ارزش ریالی این پروژه هــا ۳۳ همت برآورد 
شــده که بخش قابــل توجهــی از آن در پــروژه انتقال 
آب از دریــای عمان و خلیــج فارس با همــکاری دیگر 

صنایع استان هزینه شده است.
محمدی با اشــاره به اینکــه از نظر اعتبــاری ۲ درصد 
از پروژه هــای هلدینگ پتروپالایــش اصفهان مربوط 
بــه پروژه هــای آبــی اســت، افــزود: بــا اضافــه شــدن 
ســهم پالایشــگاه اصفهان در پروژه انتقــال آب از نظر 
اعتباری ســهم پروژه های آب هلدینــگ پتروپالایش 

اصفهان در سال ۱۴۰۲ به ۲۰ درصد رسید.
کید کرد: باید توجه داشت که از مهم ترین این  وی تا
پروژه ها مشارکت در طرح انتقال آب از خلیج فارس 

و دریــای عمان اســت که بــرای این امــر در هلدینگ 
پتروپالایــش اصفهــان به میــزان ۳۰۰ هــزار مترمکعب 

مخازن ذخیره آب ساخته شده است.
محمدی با اشــاره بــه راه انــدازی واحد هــای تصفیه 
پتروپالایــش  هلدینــگ  در  شــور  فــوق  آب هــای 
اصفهــان ادامــه داد: بــا ایــن رونــد ۶۷۰ متــر مکعــب 
شــد،  خواهــد  تصفیــه  مجــدد  صنعتــی  پســاب 
باایــن رونــد میــزان دورریــز آب پســاب پالایشــگاه 
اصفهــان بــه صفــر می رســد، همچنیــن در حــوزه 
آبیــاری فضــای ســبز آبیــاری ریشــه ای بــدون وجود 
آب در ســطح را محقــق کرده ایــم و بــا حــذف چمــن 
را  آب  ســطحی  تبخیــر  ســنگریزه  از  اســتفاده   و 

به حداقل رساندیم.
مدیــر HSE هلدینــگ پتروپالایش اصفهان با اشــاره 
به راه انــدازی مســیر ۹ کیلومتــری بین تصفیــه خانه 
شــاهین شــهر و پالایشــگاه اصفهــان تصریــح کــرد: 
امروز ۴۷۰ مترمکعب پســاب شــاهین شــهر تصفیه و 
به پالایشــگاه ارســال می شــود و در دهه فجر امسال 
نیز با بهره برداری از پیش تصفیــه خانه ظرفیت این 

میزان آب به ۷۰۰ متر مکعب خواهد رسید.
اینکــه ۵۰ حلقــه چــاه در محــدوده  بیــان  بــا  وی 
آب  کیفیــت  کــه  دارد  وجــود  اصفهــان  پالایشــگاه 
آن بــه صــورت آنلایــن رصــد می شــود، ادامــه داد: 
خوشــبختانه هیــچ آلایندگــی آبــی بــه مــواد نفتی در 

هلدینگ پتروپالایش اصفهان نداریم.
محمــدی بــا اشــاره بــه اجــرای طــرح جمــع آوری 
آب هــای بــاران در هلدینــگ پتروپالایــش اصفهــان 
گفــت: باید توجه داشــت که تا ســال ۱۴۰۵ وابســتگی 
پالایشــگاه اصفهــان بــه آب شــهری و حوضــه آبریــز 

زاینده رود به صفر خواهد رسید.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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ارومیه-رحیــم جباردخــت   ولیــن رویــداد رســانه ای امید بــا محوریت 
جهاد تبیین، جهاد خدمــت و جهاد امید آفرینــی در آذربایجان غربی آغاز 

به کار کرد.
اصحاب رســانه ارومیه گرد هم آمدند با حرکت در مســیر عمل به منویات 

رهبری، راوی پیشرفت و خدمات دولت سیزدهم باشند. 
اسلام پرست، رییس بســیج رســانه آذربایجان غربی در این آیین هدف از 
برگزاری جام رسانه ای امید را گسترش امید در جامعه عنوان کرد و افزود: 
دشــمنان با جنگ نرم در صدد القا و گســترش ناامیدی اســت که برگزاری 
چنین رویدادهایی می تواند در نقش برآب کردن توطئه های دشمنان و 

امید آفرینی نقش آفرین باشد.
وی افزود:جــام رســانه امیــد یک رویداد ۲۴ ســاعته اســت که در راســتای 
تولید محتــوا و امید و نشــاط آوری، هفتــه اول بهمن مــاه در اســتان برگزار 
می شــود و در ایــن رویــداد هــدف ما بــه چالــش کشــیدن اصحاب رســانه 

است. 
اســلام پرســت ادامه داد: در این رویداد بنا داریم که پیشــرفت های ایران 
را در دو بخش تولید و انتشــار محتــوا در محورهای جهــاد خدمت، جهاد 
تبییــن، جهــاد امیدآفرینــی به صــورت اســتانی و کشــوری در گروه هــای 

انفرادی و تیمی در معرض نمایش قرار دهیم.
، کیفیت محتوایی  رئیس بسیج رسانه استان افزود: حجم و تعداد انتشار
ک گــذاری محتــوا و میــزان بازخــورد و  ، تعــداد بازدیــد، اعــداد اشــترا اثــر
عکس العمــل مخاطب از شــاخص های ارزیابی آثار ارســالی بــه دبیرخانه 

است. 

وژه در چهارباغ البرز بهره برداری شد ۲۶۴ پر
-ترنم مظفری   همزمان با نخســتین روز از ایام الله دهه مبارک فجر  البرز
۲۶۴ پــروژه در شهرســتان چهاربــاغ اســتان البرز با حضــور اســتاندار مورد 

بهره برداری قرار گرفت.
مجتبــی عبداللهــی ضمــن گرامیداشــت ایــام الله دهــه فجــر و چهــل و 
پنجمیــن ســالروز پیــروزی انقلاب اســلامی، افــزود: ایــام دهه مبــارک فجر 
همــواره تداعی گر جانفشــانی های مــردم در مبــارزه با رژیم طاغــوت برای 
نیل به اســتقلال، آزادی و جمهوری اسلامی است، انقلابی که به خواست 
و اراده مــردم شــکل گرفته و همــواره نیز مــورد حمایــت و پشــتیبانی مردم 

است.
وی ادامه داد: امســال نیــز به یمن این ایــام، بســیاری از پروژه های بخش 
دولتی و خصوصی اســتان آماده بهره برداری شــده و نویدبخش توســعه، 

پیشرفت و آبادانی ایران کوچک خواهد بود.
عبداللهی اضافه کرد: بــا بهره بــرداری از این طرح ها برای ۵ هــزار و ۱۵۱ نفر 

فرصت شغلی در سطح شهرستان های استان ایجاد می شود.
اســتاندار البــرز افــزود: از مجمــوع ۲ هــزار و ۷۶۵ طرح آمــاده بهــره برداری 
، ۲ هــزار و ۵۷۵ طــرح در بخــش دولتی بــا بیــش از ۱۶ هــزار و ۷۲۴ هزار  البــرز
میلیارد تومــان اعتبار و در بخش خصوصــی ۱۹۰ طرح با اعتبــار بیش از ۱۶ 

هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان در این ایام افتتاح می شود.
عبداللهــی گفــت: بــر ایــن اســاس در مجمــوع در شهرســتان کــرج ۷۴۷ 
طــرح بــا ۷۵۶ نفــر اشــتغال، در شهرســتان ســاوجبلاغ ۳۲۹ طرح بــا ۴۵۶ 
نفــر اشــتغال، در شهرســتان نظرآبــاد ۷۰۸ طــرح بــا ۸۰۵ نفــر اشــتغال، در 
شهرستان فردیس ۳۳ طرح با ۱۰۷ نفر اشتغال، در شهرستان اشتهارد ۸۳ 
طرح با یــک هزار و ۶۵۳ فرصت شــغلی، در شهرســتان طالقــان ۲۴۴ طرح 
با ۷ نفر اشــتغال و در شهرســتان چهارباغ ۲۶۳ طرح با ۸۱۶ فرصت شغلی 

مورد بهره برداری قرار می گیرد.
وی افــزود: ســال گذشــته همزمــان بــا گرامیداشــت ایــام الله دهــه فجر در 
اســتان البرز حــدود ۴۰۴ پــروژه مورد بهــره بــرداری قــرار گرفت کــه این رقم 

امسال به ۲ هزار و ۷۶۵ پروژه رسیده است.  
اســتاندار البرز گفت: در حوزه اعتبــارات مربوط به این پروژه ها نیز شــاهد 
کــه دولت و بخــش خصوصی ورود بســیار  رشــد قابل توجهی هســتیم چرا

خوبی در جهت بهره برداری از پروژه های بزرگ استان داشته اند.

ح کرد:  سرپرست مرکز بزرگ اسلامی غرب کشور مطر

تدوین برنامه های دهه فجر امسال با محوریت 
وضعیت غزه و تبیین دستاوردهای انقلاب اسلامی

ســنندج-فاطمه ملایــی   سرپرســت مرکــز بــزرگ اســلامی غــرب کشــور 
گفت: برنامه های دهه فجر این کمیته امسال با توجه به مولفه های مهم 
تبیین دستاوردهای انقلاب و ضرورت مشــارکت در انتخابات و همچنین 

وضعیت غزه تدوین و اجرا می شود.
ماموســتا ایوب احمدپور در نشســت با خبرنگاران در ســنندج، با تبریک 
ایام دهه فجر و گرامیداشــت یاد و خاطر امام راحل)ره( و شــهدای انقلاب 
اســلامی، اظهار کرد: امام خمینی انقلابی شــکوهمند را در ایران تشــکیل 
داد که اثر پربرکت  آن در سراســر جهان گسترش یافته اســت و رهبر معظم 
انقــلاب به عنــوان جانشــینی برحــق امــام راحــل، توانســتند انقــلاب را در 

ادامه مسیر هدایت کنند.
وی با بیان اینکه اقتدار انقلاب اســلامی در جهان برای همگان مشــهود و 
غیرقابل انکار اســت، افزود: انقلاب اسلامی ایران در شــرایطی اتفاق افتاد 
که همه تلاش ها و ایدئولوژی ها چه در غرب و چه در شــرق مبنا بر این بود 

که دین از حیاط اجتماعی و سیاسی دنیا حذف شود.
سرپرســت مرکــز بــزرگ اســلامی غــرب کشــور افــزود: در چنیــن شــرایطی 
امــام خمینــی)ره( با شــناخت کافی از شــرایط اجتماعــی ایــران در نهایت 
شــجاعت و درایــت اندیشــه اســلام را بــه عنــوان گفتمــان جدیــد و رویکرد 
پســنیدیده مطــرح کردنــد و منجــر به تاســیس نظــام اســلامی و تشــکیل 

انقلاب شد.
احمدپور کــرد: ایدئولوژی نظــام چه در عرصــه سیاســی و اجتماعی و چه 
در ســایر عرصه ها تمام معادلات دنیا را تغییر داد و این افتخار برزگی برای 

ملت ایران است.
سرپرســت مرکز بزرگ اســلامی غرب کشــور با بیان اینکه از پیروزی انقلاب 
کنون ما دستاوردهای زیادی را در کشور شاهد بوده ایم، گفت:  اسلامی تا
البته مشــکلاتی وجود دارد که باید با برنامه ریزی و مدیریت و کار جهادی 

مسیر رفع این مشکلات فراهم شود.
احمدپور بــا عنوان اینکه سیاســت در اســلام از دیــن جدا نیســت، گفت: 
سیاســت اســلام، سیاســتی متمایــز بــا ســایر مکاتــب اســت و الگــوی 

بی نظیری دارد.
وی ادامــه داد: دنیای اســلام همه چیــز را محدود بــه دنیای فانــی نکرده 
اســت، کســانی که دقیق در این زمینه بررســی کرده اند به بی نظیربودن و 

جامع همه خوبی ها بودن اسلام یقین پیدا کرده اند.
انقلاب اسلام را به متن زندگی مردم بازگرداند.

طبق اظهارات احمدپور انقلاب اســلامی، اســلام را به متــن و بطن زندگی 
مردم بازگرداند هر چند تا رســیدن بــه نقطه ایده ال فاصله داریــم و نیاز به 

تلاش در این حوزه است.
وی در ادامه به برنامه های مرکز بزرگ اســلامی غرب کشور در قالب کمیته 
تقریب مذاهب ســتاد گرامیداشــت دهه فجــر در ایام الله دهه فجر اشــاره 
کــرد و گفــت: جلســات متعــددی در ایــن راســتا بــا اعضــای ســتاد برگــزار و 

برنامه ریزی های متعددی صورت گرفته است.
سرپرســت مرکــز بزرگ اســلامی غــرب کشــور اضافه کــرد: برنامه هــای دهه 
فجر این کمیته با توجه بــه مولفه های مهم تبیین دســتاوردهای انقلاب 
و ضرورت مشــارکت در انتخابــات و همچنیــن وضعیت غزه تدویــن و اجرا 

می شود.

ســاری-امیر فــر    دکتــر بریمانــی مدیــرکل بهزیســتی مازنــدران اهــم 
 اقدامــات و عملکــرد اداره کل بهزیســتی مازنــدران در دولــت ســیزدهم را 

شرح داد.
بــه گــزارش روابــط عمومــی اداره کل بهزیســتی مازنــدران؛ فریبــا بریمانــی 
مدیــرکل بهزیســتی مازندران ســازمان بهزیســتی کشــور را یک نهــاد مولود 
انقلاب دانســت و گفــت: در ســال ۱۳۵۹ شــهید دکتر فیــاض بخش بــا ارائه 
لایحــه تأســیس ســازمان بهزیســتی توانســت با ادغــام ۱۶ نهــاد و دســتگاه 

دولتی و غیردولتی، سازمان بهزیستی کشور را تشکیل دهد.
وی با اشــاره به اینکه بهزیســتی مازندران موفق شــد در دولت سیزدهم به 
یک سوم جمعیت استان مازندران انواع خدمات مســتمر و غیر مستمر را 

ارائه دهد، افزود: ۱۷۰ هزار خانوار نزد ما پرونده های خدمات دارند.
بریمانی با اعــلام اینکه در دولت ســیزدهم ۷هزارو ۵۲ هزار فرصت اشــتغال 
زایی با رشــد ۴۲درصدی برای گروه های هدف ایجاد شــده اســت، تصریح 
کــرد: بیــش ازهــزار و ۲۰۰ موسســه و مرکــز تخصصی بــا مجــوز ایــن اداره کل و 

تحت نظارت ما فعالیت می کنند.
کیــد بر اینکــه تعــداد و تنــوع خدمات در  مدیــرکل بهزیســتی مازنــدران با تا
ســازمان بهزیســتی کشــور بســیار زیــاد اســت، خاطرنشــان کــرد: مــا متولی 

سلامت اجتماعی در کشور هستیم.
ایــن مســئول بیــان کــرد: برنامه هــای تحولــی اثــر بخشــی را اجــرا کردیم که 

نمونه آن طرح گروه جهادی شهدای بهزیستی مازندران است.
وی ادامه داد : در این طرح، پنجشــنبه هر هفته ۲۲ تیم از ۲۲ شهرستان از 
ادارات بهزیستی به مناطق دوردست اعزام می شوند و خدمات تخصصی 

را در محــل غیــر از کانــون تخصصــی بــه شــهروندان و مددجویــان ارائه می 
کنــون به ۹۳۸ روســتا  دهنــد. فریبــا بریمانــی اظهــار کــرد : از تیــر مــاه ۱۴۰۱  تا
خدمات در راســتای طرح گروه جهادی شهدای بهزیســتی مازندران ارائه 
شــد. بریمانی یادآور شــد: در ایــن طرح با هــزار و ۳۰ خانــواده بزرگوار شــهدا 
و همچنیــن ۲ هــزار و ۷۴۴ خانــواده گــروه هــدف دیــدار و ۳ هــزار و ۳۳۰ فرد 

جدید شناسایی شده است که از خدمات سازمان بهره مند شدند.
، دهیــار و اعضــای شــورای اســلامی  وی افــزود : ۹۳۸ جلســه بــا بخشــدار
روســتاها برگزار و بیش از ۸ هــزار و ۷۰۰ ویزیت توســط پزشــک، کاردرمانگر و 
فیزیوتراپ در روســتا انجام شــد و۸۹۰ قلم از تجهیزات کمک توانبخشی به 

صورت رایگان به افراد تحت پوشش ارائه شده است.
مدیــرکل بهزیســتی مازنــدران گفــت: ۲۳ هــزار خانــوار در دولت ســیزدهم 
تحت پوشــش بهزیســتی در مازندران قرار گرفتند و ۶۸ هزار خانوار مســتمر 

بگیر داریم که مجموعا ۱۱۰ هزار نفر می شوند.
بــه  کــرد: ماهانــه ۹۰ میلیــارد تومــان مســتمری  ایــن مســئول تصریــح 
مددجویان  و تــوان خواهان تحت پوشــش بهزیســتی مازنــدران پرداخت 

می شود و یک افزایش دو برابری را در این دولت داشتیم.
بریمانــی خاطرنشــان کــرد: ۸۰ درصــد تامین تجهیــزات کمک توانبخشــی 
افزایش داشــته و ۷ هزار و ۹۶۳ دانش آموز و هزار و ۱۴ دانشجو در مازندران 

از خدمات ما بهره مند می شوند.
وی بیان کرد : ۴۵ درصد رشــد در مجموع تامین وســایل بهداشتی، کمک 
توانبخشی، اندام های مصنوعی و سمعک داشــتیم که تقریبا به تعداد ۱۲ 

هزار و ۲۳۴ مورد می رسد.
این مســئول ادامه داد: ۵ هــزار و ۵۷ نفر از حــق پرســتاری معلولین ضایعه 
نخاعی و معلولین شدید اســتفاده می کنند که ۱۰۱ درصد طی این دو سال 

رشد داشته است.
فریبا بریمانی اعــلام کرد: ۲ هــزار و ۸۶۵ نفر خدمــت گیرنده در مرکز شــبانه 
روزی بهزیســتی مازنــدران داریم کــه در بخش ســالمندان، بیمــاران روانی 

مزمن و کم توان ذهنی در حال مراقبت هستند.
مدیرکل بهزیســتی مازندران اظهار کــرد: ۲ هزار و ۷۹۴ فــرد دارای معلولیت 
کز روزانه خدمات آموزشی و توانبخشی را دریافت می کنند  داریم که در مرا

که ۱۱.۵ درصد در دولت سیزدهم رشد داشتیم.
وی بیــان کــرد: ۷۶۴ خانــواده دارای فرزنــد دوقلــو و ۷۹ خانــواده ســه قلو و 
یک خانواده چهار قلو در مازنــدران داریم که خدمات مســتمری را ماهانه 

دریافت می کنند.

مازندران

اهم اقدامات و عملکرد اداره کل بهزیستی مازندران در دولت سیزدهم

وین قز اردبیل

وستای اردبیل در دهه فجر ح هادی ۱۸ ر بهره برداری از طر
ایســنا/اردبیل  جبــارزاده    اردبیل-افســون 
مدیــر بنیــاد مســکن انقــلاب اســلامی شهرســتان 
 ، گفــت: بــه مناســبت ایــام الله دهــه فجــر اردبیــل 
شهرســتان  روســتای   ۱۸ هــادی  طــرح  اجــرای 
و  و ۸۰۰ مترمربــع  هــزار  بــه مســاحت ۹۶  اردبیــل 
میلیــون   ۷۰۰ و  میلیــارد   ۷۲ بــر  بالــغ  اعتبــاری  بــا 
 تومان بــه صــورت زیرســازی و آســفالت ریــزی معابر 

افتتاح می شود.
فیــروز مهــدی زاده ۱۴ بهمــن در جمع خبرنــگاران و 
در محل این اداره شهرســتانی گفت: در بخش های 
بازنگری، صدور ســند مالکیت  و مســکن روســتایی 
نیــز از هر کدام یــک مورد به صــورت نمادیــن در ایام 

دهه مبارک فجر افتتاح و بهره برداری می شود.
وی افزود: در شهرستان اردبیل  سه هزار و ۷۹ واحد 
مســکونی بــه مســکن ملــی تخصیــص یافته که ســه 
هزار و ۳۰۴ واحد مســکونی تعریف پروژه شده و با سه 

هزار و ۲۹۴ واحد مسکونی عقد قرارداد شده است.
مهدی زاده اشــاره کرد: از این تعداد یــک هزار و ۶۵۴ 
واحد مســکونی در مرحلــه اتمام فونداســیون و ۵۷۰ 
واحد مســکونی اتمام اســکلت و ۴۰ واحد مســکونی 

نیز در مرحله عملیات سفیدکاری است.
وی با بیان اینکه امســال در ۴۴ روستای شهرستان 
اردبیــل اجــرای طــرح هــادی انجــام شــده اســت، 
ادامــه داد: عملیات زیرســازی به مســاحت ۱۶۰ هزار 
مترمربــع و بــا اعتبــاری بالــغ بــر ۴۰ میلیــارد تومــان و 
عملیــات آســفالت ریــزی معابــر روســتاهای اردبیل 
نیز به مســاحت ۱۲۸ هــزار مترمربع و بــا اعتباری بالغ 

بر ۸۰ میلیارد تومان انجام شده است.
مهــدی زاده عنوان کــرد: تعهد بازنگری روســتاهای 
اردبیل در ســال جاری ۲۰ روســتا بود کــه بازنگری ۱۶ 
روستای شهرســتان اردبیل انجام شده و بازنگری ۴ 

روستا نیز در حال اجراست.
وی بــه ســهمیه ۸۴۳ واحــد مســکونی روســتایی 
این شهرســتان اشــاره کــرد و گفــت: ایــن واحدهای 
مســکونی بــا تســهیلات ۳۵۰ میلیــون تومــان و بــا 
مشــارکت مدنی بــا مجمــوع اعتبــارات ۲۹۵ میلیارد 

تومان احداث می شود.
 مدیــر بنیــاد مســکن شهرســتان اردبیــل اعتبــارات 
اجــرای طــرح هــادی در شهرســتان اردبیــل را ۲۳ 
میلیارد و ۴۰۰ میلیــون تومان عنوان کــرد و افزود: ۱۸ 
میلیارد تومان از این مبلــغ تخصیص یافته که طبق 
تعهدمــان در ۵۵ روســتای شهرســتان انجام شــده 
اســت. مهــدی زاده بیــان کــرد: ۶۰۰ میلیــون تومــان 
اعتبار برای تهیه و احداث طرح منظومه روســتایی 
در بخش هیر در نظر گرفته شــده است که این طرح 
به منظور توانمندسازی روســتایی در حوزه اقتصاد 

و معیشتی است.
کنون ۱۲ هزار و ۱۲۱ واحد مسکونی  وی یادآور شد: تا
روســتایی در شهرســتان اردبیل احداث شــده که از 
ایــن تعــداد امســال ۵۷۲ واحــد مســکونی بــه بانک 
معرفی شده و با ۵۰۷ واحد مسکونی نیز عقد قرارداد 

شده است.

مهندس عبدیان رئیس اتاق بازرگانی استان: 

پامی شود وین درسه کشورهمسایه بر پاویون اختصاصی  قز
قزوین-مریم نقدی   جلســه بررسی فرصتهای 
کستان دراتاق بازرگانی قزوین  اقتصادی کشورپا

برگزارشد.
طی نشستی به ریاســت مهندس عبدیان رئیس 
اتاق بازرگانــی قزوین وباحضورآقایان درویشــوند 
کســتان،پازوکی  پا کویتــه  در  ایــران  سرکنســول 
عضوهیات رئیســه اتــاق ، ســلیقه دار کارشــناس 
وزارت امور خارجه ،احمــدی معاون اموراجرایی 
ومشــاوررئیس اتاق،خانــم برومنــد دبیراجرایــی 
اتــاق و کارشناســان بیــن الملــل پارلمــان بخــش 

خصوصی استان تشکیل شد.
دراین نشســت مهنــدس عبدیان طی ســخنانی 
ضمن اشــاره به توانمندی های متنوع وگسترده 
اســتان  قزویــن اظهارداشــت:یکی از بازارهــای 
کاری  کســتان اســت.اولویت  کشورپا هــدف مــا 
بازرگانی،رونــق  اتــاق  ازفعالیــت  دوره  مادرایــن 
اقتصادی  اســتان قزوین بــوده و قصدمان کمک 
بــه رونــق اقتصــادی درکل ایــران اســت .تنهــا راه 
نجات کشــور در وضعیت بد اقتصادی،  بالا بردن  
صادرات است . به لحاظ نظامی و سیاسی بسیار 
قدرتمند هســتیم ولی از لحــاظ اقتصادی ضعف 
داریــم ؛ این  حجــم تجاری برای اســتان مــا با این 
همــه پتانســیل صــادرات و صــادرات غیــر نفتــی 

زیبنده نیست.
رئیس پارلمــان بخــش خصوصی اســتان تصریح 
هیــات  و  نماینــدگان  هیــات  جلســه  کــرد:در 
رییســه تصمیــم گرفتیــم حداقل ســه  نمایشــگاه 
توانمندی های اســتان  در کشــورهای همســایه 
برگزارشــود . همچنیــن تصمیــم داریــم در ایــن 
کشــور ها برای اســتان قزوین پاویون اختصاصی 
کنیــم  و با توجه بــه واردات کشــورهای هدف  برپا

و نــوع  توانمنــدی هــای اعضــای اتــاق قزویــن  
افرادی که در ایــن زمینه فعالیــت دارند؛در قالب 
گــروه هــای  تخصصــی- تجــاری هیــات تجــاری 
و اقتصــادی اعــزام کنیم.درایــن زمینــه مدنظــر 
داریم تا روابط اقتصادی و هیــات اعزام وپذیرش 
هیات درکشــورهای همســایه داشته باشــیم . به 
ویــژه درخصــوص بازارهــای هندوســتان ،ترکیــه 
هایــی  برنامــه  افغانســتان  و  کســتان،عراق  ،پا

دردست داریم.
وی افــزود: اســتان  قزویــن مــی توانــد در زمینــه 
صــادرات  پایلــوت شــود و ایــن تجــارب خــوب را 
از تجــارت بــا ســایر کشــورهای مختلــف بــا باقــی 
ک بگذاریم.نمایشگاه  اتاقهای بازرگانی به اشــترا
را در  اتــاق قزویــن  توانمنــدی هــای صادراتــی 
کستان که سرکنسول مامعرفی  هرنقطه ازکشورپا
کند مــی توانیم برگــزار کنیم . درصورت مشــکلات 
مرتبط باانتقال پــول ،می توانیم به صــورت تهاتر 
انجــام دهیــم و امیدواریــم  در اولیــن فرصــت در 
ســال آینده فعالین اقتصــادی و نماینــدگان اتاق  
و مدیــران اســتانی یــک نمایشــگاه تخصصــی در 

کستان داشته باشیم . پا

 با اعتبار ۳۳ همت؛

وپالایش اصفهان در دستور کار است وژه مدیریت مصرف آب در هلدینگ پتر ۲۳ پر
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ساخت واحدهای ۲۵ متری مسکن مانعی بزرگ 
برای قانون فرزندآوری

کارشــناس حوزه مســکن گفت: قانون فرزندآوری در دولت سیزدهم 
اهمیت ویژه ای دارد که اگــر خانه های کوچک متراژ در بازار مســکن 

عرضه شود این قانون برزمین خواهد ماند.
فرشید ایاتی کارشــناس حوزه مســکن، با تاکید بر اینکه واحدهای 
۲۵ متر نباید بــه عنوان »مســکن اقتصادی« در بازار مســکن حاکم 
شود، گفت: واحدهای مســکونی کوچک متراژ یا به اصطاح »مسکن 
اقتصادی« در اقتصاد معنا و مفهومی نخواهد داشــت. زیرا اگر مسکن 
در واحدهای کوچک متراژ به تعداد زیادی در بازار مسکن عرضه شود، 
نشان از کاهش قدرت خرید مردم اســت و در میان مدت موجب گرانی 
مسکن در بازار می شود. البته دولت طی ماه های اخیر موضع جدی خود 
را در راستای مخالفت کوچک ســازی واحدهای مسکونی اعام کرده 

است اما به نظر می رسد عده ای توجه به مخالفت دولت ندارند.
کارشناس حوزه مسکن در ادامه تاکید کرد: در ابتدای دولت سیزدهم 
قانون جوانی جمعیت و تشــویق خانوار برای افزایش تعداد فرزندان به 
پای کار آمد بنابراین اگر این واحدهای کوچک متراژ در بازار مســکن 
باب شــود این قانون به زمین خواهد ماند زیرا هرچــه متراژ واحدهای 
مســکونی رو به کاهش حرکت کند خانوار و افراد انگیزه ای به تشکیل 

خانواده و توسعه جمعیت کشور نخواهند داشت.
وی در ادامه تاکید کرد: باید نســبت به واحدهای کوچک متراژ تدابیر 
جدی شود تا این الگوی مصرفی عرضه بازار مسکن نشود زیرا با فرهنگ 

ایرانی تطابقی ندارد.
ایاتی در پایان تصریح کرد: سیاست کوچک سازی واحدهای مسکونی 
قطعاً سیاست موفقی نبوده و نخواهد بود و از ابتدای دهه ۷۰ تا به امروز 
الگوی کوچک سازی واحدهای مسکونی را در دست کار نداریم. الگوی 
واحدهای مســکونی متراژ پایین از زمان آخوندی وزیر راه و شهرسازی 
دولت یازدهم تحت سیاســت های پاک مطرح شــد و الگوی مصرفی 
مسکن در ایران روز به روز متراژ مســکن با کاهش روبه رو شد و اگر بازار 
مسکن به همین روند پیش رود قطعاً الگوی مصرفی به متراژهای کمتر 

نیز خواهد رسید.

ویداد سینمایی کشور  برگزاری بزرگ ترین ر
 با حمایت بانک سینا

بانک ســینا حامی چهل ودومین جشــنواره 
بین المللی فیلــم فجر به عنــوان بزرگ ترین 
رویداد فرهنگی جشن پیروزی انقاب اسامی 
شــد.به گزارش روابط عمومی بانک سینا، این 
بانک بــا چهل ودومین جشــنواره بین المللی 
فیلم فجر همزمان با آغاز جشن  چهل وپنجمین 
سالگرد پیروزی شکوهمند انقاب اسامی، با 

هدف حمایت از فرهنگ و هنر ملی و صنعت سینما، همراه شده است.
این جشــنواره، با هدف معرفی و تقدیر از آثار برگزیده یک سال تاش 
بی وقفه سینمای ایران از روز چهارشــنبه ۱۱ بهمن ماه در تالار وحدت 

آغاز به کار کرد و تا روز ۲۲ بهمن ماه سال جاری ادامه خواهد داشت.
گفتنی اســت جشــنواره بین المللی فیلم فجر مهم ترین جشــنواره 
ســینمایی کشور اســت که از ســال ۱۳۶۱ در تهران شــکل گرفته و 
تاکنون ۴۱ دوره این جشنواره با هدف اعتای فرهنگ و هنر ملی برای 
نسل های مختلف فیلم ساز و هنرمندان شــاغل در سینما، برگزار شده 

است.

نشان طلایی تأثیرگذارترین و خلاق ترین 
وابط عمومی در معرفی خدمات بانکی به بانک  ر

پاسارگاد تعلق گرفت
روابط عمومی بانــک پاســارگاد در پنجمین 
اجاس رؤسای صنعت ساختمان، حمل و نقل 
و راه و شهرسازی، نشان طایی تأثیرگذارترین 
و خاق ترین روابط عمومی در معرفی خدمات 

بانکی را کسب کرد.
به گــزارش روابط عمومــی بانک پاســارگاد، 
در پنجمیــن اجــاس رؤســای صنعــت 
ســاختمان، حمل و نقل، راه و شهرســازی که در روز سه شنبه مورخ 
۱۰بهمن ماه۱۴۰۲ در سالن همایش های صداوســیما برگزار گردید، 
روابــط عمومی ایــن بانک پــس از ارزیابی شــاخص های تخصصی و 
معیارهای عملکردی به عنــوان تأثیرگذارتریــن و خاق ترین روابط 
عمومی در معرفی خدمات بانکی معرفی و نشــان طایی این بخش را 

به خود اختصاص داد.
کســب این جایزه ملی در تداوم موفقیت های روابط عمومی این بانک 
به دست آمده اســت. در ســال جاری نیز روابط عمومی بانک پاسارگاد 
در بزرگترین اجاس اســتراتژی های توســعه خدمــات، تولیدات و 
صادرات برترین شرکت های ایران، جایزه ملی برترین و تأثیرگذارترین 
و خاق تریــن روابط عمومی در معرفی خدمات بانکی را کســب کرده 
بود. همچنین روابط عمومی این بانک ســال گذشــته در »هفدهمین 
جشنواره ملی انتشارات روابط عمومی« که به همت انجمن متخصصان 
روابط عمومی برگزار شده بود در ۸ حوزه مشارکت خود شامل: کمیک 
اســتریپ، ویژه نامه، تبلیغات مکتــوب، تیزر، کتاب، مستندســازی، 
اینفوگرافیک و رسانه های اجتماعی موفق به کســب رتبه برتر شده و 
دیپلم افتخار نیز به راحله شــهرابی، مدیر امور حــوزه راهبری و روابط 

عمومی بانک پاسارگاد تعلق گرفته بود.
گفتنی است پنجمین اجاس رؤسای صنعت ساختمان، حمل و نقل، 
راه و شهرســازی در راستای توســعه کیفیت صنعت ساختمان، حمل  
و  نقل و معرفی دســتاوردها و توانمندی های برترین و تأثیرگذارترین 
شرکت ها و بانک ها با حضور مقامات کشوری و سازمان های اثرگذار در 

این حوزه برگزار شده است.

همزمان با ایام الله دهه مبارک فجر
ونمایی شد محصولات فناورانه بانک سپه ر

در همایش ســالانه معاونت فناوری اطاعات و بانکــداری دیجیتال و 
با حضور مدیرعامل و قائم مقام مدیرعامل بانک ســپه از ســه محصول 
فناورانه این بانک رونمایی شــد.به گزارش پایگاه اطاع رســانی بانک 
ســپه؛ دکتر آیت اله ابراهیمی مدیرعامل و دکتر سید مهدی حسینی 
قائم مقام مدیرعامل بانک ســپه در همایش ســالانه معاونت فناوری 
اطاعات و بانکداری دیجیتال از ســه خدمت امضای دیجیتال،احراز 
هویت غیرحضوری و صدور ســفته دیجیتال در محصول )دات(،  نسل 
جدید بانکداری شــرکتی )نگین ۲( و ســامانه مبارزه با پولشــویی از 

محصولات شرکت امید تک رونمایی کردند.
محصول)سیما( سیستم یکپارچه مدیریت اطاعات و محصول )چکاد( 
چک امن دیجیتال نیز از دیگــر محصولات فناورانه معرفی شــده در  

همایش سالانه معاونت فناوری اطاعات و بانکداری دیجیتال بودند.
در مراســم اختتامیه این همایش از آقایان سید حمید سیدعلیخانی 
و محمد مهدی ییاقی اشــرفی رئیس و معاون اداره کل سامانه های 
مدیریت ســازمانی بانک ســپه به جهت تاش های قابل تقدیرشان 
در پروژه مهاجرت تسهیات و تعهدات به ســامانه جامع بانکی امید 

قدردانی به عمل آمد.

وزیر نیرو اعلام کرد
وژه های آب و برق در ۵۰ کشور جهان  اجرای پر

توسط متخصصان ایرانی
 وزیر نیرو با اعام اینکــه متخصصان صنعت آب و برق کشــور مان در 
بیش از ۵۰ کشور جهان فعال هســتند، گفت: صنعت آب و برق ایران به 

خودکفایی کامل رسیده است.
علی اکبر محرابیان در نشســت خبری به مناسبت دهه فجر اظهار کرد: 
امروز صنعت آب و برق ایــران از صنعتی کاماً وابســته به خودکفایی 
کامل رســیده که تاش متخصصان داخلی ســبب این افتخار آفرینی 
شده اســت.وی خاطرنشــان کرد: متخصصان داخلی اکنون نه فقط 
نیاز داخل را برطرف می کنند؛ بلکه بســیاری از کشــورهای همسایه 
به خدمات ایران نیاز دارند و در بخش مهندســی اکنون شــرکت های 
توانمندی زیــادی داریم.وزیر نیرو ادامه داد: عملکرد کشــور در بخش 
خدمات فنــی و مهندســی افتخار آمیز اســت و خدمــات خوبی در 
کشورهای منطقه ارائه می دهیم و امروزه متخصصان صنعت آب و برق 

کشورمان در بیش از ۵۰ کشور جهان فعال هستند.
محرابیان به بازدید خود از سد راغون تاجیکســتان اشاره کرد و گفت: 

اکثر فعالیت های آن توسط متخصصان ایرانی در حال ساخت است.
وی بیان کرد: اکنون کارفرمــای این طرح از کیفیــت و قیمت ایرانی 

بسیار راضی هستند که باعث افتخار است.

پیگیر حق آبه کشورمان از هیرمند هستیم
وزیر نیرو ضمن ابراز امیدواری نســبت به رهاسازی حق آبه کشورمان 
از روز هیرمند با توجه به بارش های اخیــر، گفت: پیگیری این موضوع 

همچنان در اولویت برنامه های وزارت نیرو است.
این عضو کابینه دولت ســیزدهم افزود: حق آبه براســاس معاهده بین 
المللی ۱۳۵۱، حق ایران بوده و اجرای آن ضروری اســت.وی ادامه داد: 
اجرای این حق آبه اختیاری نیست بلکه براســاس معاهده بین المللی 
یک الزام اســت.وزیر نیرو خاطرنشــان کرد: پیگیری این موضوع حق 

مسلم ایران است و ما در این زمینه کوتاهی نخواهیم داشت.
محرابیان ابراز امیدواری کرد: بارش های اخیر سبب رهاسازی حق آبه 

ما شود و اگر نشد براساس قوانین بین المللی پیگیری خواهیم کرد.

تلاش برای رفع ناترازی ها
وی به ناترازی که دولت ســیزدهم با آن روبرو شد اشــاره کرد و گفت: 
برای رفع این ناترازی ۲ اقدام هدف گذاری شــد.وزیر نیرو رفع ناترازی 
و تامین نیازها و تقاضاهای جدید را دو اقدام طراحی شــده برشــمرد و 

گفت: توجه به این هر دو موضوع از ابتدا پیگیری و اجرایی شد.
محرابیان ادامه داد: براین اساس برنامه ای طراحی و به مجلس شورای 
اسامی ارائه شــد که هر دو موضوع به جد مورد توجه قرار گرفته بود و 

برخی کارشناسان تحقق آن را جدی نمی دانستند.

وی افزود: اما همــه ارکان موظف به اجــرای این برنامه شــدند تا هم 
ناترازی ها کاهش یابد و هم به تقاضاهای جدید بتوانیم پاسخگو باشیم.

وزیر نیرو خاطرنشــان کرد: برنامه مذکور دو ویژگی تعیین پروژه های 
سازه ای و عمرانی و پروژه های مدیریت مصرف داشت.

محرابیان گفت: تعداد قابل توجه پروژه های ســازه ای طراحی شد که 
بالغ بر۷۵۷ هزار میلیارد تومان در حوزه برق هدف گذاری شــد که این 
میزان بدون احتساب انرژی های تجدیدپذیر اســت.وی ادامه داد: در 
بخش آبفا هم ۱۰۵ هزار میلیارد تومان هدف گذاری شــد و ۳۶۲ هزار 
میلیارد تومان آن در بخش آب بود.وزیر نیــرو افزود: ۱۲۲۴ همت بالغ 
بر ۳۰ میلیارد یورو پروژه هدف گذاری شــد کــه تاکنون بیش از ۴۰۰ 
همت آن به مرحله بهره برداری رســیده اســت.محرابیان خاطرنشان 
کرد: ۸۲۴ هزار میلیارد تومان پروژه هم می باید تا پایان دولت سیزدهم 
به بهره برداری برســد.وی گفت: عمده پروژه های باقی مانده با بیش از 
۷۰ درصد پیشرفت فیزیکی هســتند که هر هفته و یا هرماه به بهره برد 
اری خواهند رســید.وزیر نیرو ادامه داد: در بخش طرح های آبرسانی، 
تصفیه خانه های آب و تامین آب شرب شــهری هدف گذاری شده بود 
که ۷۰۰ میلیون متر مکعب درســال اجرایی شــوند.محرابیان افزود: 
امروز یک هزار و ۱۴۴ میلیون متر مکعب طرح های آبرســانی در قالب 
۵۶ طرح به بهره برد اری رســیده که ۱۶۳ درصد رشد را نشان می دهد.

وی خاطرنشــان کرد: تاش می شــود این عدد تا پایان دولت از رشد 
بسیار بیشتری برخودار شــود.وزیر نیرو ابراز امید واری کرد: این عدد تا 

پایان دولت از ۲ میلیارد متر مکعب فراتر برود.
محرابیان به طرح های سد سازی و سامانه های انتقال اشاره کرد که در 
برنامه احداث ۳۰ سد در نظر گرفته شده بود.وی افزود: اکنون ۲۱ سد با 
حجم مخزن ۳.۶ میلیارد متر مکعب به بهره برداری رسیده که از هدف 
تعیین شده ۷۰ درصد محقق شده اســت.وزیر نیرو در باره شبکه های 
انتقال گفت: ۱۲۵ هزار هکتار برنامه ریزی شده بود اکنون هیجده هزار 
و ۴۰۰ هکتار محقق شده است.محرابیان از احداث یک هزار و ۲۰۰ متر 
مکعب تصفیه خانه فاضــاب خبرداد که اکنــون ۲۸ طرح به ظرفیت 
۶۴۷ هزار متر مکعب محقق شده اســت.وی به هدفگذاری انجام شده 
مبنی بر اینکه میزان برخورداری از آب لوله کشی بهداشتی و شرب در 
جمعیت روستایی به عدد ۹۰ درصد برسد اشاره کرد و گفت: اکنون این 

ضریب با تحقق ۶۰ درصدی، به ۸۶.۸۱ درصد رسیده است.
وزیر نیرو از تشکیل مجمع خیران آبرسان در ۱۸ استان کشور خبرداد 
و گفت: برای تامین این هدف از ظرفیت پیمانکاران؛ خیران آبرســان و 

قرارگاه امام حسن مجتبی استفاده شد.
محرابیان ادامه داد: مقرر بود قرارگاه بیش از هفت هزار و ۲۰۰ روستا را 

آبرسانی کنند که تاکنون این طرح ۴۵ درصد پیشرفت د ارد.

30 هزار مگاوات نیروگاه
وی به هدفگذاری انجام شــده برای بخش برق اشاره کرد و گفت: مقرر 
بود ۱۰ هزار مگاوات نیروگاه تحت مدیریت و قرارداد وزارت نیرو احداث 
شــود که تا امروز از این رقم، ۸ هزار مگاوات به شــبکه سنکرون شده 
اســت.وزیر نیرو ادامه داد: تاش می شــود تا پایان دولــت از ۱۰ هزار 
مگاوات عبــور کنیم.محرابیان در بــاره برنامه های احــداث ۱۰ هزار 
مگاوات نیروگاه در بخش صنایع خاطرنشــان کرد: امروز شاهد شروع 
۶ هزار و ۴۰۰ مگاوات ســاخت نیروگاه در بخش صنایع هســتیم که تا 
امروز ۴ واحد آن به بهره برداری رسیده است.وی به تاش برای احداث 
۱۰ هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیراشــاره کرد و گفت: این امر نیاز به 
یک جراحی افتصادی داشــت تا احداث و بهره بــرداری از نیروگاه های 
تجدیدپذیر را بدون یارانه دولتی، اقتصــادی کند.وزیر نیرو ادامه داد: 
این جراحی اقتصادی به خوبی انجام شد و امروز شاهد آغاز احداث ۱۱ 
هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر در کشــور هستیم.محرابیان نیروگاه 
تجدیدپذیر را نیروگاهی دانست که بدون نیاز به یارانه احداث می شود 
و گفت: اقدام های صورت گرفته سبب شــده امروزه انرژی تجدیدپذیر 

در سبد انرژی کشور به رسمیت شناخته شود.
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رییس کل سازمان سرمایه گذاری خبر داد

 جذب ۱۰.۶ میلیارد دلار سرمایه گذاری خارجی
 در دولت سیزدهم

خریدار  رییس کل ســازمان ســرمایه گذاری 
و کمک های اقتصــادی و فنی ایــران اعام کرد: 
با تغییــر رویه در دولــت ســیزدهم ۵۷۸ طرح 
ســرمایه گذاری به مبلــغ ۱۰ میلیــارد و ۶۰۸ 

میلیون دلار وارد ایران شده است.
به گزارش وزارت اقتصاد، علی فکــری در برنامه 
سام  تهران اظهار کرد: از ابتدای شهریور ۱۴۰۰ 
تا پایان دی ماه امسال ۵۷۸ طرح سرمایه گذاری 
خارجی به صورت اجرایی در آمده است که حجم 
کلی این ســرمایه ها ۱۰ میلیارد و ۶۰۸ میلیون 
دلار است.وی درباره بیشترین بخش های جذاب 
بــرای ســرمایه گذاران خارجی هم بیــان کرد: 
ســرمایه گذاری خارجی در ایران در بخش های 
مختلف بوده، که بالاترین میزان جذب ســرمایه 
در بخش نفت و گاز بوده که با ۵ ســرمایه گذاری 
و عدد حدود حدود ۴ میلیــارد ۸۰۰ میلیون دلار 

صورت گرفته است .
معاون وزیــر اقتصاد گفت: صنعــت، بخش دیگر 
جاذبه ســرمایه گذاری خارجی در ایــران بوده 
که به دلیــل طرح های بزرگ و جذاب توانســته 
ســه میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار جذب سرمایه 

خارجی داشته باشد.
فکــری در خصوص کشــورهایی که بیشــترین 

ســرمایه را وارد ایــران کرده اند، بیان داشــت: 
کشــورهایی که در ایــران و در این بــازه زمانی 
یعنی دو سال برای دولت ســیزدهم سرمایه وارد 
ایران کرده اند، ابتدا روســیه به عنوان بزرگ ترین 
سرمایه گذار با ۳۱ درصد ســرمایه گذاری بوده و 

سپس امارات و چین را می توان عنوان کرد.
وی تاکید کرد: بخش بعدی که حدود ۱۰ درصد 
ســرمایه وارد ایران کرده انــد، ایرانی های مقیم 
خارج از کشــور بوده اند و در نهایت پاکســتان و 

هندوستان در رتبه های بعدی هستند.
رییس کل سازمان ســرمایه گذاری و کمک های 
اقتصادی و فنی ایران گفت: یکــی از دلایل مهم 
ورود این حجم ســرمایه به ایران ابتدا تغییر رویه 
در دولت بوده است. ما در گذشــته همواره اعام 
می کردیم که برای ورود ســرمایه به ایران باید به 
سمت کشورهای همســایه، همسو و قدرت های 

نوظهور مانند چین و روسیه گام برداریم.
فکری اضافــه کرد: یکی از دلایــل افزایش حجم 
ســرمایه گذاری در ایران تضمین بازگشت سود و 
اصل سرمایه به ســرمایه گذار است؛ در عین حال 
ما شــرایطی را فراهم می کنیم که ســرمایه گذار 
خارجــی از همه فرصت های ســرمایه گذاری در 
ایران در راســتای منافع و اهداف سرمایه گذاری 

خود استفاده کند.
وی ابراز کــرد: مــا در دولت ســیزدهم منتظر 
کشــورهایی که باید ابتدا موانع سیاســی خود را 
برای ورود ســرمایه خود به ایران حل می کردند، 
نماندیم و به ســمت کشــورهای همســو و هم 
راســتا رفتیم و این یکی از دلایــل مهم افزایش 

سرمایه گذاری در این دوره بوده است .
معــاون وزیر اقتصــادی عنوان کرد: بــا توجه به 
اینکه از ابتدای امســال با دســتور رئیس جمهور 
تصمیم گرفته شــد تســهیاتی برای رفع موانع 
ســرمایه گذاران در نظر گرفته شــود. اول خرید 
به قیمت ترجیحی از آن ها بوده اســت تا بتوانیم 
جاذبه خوبی برای ورودشان به ایران فراهم کنیم. 
دوم اینکه البته در قانون هم ذکر شــده، شرایط 
ســرمایه گذار خارجی باید با سرمایه گذار داخلی 
برابر باشــد که البته ما به دنبال ایجاد شرایط بهتر 

برای سرمایه گذار خارجی هستیم.
رییس کل سازمان ســرمایه گذاری و کمک های 
اقتصــادی و فنی ایــران در پایــان گفت: هدف 
ســرمایه گذار از ورود به ایران فقــط بازار داخلی 
ایران نیســت بلکه بازار کل منطقه را در نظر دارد 
از این جهت ما به دنبال رفع موانع صادراتی برای 

آن ها نیز هستیم.

خریدار  دکتر منظور معــاون رئیس جمهور و 
رئیس سازمان برنامه و بودجه در افتتاح اولین تله 
کابین جنوب شرق کشور مطرح نمود: فعالیتهای 
موسسه اعتباری ملل در استان الگویی ارزشمند 
است با حضور دکتر منظور، معاون رئیس جمهور 
و رئیس ســازمان برنامــه و بودجه و بــا حمایت 
موسســه اعتباری ملل، اولین تله کابین جنوب 

شرق کشور در شهر کرمان افتتاح شد.
به گزارش روابط عمومی موسســه اعتباری ملل، 
در اولیــن روز از ایــام الله دهه مبــارک فجر، در 
مراســمی که در روز پنجشــنبه دوازدهم بهمن 
ماه و بــا حضور رئیس ســازمان برنامــه و بودجه، 
اســتاندار، نمایندگان مردم کرمــان در مجلس 
شورای اســامی، اعضای شــورای اسامی شهر، 
شهردار و سایر مسئولان استان کرمان و همچنین 
مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره موسسه اعتباری 
ملل، مدیرعامل گروه توســعه اقتصاد ملل در شهر 
کرمان برگزار شــد، اولین تله کابین جنوب شرق 
کشور در پردیسان قائم کرمان و در مجاورت مرقد 
مطهر شهید مقاومت حاج قاسم سلیمانی و جنگل 

قائم و کوه های صاحب الزمان )عج( افتتاح شد.
در ابتدای این مراسم، دکتر منظور معاون ریاست 
جمهور و رئیس ســازمان برنامــه و بودجه ضمن 
تشکر از همه نهادها و سازمان هایی که برای رفاه 
مردم تاش می کنند گفت: تاش شــده طرح ها 
و پروژه هــای بســیار زیادی در طول یک ســال 
گذشــته به بهره برداری برســد که به لطف خدا 
امروز توانستیم بخشــی از آن را در کرمان افتتاح 
نماییم.  ایشان با تقدیر از کار ارزشمند شهرداری 
کرمان و موسسه اعتباری ملل به عنوان پشتیبان 
در افتتاحیه اولین تله کابین جنوب شــرق کشور 
گفت: استان کرمان دارای جاذبه های فرهنگی و 

گردشگری بسیاری است و این همدلی و تشریک 
مســاعی که توســط این دو نهاد مردمی صورت 
گرفت به ایــن جاذبه هــا افــزود و امیدواریم با 
امکانات دیگری همچون هتل و امکانات ورزشی 
و تفریحی که در نظر است به این مجموعه افزوده 
شود تفریحات سالمی را به سبد رفاهی و فرهنگی 
مردم دیار کریمان و همشهریان سردار دلها حاج 
قاسم ســلیمانی بیفزاییم. ایشان با توجه به اینکه 
در شــورای پول و اعتبار تاکید داریــم که منابع 
جمع آوری شــده توســط بانک ها در همان شهر 
اســتان هزینه شــود تصریح کرد:  امیدواریم این 
روندی که موسسه اعتباری ملل از طرح های عام 
المنفعه پشتیبانی می کند باعث افزایش شادی و 

رفاه مردم گردد.
در ادامه مدیرعامل موسسه اعتباری ملل، ضمن 
تبریک اعیاد و مناســبت های ماه مبارک رجب و 
آغاز دهه مبارک فجر، و همچنین، گرامیداشــت 
یاد و خاطره امام راحل و شــهدای گرانقدر دفاع 
مقدس، به ویژه سردار حاج قاسم سلیمانی، گفت: 
در تمامی سال های فعالیت موسسه ملل،  برخود 
واجب دانســتیم که در راســتای اهداف انقاب 
اسامی، فرامین مقام معظم رهبری و خدمت به 
مردم شریف کشور عزیزمان ایران حرکت کنیم.  
ایشان، با اشاره به اینکه اولویت فعالیت موسسه، 
حمایت از تولید کالاهای ایرانی و افزایش اشتغال 
پایدار اســت، افزود: اعتقاد داریم که با حمایت از 
تولید و اشتغال، شــاهد توسعه کشور و شکوفایی 
اقتصاد ایران عزیز خواهیم بود؛ و بدون شک، یکی 
از اثرات مثبت ایــن گونه حمایتها، تســهیل در 

فرایند کسب و کار مردم گران سنگ کشور است.
مدیرعامل موسســه اعتباری ملل در پایان گفت: 
تله کابین کرمان، به عنوان اولین تله کابین جنوب 

شرق کشور، با ســرمایه گذاری شــرکت توسعه 
اقتصاد ملل، در زمینی به مســاحت ۵۰ هزار متر 
مربع و با ســرمایه گذاری ۷۰۰۰ میلیارد ریالی در 
تله کابین و ۳۵۰۰ میلیارد ریالی در مجموعه های 
فرهنگی و تفریحی اشتغال زایی بیش از ۲۰۰ نفر 
از واجدین اشــتغال را به صورت مستقیم  و ۴۰۰ 
نفر غیر مسقیم فراهم  نموده است. این موسسه به 
عنوان حامی ســرمایه گذار، خود را مکلف دانست 
در مسیر توسعه گردشــگری در دیار کریمان که 
دارای مراکز دیدنی، و جاذبه های تاریخی، طبیعی 
و گردشگری اســت، حرکت کند.در خاتمه دکتر 
فداکار اســتاندار کرمان، ضمن تشکر از موسسه 
اعتباری ملل به عنوان حامی پروژه ها و طرح هایی 
که در شهر کرمان و در شهرستان کهنوج به عنوان 
معین اقتصــادی فعالیت می کند تقدیر و تشــکر 
کرد. ایشــان ضمن بیان اینکه در جلســه اداری 
اســتان اعام کردیم که بانک ها به توسعه استان 
کمک کنند گفت: انتظار داریم که بانک های دیگر 
نیز همانند موسســه اعتباری ملل در کارهای عام 
المنفعه که رضایت مردم را در پی دارد مشــارکت 
نمایند. در خاتمه این مراســم تلــه کابین میثاق 
کرمان به عنــوان اولین تله کابین جنوب شــرق 

کشور به صورت رسمی به بهره برداری رسید.

پارسیان

 به گزارش روابــط عمومی بیمه 
پارسیان؛ فروش سال جاری این 
شرکت در اوایل بهمن ماه از رقم 
۱۰ هزار میلیارد تومان عبور کرد 
و به ایــن ترتیب بیمه پارســیان 
به جمــع باشــگاه ۱۰ همتی ها 
پیوست.براســاس این گزارش؛ 
با هــدف گذاری انجام شــده در 
ابتــدای ســال جــاری و تعیین 
اســتراتژی های کان شــرکت 

 ۱۴۰۲ ســال  بــرای 
و همچنیــن تــاش 
مضاعــف کارکنــان و 
شــبکه فروش توانمند 
بیمه پارسیان در پنجم 
بهمن ماه امســال؛ رقم 
فروش این شــرکت از 

مرز ۱۰ هزار میلیارد تومان عبور 
کرد. سبد بهینه و ترکیب مناسب 
پرتفــوی و همچنیــن مدیریت 

ریسک در شرکت بیمه 
پارسیان از ویژگی های 
برنامه ریزی انجام شده 
در ابتدای ســال جاری 
اســت که نتایج بسیار 
لحــاظ  از  مطلوبــی 
فــروش و ســود آوری 
برای شــرکت به ارمغــان آورده 

است.
عاوه بــر این؛ حضور در ســطح 

اول توانگــری مالی بــا افزایش 
عدد توانگری نسبت به سال های 
گذشته، عبور از کل فروش سال 
گذشــته در ۸ ماهه سال جاری و 
نیز جلب رضایت بیمــه گزاران 
و ســهامداران شــرکت بیمــه 
پارسیان، این شــرکت را بیش از 
پیش بعنوان یــک بیمه گر حرفه 
ای و توانمنــد در صنعــت بیمه 

کشور معرفی نموده است.

وش 10 همت؛  بیمه پارسیان وارد باشگاه 10 هزار میلیاردی ها شد با عبور از فر

مسکن

بانک

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: در حال تغییر
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پاک ۸۷
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

افتتاح اولین تله کابین جنوب شرق کشور با حمایت موسسه اعتباری ملل


